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Coolwex - klimatske naprave prihodnosti

coolwex

Jabox d.o.o., Tet, 01 /8976 690, GSM: 041 684 461

www.litija.net/liskarna-aco

V Unionski dvorani v Mariboru seje končalo 7. mednarodno zborovsko tekmovanje

Zboru sv. Nikolaja poleg odlične 
uvrstitve podeljene posebne nagrade

V Mariboru se je v nedeljo 25. aprila končalo 7. mednarodno zborovsko tekmovanje, na katerem je 
nastopilo deset Izbranih zborov iz sedmih držav in sicer Estonije, Italije, Danske, Latvije, Nemčije, 
Madžarske in Slovenije.

Finaliste in najboljše med njimi je izbrala petčlanska sežke... Ob uvrstitvi na drugo mesto in prejetju številnih
mednarodna žirija pod predsedstvom Volkerja nagrad je bilo veselje in presenečenje nepopisno... jokali
Hemplinga iz Nemčije, poleg njega pa so v žiriji še Peter smo od veselja, skakali, vpili... preprosto moraš biti tam,
Broadbent iz Velike Britanije, Marjukka Riihimaki iz da to doživiš...«
Finske ter Stojan Kuret in Karmina Šileč iz Slovenije. Predsednik žirije gospod Volker Hempling ječe stital in se
Mednarodnega tekmovanja se je prvič udeležil tudi zahvalil zborovodkinji za čudovito glasbo. Član žirije
Zbor sv. Nikolaja iz Litije, pod vodstvom Helene Fojkar gospod Peter Broadbent iz Velike Britanije je posebej
Zupančič, ki je z uvrstitvijo presegel vsa pričakovanja, pohvalil intonacijo, muzikalnost in duha, ki ga zbor
Uvrstil se je na drugo mesto z 90.3 točke, (za 0,9 točke za izžareva. Tudi ostal i člani žirije so bili nad izvedbami
prvouvrščenim Kammerchor der Musikhochschulle skladb navdušeni. Župan mesta Maribor gospod Boris
Mannheim, Nemčija) ter prejel vse podeljene posebne Sovič je izrazil izjemno navdušenje in se dirigentki ter
nagrade in sicer priznanje in nagrada zborovodji za zboru zahvalil za čudovit nastop. Povedal je, da omenjeni
najboljšo izvedbo obvezne sodobne slovenske skladbe uspeh krona zadnje korake ob priključitvi Evropski
za izvedbo skladbe Večer Uroša Kreka, za najboljši zbor skupnosti.
7. mednarodnega zborovskega tekmovanja Maribor Zbor je po tekmovanju prejel več povabil za nastope in 
2004 po izboru publike, najboljši zbor na koncertu udeležbe na največjih festivalih iz tujine. (Poglej na 
ljudskih pesmi po izboru publike ter nagrado JSKD za www.litiia.org)
najboljši slovenski zbor. Matej ZUPANČIČ
»Mednarodno tekmovanje 
v Mariboru sodi med naj
zahtevnejše v svetu in tudi 
letos so se prijavili odlični 
zbori iz nosilnih držav 
zborovskega petja. Zborov- 
ci posebnih pričakovanj 
med ostro konkurenco 
nismo imeli, obstajala je le 
tiha želja po uvrstitvi v 
finalni Grand prix med naj
boljših pet zborov. V soboto 
pozno zvečer smo nestrpno 
pričakali razglasitev prvih 
pet. Veselje je bito veliko. V 
nedeljo smo na finalnem 
nastopu peli odlično. Lo
gično je bilo, da je nemški 
zbor visoke šole za glasbo 
iz Mannheima nedosegljiv

zbori^kUmato zasebo'’ I Zbofsv' Nikolaja med izvedbo slovenskih ljudskih pesmi, za kar je prejel tudi 
odlične glasbenike in do- I posebno nagrado publike.

KAKO OHRANITI PODEŽELJE - dopolnitev oz. Pojasnilo o prispevku iz aprilske številke

Pred naseljem Podšentjur je bilo v letu 2003 postavljenih več vrstnih lepo arhitektonsko urejenih stanovanjskih 
hiš, med katerimi je prva že z urejeno fasado ter vseljena, katere lastnik si je uredil svoj vodovod in troprekatno 
greznico, prav po takem načinu pa bodo urejene tudi druge vrstne hiše, ki so trenutno še nedokončane. Vrstne 
hiše dajejo lep videz samostojnega naselja pred vasjo Podšentjur in zadja hiša stoji v neposredni bližini 
gospodarskega poslopja (hleva), vendar ne dajejo videza (barakarskega ) naselja kot je bilo zapisano pod 
fotografijo v članku v »Občanu« št.4., zato se vsem prizadetim opravičujem. Vendar je bil moj namen poudariti 
gradnjo novega naselja, ki se gradi v tretjem tisočletju, katerih lastniki novih stanovanjskih hiš se ne bodo mogli 
priključiti na javni vodovod, javno kanalizacijo in na čistilno napravo, ker te komunalne infrastrukture v 
Podšentjurju nimajo. Te probleme bodo morali posamezni lastniki reševati invidualno tako oskrbo s pitno 
vodo - poiskati vodni vir, zgraditi vodno zajetje in rezervoar ter napeljati vodovodno napeljavo in kanalizacijo 
(triprekatno greznico), katere izvedbe pa niso poceni. Vedeti moramo, da so smernice Evropske unije jasne, da 
bomo morali slej ko prej vsa naselja oskrbeti z javnimi vodovodi, kanalizacijskimi sistemi s čistilno napravo. 
Med naselji, ki nimata javnega vodovoda in kanalizacije v mestni skupnosti Litija, sta tudi naselje Podšentjur in 
Zgornji Log. Kdaj bo ta problem rešen, pa je vprašanje časa in denarja.

Ciril GOLOUH

Regionalni podjetniški forum za osnovnošolce

Podjetnost mladih na preizkušnji 
- domačini izvrstni

Mladi Imajo to čudovito lastnost, da se veselijo Izzivov. Sodelovanje v podjetniških krožkih osnovnih šol 
je za tiste s poslovno žilico, Iskrivo domišljijo in drznostjo prava stvar.

Marljivost, dobre ideje in seveda podjetniško znanje 
osnovnošolcev se združeni predstavijo v areni 
podjetnosti mladih - na regionalnem podjetniškem 
forumu. V Litiji so ga v organizaciji Centra za razvoj Litija 
pripravili v ponedeljek 10. maja, podjetnike je gostila 
naša ugledna gimnazija, v tekmovanju pa sta sodelovala 
tudi krožka iz OŠ Gradec in OŠ Šmartno.
Tekmovanje, ki ima svoja natančna pravila, je več
plastno: učenci predstavijo svoje večmesečno delo v 
krožku, tako da komisiji predstavijo svojo poslovno 
idejo, izdelajo poslovni načrt in pripravijo podjetniški 
kotiček. Komisija je pestro sestavljena: zastopajo jo 
ekonomisti, bančniki, prosvetniki, predstavniki 
organizatorjev (SUN in RCL) in celo predstavniki 
učencev, da je stvar čim bolj pravična. Vse njihovo 
delovanje pa z zanimanjem spremlja tudi širša javnost 
(župan in direktor občinske uprave iz občine Litija, 
ravnateljica in drugi). ____________________

nadaljevanje na strani 6

SHUJŠATI 
LAHKO?

,VPRAŠAJ ME 
KAKO!

/i° s Leom 0^°

Iz uredništva...
O Litiji kot rudarskem kraju razmišljajo le redki. Feljton Zgodovina rudarjenja v Litiji, ki ga predstavlja 
Občan, avtorice Helene Hauptman, nam želi približati dejstvo, da Litija IMA zgodovino rudarjenja in to 
precej daljšo, kot so pričakovali tudi tisti posvečeni strokovnjaki. Daleč v zgodovino bo treba, naznanja 
avtorica, in s prvim prispevkom potujemo v železno dobo. V naši okolici so iz tega obdobja znane oz. kar 
razvpite Vače z bogato arheološko zapuščino, spoznali pa bomo, daje bil tudi Sitarjevec bogat in že izkoriščan 
vir železa in svinca. Nadaljevali so Rimljani in vsi drugi, vse do naše recimo temu polpretekle zgodovine oz. 
industrijalcev, ki so bogateli na račun svinca in pustili tudi najvidnejše in najodmevnejše sledi na Sitarjevcu 
in okoli njega. Da je rudnik Sitarjevec pravi posebnež, potrjujejo tudi strokovnjaki s področja mineralogije, 
geologije, žal pa je dosti bolj poznan v tujini (Češka, Slovaška) kot pa na domačem pragu.
Feljton naj bi nam približal nekatera dejstva, nas soočil z zgodovino, potešil radovednost in nas marsikaj 
naučil.
Vabim vas, da spremljate zanimivo pisanje Helene Hauptman (trenutno vodi ZIK, kjer enota Kulturnega 
centra tudi predstavlja zbirko rudarjenja), ki jo je sitarjevški rudnik pritegnil poklicno (zgodovinarka) in 
ljubiteljsko, predvsem pa kot nekdanja učiteljica želi, da o stvareh, ki nas obdajajo, katerih del smo ali smo 
iz njih izšli, tudi čim več vemo.

Andreja ŠTUHEC

Dole pri Litiji

POHOD PO 
DOLARSKI POTI

Vsi, ki so se v soboto 8. maja udeležili pohoda po 
Oglarski poti, so se kljub kislemu jutru naužili 
svežega zraka in domačih dobrot iz Oglarske dežele. 
Narava je kmalu po začetku pohoda nagradila 
udeležence z lepšim vremenom, celo sonce je 
posijalo na ta košček slovenske zemlje, kjer oglarska 
tradicija aktivno živi in s tem daje edinstven pečat 
območju, ki se upravičeno imenuje Oglarska dežela.

nadaljevanje na strani 5

OB CERKVICE DO CERKVICE
NA POLŠNIKU 

BO V NEDELJO, 6. JUNIJA
Ze osmič bomo Polšničani popeljali pohodnike »Od 
cerkvice do cerkvice«. Spet pripravljamo pestro in 
zanimivo nedeljo, ki jo lahko preživite na Polšniku. V 
goste smo povabili dijake Škofijske klasične gimnazije 
Šentvid, ki nam bodo ob poti predstavili svoje delo in 
sicer bodo prepevali, in igrali na instrumente, slikali 
pokrajino,vodili zabavne igre, se šli novinarje in 
pripravili mašo na Glinjeku.

Zbor pohodnikov bo od 8.30 do 9-00 ure pri župnišču 
na Polšniku. Čakala vas bosta kavica ali čaj ter sladke 
domače dobrote, na Ostrežu bo prav prišlo kakšno 
»naravno zdravilo«, na Prevegu nam bo zaigrala 
harmonika. Na poti do Stranskega vrha boste lahko 
na delu opazovali slikarje.
Stranski vrh je prostor za počitek in okrepčitev. 
Manjkalo ne bo tudi zabavnih iger. Spust v dolinico s 
potočkom in vzpon na Glinjek je vedno prijeten, saj 
nas gozdna pot pripelje naravnost k cerkvici na 
gozdno jaso, kjer bo maša ob približno 13.30 uri. 
Zaključek pohoda bo tudi letos pri Lovski koči, kjer 
bomo imeli postavljen šotor, v primeru, da nas spet 
preseneti kakšna nevihta. Gosti se nam bodo 
predstavili s kratkim programom, igrali bodo člani 
Skrhanih kos, ogledali si boste lahko razstavo ob 30- 
letnici MoPZ Polšnik, videli gasilsko vajo s staro vodno 
črpako in si ogledali nogometno tekmo na preno
vljenem igrišču na Koprivniku. Ne bo manjkalo 
domačih dobrot in seveda kosilo ob koncu!
Bo dovolj? Najbrž se bo še kaj našlo. Dolgčas Vam gotovo 
ne bo, saj se vedno zelo potrudimo, da je vsem lepo. 
VABIJO VAS DRUŠTVA S POLŠNIKA!

Mateja SLADIČ-VOZELJ

ANJA POGLAJEN 
ZMAGALA

Vikend med 17. in 19. aprilom je bil eden 
najuspešnejših za TK AS Litija doslej. Anja Poglajen 
je osvojila 1. mesto na OP do 18 let v Krškem, 
Anita Kosmač 2. mesto in Nik Razboršek 3. mesto 
na Večerovem turnirju do 12 let.

Anita Kosmač, Anja Poglajen in Nik Razboršek s | 
svojimi pokali.

nadaljevanje na strani 13

%
Praprotnik Vinko s.p. 

GRADBENIŠTVO

IN CEMENTNI IZDELKI

Zgornji log 12,1270 Litija, tel*: 01/8985-140

1
Razvoj in proizvodnja opreme za dom in vrt

Nudimo številne ideje za ureditev vašega vrta!

m F!
V maju - ugodna ponudba 

vrtnih kaminov in 
betonskih umivalnikov!

PREVOZ do 15. km BREZPLAČEN

Prispevke pošljite do 10. JUNIJA 2004
na naslovTiskarnaACO, C.D.K. 39,1270 Litijav elektronski obliki ali 

po e-pošti: obcan@siol.net ali tiskarna.aco@siol.net
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Občina Litija na podlagi 218.Č člena Zakona o spremembah in dopolnitvah zakona o graditvi 
objektov (Ur. I. RS št. 110/02, 47/04) in Odloka o nadomestilu za uporabo stavbnega zemljišča v 

Občini Litija (Uradni list RS št. 132/03) objavlja

JAVNO NAZNANILO

o razgrnitvi podatkov za odmero nadomestila za uporabo nezazidanega stavbnega 
zemljišča na območju občine Litija

Zavezanci za odmero nadomestila za uporabo nezazidanega stavbnega zemljišča si lahko podatke 
ogledajo na Občini Litija, Oddelek za gospodarsko infrastrukturo, Jerebova 14, Litija (soba 57), v 
času uradnih ur in podajo pripombe na podatke za odmero nezazidanega stavbnega zemljišča do 
vključno petka, 11. junija 2004.

Če se zavezanec za plačilo nadomestila za uporabo nezazidanega stavbnega zemljišča s podatki ne 
strinja, mora v roku 30 dni, od javnega naznanila, predlagati vpis novih podatkov ali predlagati vpis 
sprememb podatkov na Občini Litija, Oddelek za gospodarsko infrastrukturo, v skladu s predpisi, ki 
urejajo evidentiranje nepremičnin.
Če zavezanec za plačilo nadomestila za uporabo nezazidanega stavbnega zemljišča ne predlaga 
vpisa novih in spremenjenih podatkov, se šteje, da so podatki občine pravilni.

Številka: 462- 57/2004 ŽUPAN OBČINE LITIJA
Datum: 11.05.2004 Mirko Kaplja

OBVESTILO STARŠEM PREDŠOLSKIH OTROK 
O PODALJŠANJU POSLOVNEGA ČASA VRTCA 00 18.00 URE

WZ Litija obvešča vse starše, ki imajo svoje otroke vpisane v ljubljanskih vrtcih oziroma jih 
nameravajo v prihodnje vključiti v vrtec, ker potrebujejo varstvo tudi v popoldanskem času, da bo v 
vrtcu Najdihojca na Rozmanovem trgu organiziran oddelek, kjer se bo poslovni čas podaljšal do 
18.00 oziroma po potrebi tudi do 19.00 ure.

To obvestilo ponovno objavljamo iz razlogov povečanega zanimanja staršev za podaljšanje varstva 
predšolskih otrok in zaradi nekaterih dezinformacij, da vrtec ni pripravljen podaljšati poslovnega 
časa.

Ravnatelj VVZ Litija: Franc KONČAR

TEKME/PRIREDITVE ŠPORTNIH KLUBOV IN 
DRUŠTEV V OBČINAH LITIJA IN ŠMARTNO

V JUNIJU 2004
NOGOMET
Sobota 05.06 čl. Kresnice - Vir
Sobota “ čl. Črnuče Litija
Sobota “ ml. Brinje - Kresnice
Sobota “ ml. Litija - Rudar Trbovlje
Sobota “ st.d. Litija - Šmartno
Sobota “ st.d. Kresnice - Borovnica
Sobota “ st.d. Ljubljana - Jevnica
Sobota “ ml.d. Livar I.Gorica - Litija
Sobota 12.06. čl. Litija - Kočevje
Sobota čl. Rudar Trbovlje - Kresnice
Sobota “ ml. Kresnice - Črnuče
Sobota “ ml. Kalcer Radomlje - Litija
Sobota “ st.d. Slovan - Litija
Sobota “ ml.d. Litija - Črnuče
PLANINSKO DRUŠTVO LITIJA

PSDU LITIJA
Sobota 05.06. Bele vode - Topla - Peca
Nedelja 13.06. Pohod po Velikolaški kulturni poti 

in Travna gora - Slivnica
Sobota 19.06. Sevnica - Bohor - Planina
Sobota 26.06. Borovnica - Pekel slapovi
PS LITIJA
Nedelja 06.06. Turska gora (Kam.Alpe)
Sobota 26.06. Srečanje zasavskih planincev

PS SAVA
Petek 04.06. Soriška planina - Možic - Slatnik - 

Črna prst - Bohinjska Bistrica

Petek— Veliki in Mali-Btaški-vrh-------------

OBČINA LITIJA
in

UPRAVNA ENOTA 
LITIJA

obveščata vse občane in 
stranke, da od 1. junija 

2004 dalje veljajo naslednje 
uradne ure:

ponedeljek:
8.00-12.00 

in 13.00-15.00

sreda*
8.00-12.00 in 13.00-17.00

petek:
8.00-13.00

UPRAVNA ENOTA: 
tel.: 01/896 23 45 
fax: 01/896 23 60

OBČINA LITIJA: 
tel.: 01/896 34 24 
fax: 01/896 34 60

Odd.za gosp.infrastrukturo: 
8963448

Odd.za družb.dejavnosti: 
89634 38

Odd.za finance: 896 34 42

e-mail: obcina.litija@gov.si 
http://www.litija.net

Na Geossu odkrita spominska plošča
ob vstopu v EU

Pri pomniku Geometričnega središča Slovenije 
(Geoss) v spodnji Slivni je bila v soboto 8.5.2004 
slovesnost ob vstopu Slovenije v evropsko družbo 
držav in narodov ter ob dnevu Evrope. Slavnostni 
govornik je bil poslanec državnega zbora Jelko 
KACIN, ki je opisal prehojeno pot naše države od 
boja za neodvisnost do vstopa v EU in Nato. Mirko 
KAPLJA, župan občine Litija, pa je odkril spo
minsko ploščo, na kateri so vklesani pomembni 
datumi, med katerimi je tudi datum 1.5.2004 
vstop Slovenije v EU. Prav na dan 1 .maja pa so 
na Geometričnem središču zavihrale poleg 
slovenske zastave še zastava Evropske Unije 
ter zastava občine Litija.

Ciril GOLOUH

OBVESTILO
OBČINA LITIJA je objavila v Uradnem listu RS, št. 53/2004 z dne 14.05.2004 javni razpis 

z zbiranjem pisnih ponudb za prodajo nepremičnin v lasti Občine Litija

1. Predmet prodaje: zemljišča ob Ponoviški cesti v Litiji, namenjena za izgradnjo poslovno obrtnega 
objekta;
Lokacija: vzhodno od poslovnega kompleksa JP KSP Litija, na pare.št. 1345/8 in 1345/46 v 
skupni površini 2.123 m2, k.o. Hotič, po izhodiščni ceni 14.384.386,50 SIT (brez 20 % DDV).

2. Pogoji zbiranja ponudb in vsebina ponudbe je objavljena v Uradnem listu RS, št. 53/2004 z dne 
14.05.2004.

3. Pisna ponudba z vsemi prilogami mora prispeti do vključno pon, 07. 06. 2004 do 12. ure.

4. Vse dodatne informacije v zvezi s prodajo in ogledom nepremičnin zainteresirani ponudniki 
dobijo na Občini Litija, pri g. Dušanu Petričeviču, tel. št. (01) 89 63 436, v času uradnih ur.

Župan: Mirko KAPLJA

Otvoritev igrišča na Spodnjem Logu
Dne 30.04.2004 smo na Spodnjem Logu slavnostno odprli večnamensko športno Igrišče. Ob otvoritvi je 
spregovoril župan Občine Litija g. Mirko Kaplja, ki je nato tudi prerezal trak. Legenda slovenske košarke 
iz Litije g. Dušan Hauptman pa je z uspešnim metom žoge izza črte (trojka) tudi dejansko odprl igrišče.

Igrišče je sredi naselja, asfalt
na podlaga je položena na 
parceli velikosti 1000 m2, last 
Občine Litija, kupljene v letu 
2002 za potrebe mladine in 
krajanov Sp.Loga. Zaenkrat je 
igrišče opremljeno z enim 
košem. Predvidena je montaža 
še dveh košev in dveh mini 
golov za mali nogomet. Zraven 
športnega igrišča se bo uredil 
tudi prostor za otroško igrišče 
- za postavitev otroških igral, 
otvoritev le tega pa predvi
devamo za leto 2005.
Ob 19.00 uri smo izvedli tudi 
tek otrok do 15. leta starosti 
skozi naselje Sp. Log, ob 20.00 
uri pa se je začelo družabno 
srečanje pod šotorom in ob 
kresu, katerega organizator je bila KS Sp. Log.
Obenem je ŠD Sp.Log organiziral tudi srečelov, ves izkupiček pa gre za nabavo otroških igral in ureditev 
igrišča. Vsem posameznikom in podjetjem: DZS D.D. LJUBLJANA; CEMENTARNA TRBOVLJE-LAFARGE 
D.D.; PODRAVKA, D.0.0. LJUBLJANA; ZAVAROVALNICA MARIBOR D.D.; ZAVAROVALNICA GRAVVE 
D.D.; BANK AUSTRIA CREDITANSTALT D.D. LJUBLJANA; TOP TRADE D.O.O. LJUBLJANA; MERCATOR 
D.D. LJUBLJANA; KAVA BAR DORNIK S.P. SPODNJI LOG; MINIPEKARNA FRIŠKOVEC SPODNJI LOG' 
LITIJSKA MESARIJA D.O.O. ŠMARTNO; AVTOTEHNA VIS IN MAHKOVIC, SPODNJI LOG; NOVA LB D.D, 
POSLOVALNICA LITIJA; KGZ Z.O.O. LITIJA; OBČINA LITIJA, se člani športnega društva in krajani krajevne 
skupnosti Sp.log najlepše zahvaljujejo za pomoč pri delu, prispevke in dobitke za srečelov. Za prevoz 
cementa in za pomoč pri postavitvi koša se zahvaljujemo tudi g. Kralju in g. Berdajsu iz Sp. Loga.

ŠD SPODNJI LOG

TEKMOVANJE za lepši izgled mesta Litija in 
njene bližnje okolice v letu 2004

Turistično društvo Litija vabi lastnike stanovanjskih hiš in drugih objektov z obrtno, kmetijsko, 
trgovinsko in gostinsko dejavnostjo ter stanovanj v stanovanjskih blokih, da se vključijo v 
tekmovanju za lepši izgled mesta Litija in njene bližnje okolice. Tekmovanje bo potekalo v sklopu 
projekta Turistične zveze Slovenije na področju turizma in varstva okolja pod sloganom “Moja 
dežela - čista in gostoljubna”.

Komisija bo pri ocenjevanju upoštevala 
naslednje kriterije:
- celoten vtis objekta, ki se ga ocenjuje, 
-urejenost fasade,
- urejenost živih mej, ograj,
- urejenost vrtnih poti, stez, vhodov v objekt,
- urejenost zelenic, vrtnih gred in sadovnjakov,
- ocvetličenje oken,
- ocvetličenje balkonov,
- okrasno grmičevje in
- druge zanimivosti.

Tekmovanje se prične 1. maja in zaključi konec 
meseca oktobra 2004. Po zaključku tekmovanja 
bodo najboljšim podeljene diplome, priznanja in 
nagrade, ki jih prispevajo Vrtnarija Klinc iz Moravč 
pri Gabrovki, Cvetličarna Ciklama Litija in Cvetli
čarna Vijolica Litija.

Vse prebivalce mesta Litije in njene bližnje okolice 
vabimo, da si prizadevamo za ohranjanje in izbolj
šanje našega okolja, da bi bili še bolj prijazni in 
vabljivi za goste.

Upravni odbor TD Litija

VGEOSS-uje bila ustanovljena Slovenska filatelistična akademija

SEDEŽ AKADEMIJE BO V LITIJI
Na dan Evrope in dan zmage nad fašizmom, 9- maja letos, je bila v geometričnemu središču Slovenije 
GEOSSU, ustanovljena Slovenska filatelistična akademija. Ustanovilo jo je deset ustanovnih članov, 
ki so s tem dobili tudi status rednih članov, za predsednika akademije pa je bil soglasno izvoljen Zmago 
pl. Jelinčič.
Akademija prinaša v slovenski in evropski prostor nove ideje, vrednote, publikacije in znanja ter ocene 
s tega področja. Sedež akademije bo v litijski knjižnici, ki s tem dobiva nov in dodaten pomen ter ugled. 
V knjižnici bo nastajala tudi posebna zbirka s filatelističnimi publikacijami in drugim gradivom.

(mb).
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Razpis za letovanje otrok v času 
poletnih počitnic v letu 2004

Območno združenje Rdečega križa Litija bo v letu 2004 v času poletnih počitnic organiziralo 
letovanje za predšolske in šoloobvezne otroke od 5. do 15. leta starosti iz območja Občine Litija In 
Občine Šmartno pri Litiji. Ker je 00 RK Litija izbrano tudi za organizatorja zdravstvenih letovanj, 
bodo imeli prednost otroci z zdravstvenimi indikacijami in otroci iz socialno ogroženih družin.

Letovanje bo:
- od 01.07. do 11.07.2004 v Mladinskem počitniškem domu Frankopan Punat na otoku Krku,
- od 11.07. do 21.07.2004 v Mladinskem zdravilišču in letovišču RKS Debeli Rtič pri Ankaranu in
- od 09.08. do 19.08.2004 v Mladinskem zdravilišču in letovišču RKS Debeli Rtič pri Ankaranu.

Kot v preteklem obdobju bomo tudi letos v času letovanja organizirali številne prostočasne aktivnosti in 
poskrbeli za zabavo otrok.
Za vzgojo in varnost otrok, ki bodo razdeljeni v manjše skupine, bodo skrbeli vzgojitelji-vodiči, predvsem 
iz vrst pedagoških delavcev in študentje pedagoških poklicev, ki imajo dolgoletne izkušnje na tem 
področju in poleg tega tudi dodatna znanja (učitelji plavanja, animatorji s področja kulturnih dejavnosti, 
ročnih spretnosti in drugo).
Otroci morajo pred letovanjem opraviti zdravniški pregled pri svojem zdravniku.

STROŠKI LETOVANJA
Prizadevamo si (koncesije, prispevki občin in donatorjev) da bi bil prispevek staršev za 11 dnevno 
letovanje otroka čim nižji. Pri tem bo upoštevan dohodek na družinskega člana z namenom, da bi otroci 
iz socialno in materialno ogroženih družin letovali pod čim bolj ugodnimi pogoji z najnižjim prispevkom.

Starši morajo ob prijavi otroka za letovanje prijavo oddati na priloženem obrazcu in k temu predložiti tudi 
fotokopijo davčne napovedi - dohodnine za leto 2003.

Na osnovi bruto dohodka na družinskega člana bo komisija za letovanje pri Območnem združenju RK 
Litija določila znesek - prispevek starša za letovanje prijavljenega otroka po naslednji lestvici:
-do 40.000 SIT - 19.300,-SIT
- od 40.001 SIT do 60.000 SIT - 29.300,- SIT
- od 60.001 SIT do 80.000 SIT - 39.300,- SIT
-nad 80.001 SIT - 49.300,-SIT

Otroci, ki bodo od osebnega zdravnika prinesli potrdilo, da je upravičen do zdravstvenega letovanja bo 
prispevek 9.300,00 SIT.
Stroški letovanja - prispevek staršev se poravna do 15.6.2004, na podlagi položnice, ki jo boste prejeli 
z obvestilom o letovanju in določitvijo prispevka.

Prijavo za letovanje je potrebno oddati na priloženem obrazcu »PRIJAVNICA« z vsemi dokumenti do
25.05.2004 na OZRK Litija, oziroma na sedežu osnovne šole, enote VVZ (vrtca), ki zbrane prijavnice do
30.5.2004 oddajo na Območno združenje Rdečega križa Litija, Trg na Stavbah št. 1, Litija.

POSEBNOSTI LETOVANJA
V letošnjem letu bo letovanje 11 dnevno - 10 polnih penzionov za bistveno nižji prispevek staršev kot 
prejšnja leta.
Pestrost ponudbe se tudi v letošnjem letu razširja še na otok Krk mesto Punat, ki ga upravlja OZRK 
Maribor. Zaradi ugodne mediteranske lege otoka je primeren za zdravljenje in rehabilitacijo otrok in 
mladine z bronhialno astmo, kroničnim obolenjem dihal, obolenji lokomotornega aparata, alergičnimi in 
kožnimi boleznimi, presnovnimi motnjami, epilepsijo in drugo.
Za predšolske otroke bodo v vsaki izmeni organizirane ure pravljic. Vsi otroci bodo razdeljeni v skupine, 
v katerih bodo potekale različne interesne dejavnosti.
Dodatne informacije lahko dobite osebno ali po telefonu na Območnem združenju Rdečega križa Litija, 
Trg na Stavbah št.1 ali po telefonu 01/898 1619 vsak delovni dan od 7.00 do 15.00 ure in ob sredah tudi 
popoldne do 17.00 ure.

OZRK Litija

16. aprila je iz zagorskega Evroparka na 1400 km dolg tek startal ultramaratonec Radovan

RADOVAN SKUBIC - HILARIJ JE TEKEL
V BRUSELJ

Pot gaje v 16 dneh vodila iz 
Slovenije prek Avstrije, Italije,
Francije in Luksemburga v 
Belgijo, kamor je pritekel 1. 
maja, na dan vstopa Slovenije 
v Evropsko skupnost. Slo
vensko zastavo je ultramara
toncu na Geossu predal 
predsednik državnega zbora 
Borut Pahor, v Bruslju pa jo je 
skupaj s predstavniki naše 
države prevzel Pat Cox. Ker 
poteka delo evropskega parla
menta v treh državah, je v ta 
mesta ponesel pozdrave in 
simbole slovenskih mest.: v 
Strasbourg (Francija) bo ponesel hrastniško Ob predaji slovenske zastave je bila na Geossu 
rudarsko svetilko, v Luksemburg (glavno mesto krajša slovesnost in pozdravni govor pred- 
istoimenske države) litijsko vaško situlo, v sednika DZ Boruta Pahorja.
Bruselj (glavno mesto Belgije) pa zagorsko fibolo. Tekst in foto: Ciril GOLOUH

ŠD Partizan Litija in DPM Litija vabita

Pridi in teci za (svoje) zdravje!
Litijski tek za zdravje bo 12. 6. 2004 ob 16. uri v Litiji.

Za vse od 1. do 100. leta starosti. Proge bodo dolge 6 km in 12 km, za otroke pa od 50 m 
do 1000 m. Vsak, ki bi pretekel progo, ki jo bo sam izbral, bo prejel medaljo! Dokaži sam (a) 
sebi, da še kaj zmoreš!

Start in cilj na Valvazorjevemu trgu pri Centromerkurju. Proge za otroke bodo na 
Valvazorjevemu trgu, za tek 6 km do Podšenjurja, za tek 12 km pa do Pogonika.

Vabljeni!

KOLEDAR PRIREDITEV v občini Litija
Maj - junij 2004

DAN DATUM URA PRIREDITEV KRAJ

torek 25.5. 18.00 Potopisno predavanje Knjižnica Litija

četrtek 27.5. 19.30 Nika Vipotnik in Zmago Štih:
VEČER ŠANSONOV

(E. Piaf, J. Brel, Ježek)

Kulturni center
Litija

petek 28.5. 20.00 MAJ NOROSTI
Prireditev za mlade

Kovač bar
Litija

sobota 29.5. 22.00 MAJ MLADOSTI
Koncert

Kovač bar
Litija

petek 4.6. 20.00 Kino gledališče:
BOŽJE POSREDOVANJE

Kulturni center
Litija

sobota 5.6. 18.00 Zlata harmonika 2004
4. občinsko prvenstvo v igranju 

na diatonično harmoniko

Zadružni dom Jevnica

torek 15.6. 18.00 Potopisno predavanje Knjižnica Litija

sreda 23.6. 19.00 Kresni večer
Mestna skupnost Litija

Dom ribičev
Litija

Preventivne pomladne aktivnosti 
Policijske postaje Litija

Policijska postaja Litija je v sodelovanju z nekaterimi drugimi policijskimi enotami in Generalno policijsko 
upravo pri OŠ Šmartno pri Litiji med prireditvijo Dnevnikov šolski ekipni kros 2004 prikazala delo 
policistov in kriminalistov. Poudarili so prikaz dela policistov vodnikov službenih psov iz Policijske 
postaje vodnikov službenih psov Ljubljana, delno pa tudi prometnih policistov z motorji iz Postaje prometne 
policije Ljubljana in policistov konjenikov iz Postaje konjeniške policije Ljubljana. Istočasno je bila na 
ogled razstava in predstavitev dela na področju preventivnega in represivnega delovanja policije, in 
sicer na področju kriminalitete (predvsem predstavitev preventivno delovanje na področju zlorabe 
prepovedanih drog, ropov in vlomov, preventivno delovanje na področju tatvin koles ter problematika 
nasilja na šolah) in na področju prometne varnosti (prikaz laserskega merilnika hitrosti, prikaz delovanja 
elektronskega alkotesta). Na voljo so bile zloženke o preventivnem delovanju policije na področju 
kriminalitete in prometne varnosti z napotki za občane o možnih samozaščitnih ukrepih.
Policijska postaja Litija je organizirala to preventivno aktivnost z namenom, da bi prikazala in približala 
delo p olicije občanom, predvsem pa mladim in prosvetnim delavcem ter da bi vzbudila večjo 
samozaščitno osveščenost občanov.
Policijska postaja Litija je izvedla še več konkretnejših preventivnih aktivnosti. V času od 30.03. do 
04.04.2004 so policisti izvajali preventivno varnostno akcijo »Slovenija, pripni se«. Policisti bodo posebno 
pozornost namenili najmlajšim in najstarejšim 
občanom, zato so oziroma bodo obiskali vse otro
ške vrtce ter izvajali preventivne aktivnosti glede 
varnosti starejših občanov. Policisti bodo obiskali 
dom starejših občanov in društva upokojencev in 
starejšim občanom razdelili zloženke s preventivno 
vsebino, predvsem pa zloženko »Ne pozabite na 
varnost«. Policisti bodo v okviru možnosti opravljali 
varovanje otrok na poti v oziroma iz osnovnih šol, 
istočasno pa učence opozarjali na pravilno vedenje 
v prometu in obnašanje na šolskih avtobusih.
Vodstvo policijske postaje sicer ocenjuje, da je 
sodelovanje z lokalnimi skupnostmi, šolami, otro
škimi vrtci in državnimi organi dobro. Kljub temu
si želimo, da bi se sodelovanje še izboljšalo. S tem ______________________________________ _
namenom bosta vodja policijskih okolišev obiskala
vodstva lokalnih skupnosti in jih vzpodbudila k aktivnejšemu sodelovanju. Predvsem si želimo nekoliko 
aktivnejše sodelovanje s krajevnimi skupnostmi oziroma z občani.

Jože PAVLI, KOMANDIR POLICIJSKE POSTAJE

Delo policistov pri mladih vzbuja dosti zanimanja.

VARČUJMO Z ENERGIJO
Brezplačno svetovanje o zmanjševanju stroškov za energijo!

10 enostavnih pravil za zmanjšanje stroškov energije
1. Vir toplote (kotel): z uporabo učinkovitega vira toplote lahko zmanjšamo porabo za 30 - 40%.
2. Temperatura v prostoru: vsako zmanjšanje temperature za 1°C pomeni 6% prihranka pri energiji ogrevanja. 

Izogibajmo se previsokih temperatur in uporabljajmo nočno nižanje temperature.
3. Avtomatika: uporaba avtomatike, ki glede na zunanje pogoje in željene temperature v referenčnem prostoru 

regulira temperaturo ogrevalnega medija.
4. Ogrevala: ne smejo biti prekrita z zavesami. Omogočeno mora biti neovirano kroženje zraka ob ogrevalu.
5. Napeljava: v napeljavi ogrevalnega sistema ne sme biti zraka.
6. Cevi: ogrevalnega sistema morajo biti v neogrevanih prostorih toplotno izolirane.
7. Rolete: naj bodo v zimskem nočnem času spuščene.
8. Prezračevanje: pravilno prezračevanje je kratkotrajno in intenzivno. Pri dolgotrajnem naj reža oken odprtih na 

»kip« ne bo večja od 2 cm.
9. Temperatura sanitarne vode: naj ne presega 60°C.
10. Uporaba alternativnih virov energije.

O
SV6TtN»orr*o *vrr»wv

Pokliči: tel. 041 778 985
Marjan Bratkovič, energetski svetovalec za gospodinjstva in zgradbe.

ENSVET financira Ministrstvo za okolje, prostor in energijo Agencije RS za učinkovito rabo in obnovljive vire energije

Ne troši, kjer lahko varčuješ, ne varčuj, kjer moraš trošiti!

Vsebino prispevkov zbrali in uredili delavci občinske uprave; 
direktor, Valentin Zdravko ŠPES
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SLS.
Slovenska ljudska stranka SLS S PRAVO EKIPO V EVROPSKI PARLAMENT
Prvega maja smo bili priča zgodovinskemu trenutku, ki je pomenil prelomnico 
v pisanju zgodovine naše države in je bil velik dogodek tudi za državljanke in 
državljane Republike Slovenije.
Za nami je sedem let pogajanj za članstvo v EU. Slovenski jezik postaja uradni 
jezik Evropske unije. 13. junija bomo prvič volili poslance v Evropski 
parlament. Sedem slovenskih predstavnikov bo zasedlo mesta v evropskih 
političnih strankah. Najmočnejša med njimi je Evropska ljudska stranka, sledijo 
skupina socialistov in Evropski liberalni demokrati.
Izteka se rok za vbžitev kandidatur za volitve v EP. Parlamentarne stranke so 
že objavile liste kandidatov in njihove nosilce. To je storila tudi Slovenska 
ljudska stranka, katere nosilec liste je nekdanji minister za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano in namestnik glavnega pogajalca za Slovenijo, mag. 
Franci But.
Mag. Franci But je v procesu pogajanj Slovenije z EU kot eden glavnih slovenskih 
pogajalcev odigral zelo pomembno vlogo. Poleg tega mu gre veliko zaslug za 
to, da bo Slovenija v začetnem obdobju po vstopu v EU neto prejemnica sredstev 
iz proračuna Evropske unije.
Drugi na listi je Bojan Šrot, odvetnik in celjski župan, ki svojo župansko funkcijo 
zelo uspešno upravlja že drugi mandat.
Na listi SLS so tudi tri uspešne ženske predstavnice. Prva izmed njih je 
predsednica Nove generacije, podmladka SLS, Nataša Kavaš Puc. Nataša ima 
kljub mladosti za seboj že kar nekaj let izkušenj v politiki, tako doma kot v 
tujini.
Dr. Andrej Umek je dolgoletni član stranke in soustvarjalec slovenske politike 
že od nastanka države Slovenije naprej. Kar dvakrat j e zasedel ministrski stol. 
Najprej je opravljal delo ministra za znanost in tehnologijo in sicer od leta 1992- 
1996. Leta 2000 pa je bil minister za okolje in prostor. V zadnjem času je javnosti 
morda najbolj poznan po svojih izraženih pomislekih o načrtovani gradnji 
džamije v Ljubljani.
Nada Skuk je poznana, ne samo kot podpredsednica SLS, ampak tudi kot zelo 
aktivna na področju družinske politike, sociale in pravic žensk. Od leta 2000 
vodi Slovensko žensko zvezo pri SLS.
Dr. Berta Jereb je naslednja na listi SLS. Njena predanost stvarem, ki jih v življenju 
opravlja, se kaže tako v zdravniškem poklicu, ki ga že vrsto let opravlja in je 
znana po vidnih uspehih, kot v političnem življenju, kjer so se je mnogi 
zapomnili po zaslugah, ki jih ima za uvedbo državnih pokojnin.
Zadnji na listi je prvi mož stranke, njen predsednik in vodja poslanske skupine 
Janez Podobnik, dr.med Janez Podobnik je stopil v politično življenje leta 
1990, ko je bil z veliko večino izvoljen za župana občine Idrija. Od takrat j e bil 
še enkrat izvoljen za župana, že tretji mandat pa je poslanec DZ. V mandatu 
1996-2000 je bil predsednik Državnega zbora. Zadnje leto je bil opazovalec v 
Evropskem parlamentu in pred kratkim postal tudi poslanec Evropskega 
parlamenta. To funkcijo bo opravljal do prvega sklica EP, ki bo konec julija. 
Predlagani kandidati so s svojim dosedanjim delom že dokazali, da bodo v 
primeru izvolitve, v okviru Evropske ljudske stranke, dobro zastopali 
Slovenijo v Evropskem parlamentu.

Franci ROKAVEC

ZLSD Litija je tudi letos 27. aprila organizirala 
proslavo na Javorškem Piki ob Dnevu upora.
Stranka se je na konvenciji zbrala v Cankarjevem domu 9.

__ ..... maja. Potrjena je bila kandidatna lista za volitve v evropski
parlament v sestavi: Aurelio Juri, Majda Potrata, Feri Horvat, 

Lidija Mavretič, Franc Križanič, Andreja Rihter in Borut Pahor.
Predsednik Borut Pahor je tudi izobesil evropsko zastavo, ki mu jo je izročil 
Hilarij Skubic. Prinesel jo je iz Bruslja, kamor pa je ponesel slovensko zastavo. 
Hilarij Skubic je po rodu litijan in je član ZB NOV Mestne skupnosti Litija. 
ZLSD Litija jena letni konferenci predstavila tudi svojega kandidata za volitve 
v državni zbor. Kandidat je Gorazd Mavretič iz Litije. „

Ote

Časopis Občan po Zakonu o volilni kampaniji in Zakonu o medijih omogoča na svojih 
straneh objavo prispevkov političnih strank v zvezi z volitvami poslancev iz RS v Evropski 
parlament. Prispevki so objavljeni po veljavnem ceniku izdajatelja ter ločeni od ostale 
vsebine časopisa.

gjf
Vesti iz 

parlamenta
RAZBURKANA POMLAD V PARLAMENTU

Že v jeseni je tema o t.i. izbrisanih dvignila temperaturo v Državnem zboru. Ta 
tema je preko zime dvigovala parlamentarni tlak in doživela vrhunec v vse 
ljudski zavrnitvi vladnega predloga na referendumu in na podlagi pokončne 
drže, izključitev SLS iz vlade. Vsled tega se je Državni zbor srečal s predlogom 
predsednika vlade, za imenovanje novih ministrov. Problematičen je bil zlasti 
predlog za novo pravosodno ministrico go. Zdenko Cerar, še zlasti iz vidika, da 
na mestu državne tožilke še zdaleč ni opravila svojega naloge. Mesec april je bil 
v parlamentu zelo naporen, saj je moral Državni zbor sprejeti več kot 40 zakonov, 
ki so povezani z našim vstopom v EU. Ob taki naglici se upravičeno zastavljajo 
vprašanja o kvaliteti sprejetih zakonov.
29. aprila je slovenski parlament na svečani seji obeležil vstop Slovenije v EU. 
Ob vseh vzhičenih besedah v tem zgodovinskem dogodku pa je na mestu 
realnost, kajti dejstvo je, da je prav od Slovenije same odvisno, ali bo izkoristila 
priložnosti in se izognila negativnim izzivom, ki jih prinaša članstvo v EU.
Prvi teden v maju pa se je Državni zbor sestal na izredni seji in takoj prešel na 
ponovno odločanje o predlogu Zakona o dohodnini, na katerega je Državni svet 
vložil odložilni veto. Namreč kljub prvotnim zagotovilom finančnega ministra, da 
naj bi bila dohodnina bolj pravična, dokončno oblikovani tekst zakona ne kaže 
podobe, da bi bil dosežen ta cilj. Ker minister za finance ni izrazil pripravljenosti, 
da bi vlada ponovno proučila rešitve na področjih invalidov, občin, športa, 
kmetijstva in študentov je poslanska skupina SLS glasovala proti zakonu. 
Sledila je burna razprava o sumih korupcije v najvišjih državnih vrhovih povezanih 
s strankami LDS in ZLSD. Po končani seji se zastavlja več odprtih vprašanj, kot 
je bilo vprašanj pred njo, še zlasti pa naslednja;
- kako to, da nacionalna televizija ni neposredno prenašala takratne seje 

Državnega zbora,
- kako to, da vladajoča večina ni prenesla kančka samokritičnosti, saj je 

zavrnila predlog sklepa s katerim bi pristojni državni organi raziskali sum
_ korupcije v krogu državne firme Telekom.
Žalostno je spoznanje, da je večina v parlamentu zavrnila predlog opozicijskih, 
strank (SLS, SDS, NSi), da bi po trinajstih letih končno dobili Zakon o Slovencih, 
ki živijo izven meja matične države.
Kljub trikratni zavrnitvi predlogov sprememb Zakona o graditvi objektov pa sem 
končno uspel prepričati večino v zboru, da je potrebno podaljšati prehodno 
obdobje za uvedbo nadomestila za uporabo nezazidanih stavbnih zemljišč po 
letu 2004. Tako bodo imele občine prepotreben čas za pripravo bolj pravične 
evidence nezazidanih stavbnih zemljišč.

Franci ROKAVEC

LDSLIBERALNA DEMOKRACIJA SLOVENIJE RAZVOJNA PERSPEKTIVA OBČINE
Kljub mnogim razpravam in predlogom, kako spremeniti in predvsem 
pospešiti razvoj litijske občine, se stvari premikajo počasneje, kot bi si vsi skupaj 
želeli. Kakorkoli že gledamo v prihodnost in jo načrtujemo, bi bilo za vidnejši 
uspeh potrebno storiti predvsem tri korake.

1. Najprej bi bito potrebno Litijo promovirati povsod in z vseh vidikov, jo 
napraviti prepoznavno v slovenskem in tudi evropskem prostoru. Že dolgo je 
poznano, da se promocija nekega kraja oziroma mesta najuspešneje izvede na 
področju turizma, kulture in športa. V Litiji imamo mnogo vsebin z vseh treh 
področij, ki bi jih s premišljenimi in izdelanimi akcijami lahko trdno zasidrali 
v slovenski in tudi širši prostor. V zadnjem času je ime Litije povezano predvsem 
z geometričnem središčem Slovenije (Geoss) in z oglarjenjem na Dolah, 
pozornost javnosti je usmerjena predvsem na dva skrajna konca občine, vmes 
pa ni skoraj ničesar, čeprav bi si mesto Litija nedvomno zaslužilo večjo 
pozornost in s tem tudi samo promocijo. Tradicija turističnih prireditev je v 
Litiji prisotna že desetletja. Pustnemu karnevalu, ki je bil nekoč znan daleč 
naokoli, se je v zadnjem času pridružila prireditev Slovenec leta, tema dvema 
pa bi lahko priključili neomejene možnosti, ki nam jih ponujajo pohodniške 
in kolesarske poti po občini. Naravna in kulturna dediščina sta v Evropi tisti 
področji, ki privabljata največ turistov in zaradi katerih postane kraj 
prepoznaven. Tudi tu nam naša zgodovina in okolica Litije ponujata mnoge 
vsebine, ki bi z neko celostno podobo in tehtnim načrtovanjem napravile Litijo 
prepoznavno. Rudnik Sitarjevec je s svojo zgodovino in naravnimi bogastvi 
že sedaj bolj znan v tujini kot doma, dejavnosti, ki so v preteklosti omogočile 
razvoj kraja kot npr. brodarstvo, vrvarstvo ipd., so v Sloveniji še precej 
neraziskane in neizkoriščene, za Litijo pa pomenijo nekaj edinstvenega in 
značilnega. NastajajočamuzejskazbirkaKulturnegacentrao rečnem prometu 
e trenutno edina v državi in morda bolj kot vse drugo predstavlja Litijo 

samo.Tudi na športnem področju bi z večjo aktivnostjo in načrtnim delom 
morali v mesto pripeljati ve č raznovrstnih in odmevnih športnih prireditev. 
Naša Športna dvorana je primerna za take dogodke, prav tako imamo ustrezne 
prostore tudi na prostem, treba je samo zbrati pogum in se odločiti.

2. Načrtovana promocija kraja in stalna prisotnost v medijih bi napravili 
Litijo prepoznavno. Prepoznavnost je tisti ključni element, ki lahko v nek kraj 
pripelje svež kapital oz. podjetnike, ki v njem vidijo priložnost zase. V kraj, ki 
e premalo prepoznaven, kjer ni dovolj zanimivosti, ne zaide veliko ljudi. Če 
bi Litiji nekoč uspelo postati kraj, ki bi bil živahen in zanimiv predvsem za 
tujce, bi se ji s tem odprle neomejene možnosti razvoja. Tedaj bi bito potrebno 
investitorjem ponuditi različne ugodnosti za začetek delovanja, hkrati pa bi s 
tem omogočili možnost zaposlitve domačim ljudem ter dodatne prispevke v 
občinsko blagajno.

3. Nenazadnje bi bilo potrebno poskrbeti tudi za svoje prebivalce. Ob vseh 
novih možnostih bi mladi imeli večjo priložnost zaposlitve, domači obrtniki 
in podjetniki širše možnosti sodelovanja, posledica vsega pa je nedvomno 
večja kvaliteta življenja krajanov. Eden od pogojev pospešenega in raznolikega 
razvoja Litije je vsekakor zadržati mlade izobražene ljudi v domačem kraju. 
Občutek, da ne delaš samo za plačo, temveč da poleg tega delaš in prispevaš za 
razvoj domačega kraja, je vsekakor odločilen pri delovni uspešnosti 
posameznika.

To je samo nekaj misli, kaj v prihodnosti storiti z Litijo, da se bo končno iz 
spalnega naselja razvila v pravo občinsko kot tudi regijsko središče. Da storimo 
ta korak in napravimo določene premike je potrebno pridobiti domače 
sposobne ljudi, ki premorejo nekaj več poguma in so za svoj kraj pripravljeni 
žrtvovati znanje, čas in energijo. Le s skupnimi močmi bomo dosegli tisti nivo, 
ki ga danes že dosegajo nekatera manjša mesta od Litije.

D.H.

Pozdrav Evropi!
Glasbena prireditev z vrhunsko glasbo, dvema DJ-ema, 

light showom..., 
za mlade po letih in srcu.

V soboto, 22. maja 2004 ob 20. uri pred športno 
dvorano v Litiji!

Vablejni!

FASADERSTVO
SLIKOPLESKARSTVO
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1270 LITIJA

GSfTl: 041-648-942

IZDELAVA
TOPLOTNOIZOLACIJSKM

FA8AD

-5 stiroporjem 
■ z mineralno volno 

(lamele ali plošče tervol)

izvajamo fasadne sisteme: DEMIT, 
JUBIZOL, ROFIX, BAUMIT, TERRANOVA

► barvanje fasad
► sanacija fasad

VOLITVE ZA EVROPSKI PARLAMENT

strankamladihslovenije

SAfS
www.sfns.si

Na zadnji seji izvršilnega odbora LO SMS LITIJA je bila soglasno sprejeta in 
sporočena podpora vodstvu stranke za dosedanje delo, ki je v skladu s 
programskimi smernicami stranke.
Glede na mnogo vprašanj, ki so se pojavila v zvezi z “delitvijo oz. razkolom v 
stranki”, naj povem, da vodstvo stranke SMS dela odlično naprej po začrtani 
poti, redno komunicira z nami kot lokalnim odborom, aktivno ves čas 
vzpostavlja stike z Evropo (Bruselj,Berlin itd), in tako gremo skupaj s stranko 
Zeleni Slovenije na volitve za evropski parlament s skupno listo sedmih 
kandidatov.
Nosilka liste je Alenka Paulin, sledijo;
Bogomir Vnučec, Melita Cimerman,
Borut Ambrožič, VanjaRežonja, Miha 
Jazbinšek in Dominik S.Černjak.
Evropa podpira skupno listo, zato jo 
podprite tudi vi na prihajajočih vo
litvah.
Na www.sms.si si oglejte, koga vse 
smo gostili v Sloveniji iz EU na pova
bilo SMS.
SMS LO Litija kot prva napoveduje v 
prihodnjih dneh visokega gosta iz EU 
v Sloveniji na povabilo SMS. SMS LO 
Litija bo denar, namenjen za ogla
ševanje za evropske volitve, name
nila za postavitev kvalitetnega otroš
kega igrala v Litiji.

Predsednik SMS LO LITIJA POVŠE 
BRANE in nosilka evropske liste 
mag. ALENKA PAULIN

Brane POVŠE, predsednik LO SMS LITIJA

NSi
Nova Slovenija
Krščanska ljudska stranka

LOJZE PETERLE
Politična pot Lojzeta Peterleta je 
slovenska in zanimiva. Naj samo 
naštejemo nekaj njegovih naj
važnejših funkcij: soustanovitelj 
Slovenskega krščansko socialnega 
gibanja, predsednik Slovenskih 
krščanskih demokratov, predsed
nik prve demokratično izvoljene 
vlade, ki je Slovenijo popeljala v 
samostojnost, večkratni minister 
za zunanje zadeve RS in pred
sednik komisije DZ za evropske 
zadeve, prvi podpredsednik 
Evropske zveze krščanskih demo
kratov, soustanovitelj Nove Stovenije-krščansko ljudske stranke, predsednik 
Komisije DZ za evropske zadeve, član predsedstva Konvencije o prihodnosti 
EZ kot edini predstavnik 13 članic kandidatk v predsedstvu ter član delovne 
skupine za trajnostni razvoj pri predsedniku Evropske komisije Romanu 
Prodiju, opazovalec v Evropskem parlamentu (poslanska skupina EPP-ED) 
ter podpredsednik Zveze evropskih federalistov.

Kaj vam osebno pomeni politika?
Politiko razumem kot prizadevanje za skupno dobro.

Kaj Vam pomeni Evropa?
Čudoviti svet različnih različnosti, ki tolikokrat ni znal živeti v skladu z njimi, 
da se jih je loteval z vojnami. Enkratni projekt, ki svobodnim narodom 
omogoča, da živijo med seboj v medsebojnem spoštovanju in miru, se 
demokratično odločajo in prostovoljno sodelujejo.

Najlepši spomin iz vašega zdaj že več kot petnajstletnega političnega 
delovanja.
Najmočnejši je proglasitev slovenske države, najlepši pa je povezan z edinim 
»političnim« pismom nepolitičnega dela družine. »Ati, kakorkoli se danes 
zgodilo, mi smo s Teboj.« Saj ni treba veliko ugibati, kdaj se je to zgodilo...

Na kaj ste v svojem življenju najbolj ponosni?
Na svojo družino in na osamosvojitev Slovenije.

Katere vrednote so temeljne za sodobnega evropskega politika? 
Vsak evropski politik je od nekje. Evropskost ne pomeni odpovedi lastnemu, 
nacionalnemu, identiteti ampak uresničevanje le-tega v širšem okviru, v večji 
skupnosti. Zato mora evropski politik, če hoče svoji državi dobro, želeti dobro 
vsej skupnosti. Evropsko je tisto, kar vsem pomaga k napredku, drugo so stari, 
nacionalni egoizmi.

Kaj bi slovenskega ponudil vsem evropskim državam?
Slovensko pesem in podjetnost, veliko lepote, dober cviček in neoporečen 
med.

Pred kratkim ste ponovno prejeli dve laskavi nagradi: mednarodno 
nagradoJose/Krainer so Vam v Gradcupodelili 19.marca, 21. marca 
pa sle bili na kongresu Združenja evropskih federalistov v Genovi 
izvoljeni za podpreclsetbiika. Kakšni občutki Vas prevevajo ob takih 
priznanjih?
Nikoli nisem delal zase. Delam za Slovenijo, za združeno Evropo, za mir v 
svetu. Nagrade so potrdilo tega dela.

POR I AL NEPREMIČNINE

Dejan Grošelj s.p., Graška c. 28/a, 1270 Litija 
Tel:01 /898 06 40, Fax:01/898 00 99, GSM: 041 344 285 

e-mail: info@portalnepremicnine-sp.si 
spletni naslov: http://www.portalnepremicnine-sp.si
Agencija za posredovanje v prometu z nepremičninami. wrm

Imetnik licence in član Informacijske borze nepremičnin. KLA 

Zavarovana odškodninska odgovornost pri Zavarovalnici Triglav, 
zavarovalnica triglav.d.d.

• POSREDOVANJE PRI PRODAJI, NAKUPU, ODDAJI 

IN NAJEMU VSEH VRST NEPREMIČNIN 

• Priprava pogodb

• Kompletna izpeuava postopkov pri prenosu lastništva
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Kaj storiti z Litijo ? <x)
Martin Brilej

LITIJA IN PROSTOR (2)
V drugi polovici 19, in prvi polovici 20. stol. se je nato Litija 
prostorsko razvijala na osnovah pridobljenih danosti, ki jih 
je prinesla železnica in posledično hitre rasti gospodarstva 
ter prebivalstva.
Prva svetovna vojna Litiji ni prinesla ničesar pretresljivega, 
saj se je glavnina vsega vojskovanja odvijala na frontah. 
Druga svetovna vojna je Litiji prinesla nekaj sprememb oz. 
novosti, med drugim tudi novo cesto od današnje Ljubljanske 
ceste proti Zg. Logu. Tudi po drugi svetovni vojni je nekaj let 
Litija prostorsko mirovala, saj so bili to časi, ko je bilo treba 
vse dejavnosti graditi povsem znova in iz popolnega razsula. 
Takrat je bilo pomembno zagotoviti prehrano za ljudi, 
postaviti gospodarsko in upravno organiziranost, šolski 
sistem, zaposlitve in druge osnovne dejavnosti. Za planiranje 
rabe prostora ni bilo ne časa ne denarja.

Intenzivna pozidava
Šele po letu 1965 se je pričelo novo obdobje prostorske 
rabe Litije. Stanovanjska gradnja na Stavbah, Rozmanovem 
trgu in Graški Dobravi je Litiji dala povsem nov izgled. Poleg 
tega so zaradi ugodnih kreditov pričele rasti tudi individualne 
hiše. Nov most in nadvoz pa sta Litiji prinesla največje 
spremembe. To sem opisal že v eni od prejšnjih kolumen in 
zadeve ne bi ponavljal. Potem je tudi Rozmanov trg postajal 
vse večji, čeprav sploh ni bilo potrebe za tako intenzivno 
gradnjo na tem prostoru. Litijske tovarne so namreč kmalu 
pridobile toliko stanovanj, kolikor so jih potrebovale (in jih 
tudi financirale), ko pa je takratnemu gradbenemu podjetju 
pričelo zmanjkovati dela, se je pričela izsiljena gradnja, da 
podjetje ne bi propadlo. Tako so stanovanja na Rozmanovem 
trgu v glavnem (poceni) pokupila podjetja iz Ljubljane.

Neusklajena gradnja stanovanj in spremljajočih 
dejavnosti

Hkrati pa je nastal v Litiji problem, ki ga še do danes nismo 
rešili. Ob tako velikem porastu prebivalstva je zmanjkalo 
prostora v šolah in vrtcih, hkrati pa tudi za družbeno življenje 
ljudi (šport, kultura...). Novi posegi v prostor žal niso potekali 
usklajeno, saj bi morali ob gradnji stanovanj poskrbeti tudi 
za šole, vrtce, vodovode, prometno in komunalno 
infrastrukturo. To se je potem zelo parcialno reševalo z 
denarjem iz samoprispevkov iz plač občanov.
Ravnanje z odpadki je bilo vseskozi do danes problematično, 
povsem neprimerno locirane in neurejene deponije so se 
selile iz obronkov mesta v druge dele in na koncu je nastala 
deponija v Ponovičah, ki pa je bila tudi vseskozi neustrezna 
in bo šele letos ukinjena. Posledice takšnih neusklajenih 
posegov v prostor so nerešene še danes, saj v Litiji ni niti 
primernih javnih športnih površin npr. otroških igrišč in parkov 
in kulturnih objektov, voda pa še vedno teče po azbestnih 
ceveh.

V Litiji že 20 let ni novih stanovanj
Sicer je bil ob že omenjenih pridobitvah zgrajen nov primarni 
cevovod iz Reka Gozda do Litije, tudi nadvse lepo obnovljeno 
knjižnico je Litija dobila, nov železniški peron in gimnazijo 
(vendar oba državna objekta, ki ju je občina ob pozabljanju 
reševanja osnovnih problemov, sofinancirala s prevelikim 
deležem!). Tudi veliko drugih novih dejavnosti in objektov je 
nastalo, vendar pa Litija še vedno nima nekaterih osnovnih

objektov za kakovostno življenje ljudi.
Poleg vsega pa se je še povsem nov problem, ki ga ni nihče 
pričakoval in načrtoval. V šolah in vrtcih je namreč čedalje 
manj otrok, še pred 20 leti, iz samoprispevkov zgrajenim 
objektom, grozi praznina. Vzrok je v tem, da v Litiji že 20 let 
ni bilo zgrajeno niti eno novo stanovanje, posledica tega pa 
je odseljevanje mladih (in žal tudi izobraženih) ljudi.
Hkrati pa današnji način življenja ljudi zahteva bistveno višji 
bivalni standard kot pa ga nudi Litija. Tu mislim predvsem 
na objekte za kulturo, rekreacijo, zabavo...

Kakovost bivanja
Glede rabe prostora se zadeve z zadnjih letih dogajajo zelo 
hitro. Promet z zemljišči je zelo intenziven, gradbena 
zakonodaja čedalje bolj funkcionalna in ne da bi se občina 
sploh dobro zavedala, je Litija dobila štiri bencinske črpalke 
(ena se še obeta!) in množico trgovin (obeta se jih še 
nekaj!). Kakšna je torej perspektiva Litije ob dejstvu, da 
omenjenih »pridobitev« nihče ne koordinira in da ni izdelane 
vizije rabe prostora in razvoja? Zdi se da Litija s takšnim 
prostorskim razvojem počasi postaja zgolj naselje za golo 
preživetje, kakovost življenja pa iz leta v leto pada.
Litija bi v tem času spet potrebovala sposobnega in 
odločnega urbanista (pred leti so bili nepogrešljiv sestavni 
del občine), ki bi posege v prostor usklajeval z obveznimi 
sekundarnimi dejavnostmi. Tako pa vsak investitor uredi 
komunikacijske, komunalne in prometne tokove zgolj v okviru 
novega objekta, vse ostalo pa ostaja nerešeno. Tako so bili 
brez uskladitvenih prostorskih načrtov rabe prostora in 
razvojnih študij zgrajeni most, nadvoz, in Rozmanov trg, če 
naštejem le največje, v novejšem obdobju pa gimnazija, ki 
je pristala na robu mesta, v gneči z vrtcem in osnovno šolo, 
tako, da sedaj nihče nima dovolj prostora. Poleg tega pa je 
prometna ureditev na tej lokaciji domala nerešljiva.

Promet je Litijo čisto povozil
Prometna ureditev pa je v Litiji na splošno docela zastarela. 
Večina ulic v stanovanjskih naseljih je še vedno prevoznih v 
vse smeri, namesto, da bi postale izključno dostopne ulice 
za stanovalce. Poleg tega je večina ulic postala za današnji 
dvosmerni promet preozka, saj so bile zgrajene v času, ko 
je bil promet neprimerljiv z današnjim. Tudi nov most ima še 
vedno priključke, kot pred 30 leti, ko so ga zgradili. Na desni 
strani Save se v križišču ne da priti peš čez cesto, z avtom 
pa je to križišče od občine do Trga svobode sploh nevarno 
in nemogoče prevoziti.
Prostor je tako dragocena dobrina, da ga o njegovi rabi pač 
ne bi smela odločati dnevna politika in ljudje, ki so trenutno 
na oblasti, brez ustreznih strokovnih znanj. O dolgoročni 
rabi prostora morajo pač odločati pristojni politični organi 
(občinski svet z mnenjem sveta Mestne skupnosti), vendar 
na osnovi strokovnih predlogov in razvojnih študij ter 
sočasnega celovitega in dolgoročnega razvoja vseh 
spremljajočih dejavnosti. Litijski prostor je dragocen tudi 
zaradi tega, ker je lega Litija dokaj nerodna. Ukleščena je 
med Savo, železnico in cesto, na severni in južni strani pa 
sta Sitarjevec in Svibno. Zato je za vsak, še tako majhen 
prostor pomembno, čemu bo namenjen, vsako odločitev o 
prostoru pa bi bilo treba strokovno pretehtati tudi z vidika 
dolgoročnih posledic.

(prihodnjič: Litija in Ljubljana)

EKOLOŠKI SPUST SAVA 2004
Letošnji deveti »ekološki spust Sava 2004« je potekal v času, ko so listi vzbrsteli in ozeleneli. 
Narava se je prebudila v polnem razmahu in tudi člani Rafting kluba Vidra, zato smo 
organizirali čiščenje reke Save in njenih brežin med Kresnicami in Litijo.

V deževnem sobotnem jutru 24.aprila smo se zbrali pred 
Rafting klubom Vidra, kjer so nas čakali čolni in vsa 
potrebna oprema za plovbo po reki. Udeležencev je bilo 
nekaj manj zaradi slabe vremenske napovedi.
Približno 70 ljubiteljev čiste narave nas je odšlo na start 
ekološkega spusta v Kresnice, kjer smo pripravili čolne in 
razdelili opremo za pobiranje smeti (rokavice, vreče).

Kljub dežju smo 
se po skupinah 
odpravili na vo
do in dobre volje 
pričeli s čiščenjem 
savskih brežin. 
Vreče so bile hitro 
polne in posijalo 
je tudi sonce. Kot 
bi se hotela nara
va zahvaliti za naš 
trud.
Pri čiščenju smo 
naleteli na marsi
kaj-za predstavo 
bi pomagala le 
bujna domišljija. 
Ob rečni strugi se 
vrstijo tudi črna 
odlagališča, kate
rim (razumljivo) 
nismo bili kos. 
Problem divjih 

odlagališč je navzoč na celotnem območju občine, žal jih 
pristojni ne uspejo sanirati, smetišča ob rekah pa so še

posebej kritična, saj narasle vode enostavno poberejo vso 
kramo in jo odlagajo nekaj kilometrov nižje.
Malo pred malico v Zgornjem Logu smo naleteli na prijetno 
presenečenje. Še nekaj dni nazaj je rečno strugo Save krasil 
odvržen avtomobil, sedaj pa o njem ne duha ne sluha. 
Najprej smo pomislili, da je vodostaj reke tako visok in ga 
je prekrila voda, ali pa ga je tok premaknil nižje. Ne eno, 
ne drugolAvtomobil je nekdo strojno odvlekel iz struge 
na brežino.Ljubitelji čiste narave se zahvaljujemo

neznanemu storilcu tega dejanja. Na koncu spusta smo 
vse smeti znosili do smetnjakov, od koder so se odpeljale 
s komunalnimi kamioni na litijsko smetišče, ob reki 
navzdol. Sedaj so že zagrnjene s plastjo zemlje.

Vsi se zavedamo, da pro
blema onesnaženosti s tako 
čistilno akcijo ne bomo 
rešili, želimo pa občane 
opozoriti, koliko truda je 
potrebno, da vse povprek 
odvržene smeti poberemo 
in odpeljemo na kraje, ki so 
zato določeni.
Ob tej priložnosti se zahva
ljujem vsem udeležencem 
za sodelovanje, žal pa so 
manjkali tisti, zaradi kate
rih so takšne akcije potreb
ne.

SGp POTREBUJETE DODATNI ZASLUŽEK?
cjfj Iščemo izključno resne, ambiciozne osebe!!! UP

' Nudimo vam: Delo ob prostem času ali kariero! * Lastno ' 

kreiranje vašega delovnega časa. * Odličen zaslužek! * Pomoč 
tima. * Poslovna izobraževanja. * Možnost napredovanja.

Ali je vse to visoko na vašem seznamu prioritet? Odkrijte, kako 
vam lahko pomagamo, pri ustvarjanju vaše nove kariere!

Obiščite: www.ilovemylife.org
Nadzorujte vaš čas in zaslužek!!!

nadaljevanje s 1. strani

POHOD PO DOLARSKI POTI
Na izhodišču poti pri Lovskem domu so udeležence pred 
odhodom na pot pozdravili župan g. Mirko Kaplja, g. Borut 
Vukovič predsednik MDO Zasavja, g Roman Jakič predstavnik 
v Evro parlamentu pa je udeležencem poleg prijetnega dne 
na pohodu zaželel tudi dobro počutje v razširjeni Evropi. 
Pohodniki so se med potjo seznanili z delom in življenjem 
koparjev. Na Suhadolah pri Medvedovih, so od gospodarja 
Janeza izvedeli marsikatero zanimivost in poizkusili dobrote 
iz njihove domačije. Prav tako je bilo na Slavini pri

Brinovčevih, kjer sta jih 
poleg gospodarja Vin- 
kota, pri kopi pričakala 
še And in njegova Katra, 
ki sta že postala pravi 
oglarski maskoti. Malce 
naprej pri kopi Marjana 
Odlazka, so se poho
dniki spustili v dolino 
Bene, kjer so jim 
gozdarji ob zname
nitem slapu Bena voda 
predstavili vlogo gozda 
in vode.
Po vzponu na Dobo- 
vico je pohodnike

presenetil čudovit pogled na dolenjske griče zGorj and in na 
Kamniško Savinjske alpe. Po okrepčilu in žigosanju 
dnevnikov na kmečkem turizmu Krjan, jih je pot vodila 
mimo Valvasorjevega lovskega dvorca v Zavrhu nazaj do 
Lovskega doma, ki je tudi izhodišče 12,5 km dolge poti, za 
kar so pohodniki potrebovali povprečno 4 ure in pol.
Ob zaključku poti so jih pričakali domači Oglarji in 
predstavnice društva Podeželskih žena in deklet in jim na 
svojih stojnicah ponudile domače dobrote in seveda, kot se 
za Oglarsko deželo spodobi, oglje. Pohodniki pa so se lahko 
vključili tudi v akcijo Planinske zveze Slovenije »Od 
Prekmurja do Primorske z nahrbtnikom in spominsko 
knjigo« in se vpisali v knjigo.

Dokaz, da pot postaja zanimiva tudi za širšo javnost je tudi 
to, da se pohoda udeležujejo tudi organizirane skupine, tako 
so ob tej priložnosti izvedli člani PD Lisca iz Sevnice svoj 
redni izlet, prav tako planinci iz Žalca, člani MDO Zasavje pa 
so izvedli naravovarstveni izlet, novomeščani pasov okviru 
tečaja za varuha narave izvedli ekskurzijo.

Ob koncu, ko so se pohodniki okrepčali in ko so srečni 
izžrebanci prevzeli svoje praktične nagrade, so se poslovili 
z nasvidenje na 5. pohodu po Oglarski poti.

D. Mak

ČISTILI SMID “SRCE” SLOVENIJE
Vremenarji so v soboto, 24.aprila, napovedovali slabo vreme, ki pa je 35 udeležencem prizaneslo, ko 
smo se zbrali na Vačah, da prispevamo svoj delež pri akciji »čiščenje okolja«. Izmed prisotnih je bilo 
največ lovcev Lovske družine Vače, ki se zavedajo svojega poslanstva varovanja narave.

Svoj delež so prispevali gasilci Prostovoljnega gasilskega 
društva Vače. Žal je bila akcij ač čiščenjaokoljaob istem 
času kot gasilsko tekmovanje v Polšniku, tako je 50 mladih 
odšlo na tekmovanje. Pohvalno paje, da so se akcije 
udeležili starejši gasilci stari tudi nad 60 let.
Na akciji so bili prisotni tudi člani društva Geoss ter učenci 
in učitelji podružnične šole Vače.
Največ pobranih smeti je bito nadržavni cesti Hotič - Vače - 
Kandrše, iz česar smo sklepali, da nam tudi šoferji iz drugih 
krajev kaj prinesjo. Prijazno smo napisali pismo krajanu 
občine Trebnje, ki je svojo vrečo s smetmi odvrgel ob 
državni cesti. V vreči pa je bilo kar nekaj dokumentov z

njegovim naslovom. Dobrodošel v našem kraju, smeti pa 
naj le pusti doma. Najbolj neprijetno pa nas je presenetila 
najdena vreča s poginulim psom brez glave. Tu lahko rečem 
nehumano, nekulturno in neestetsko. V tej vreči žal ni bilo 
naslova. Najdba je bila med vasjo Slivna in Gora.
Za zaključek akcije čiščenja okolja so nam gasilci Prosto
voljnega gasilskega društva Vače prijazno odstopili prostor 
v gasilskem domu, da smo lahko počistli tudi mizo, ki se je 
ponujala za potešitev želodca. Verjamem, da nam bo vstop 
v Evropsko unijo prinesel več reda tudi pri varovanju 
okolja, tako da čistilne akcije kmalu ne bodo več potrebne.

Pavel HIRŠEL

Kmetijsko gozdarska zadruga Litija
BISTRO VALVASOR, Valvasorjev trg 3, Litija

Vabimo vas v 
SPODNJE PROSTORE in na 
POLETNO TERASO. Možna 

rezervacija do 60 ljudi.

Nudimo vam 
MALICE, PIZZE in 

ostale jedi po naročilu.
V zgornje prostore 

vabimo manjše in večje 
skupine ter vam poleg 

ostalih jedi nudimo tudi 
POSLOVNA KOSILA.

Dodatna ponudba:
- jagode s smetano 

in sladoledom
- kremne rezine
- tiramisu

ter ostele sladice

Del.
čas:

vsak dan od 7.00 do 22.00 ure 
nedelja in prazniki zaprto

Telefon: 
(01)8963 220

Marko ADAMOVIČ
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Podjetnost mladih na 
preizkušnji - domačini izvrstni

Za dobesedno odmeven začetek prireditve so poskrbeli bobnarji skupine 
Perkakšns, nato so sodelujoči, prijavljenih je bilo 19 poslovnih idej ter 17 krožkov, 
dobili še nekaj tehničnih navodil, in se podali v navidezni podjetniški svet. 
Razdeljeni v dve skupini so se lotili različnih tematik od snemanja filmov in 
zgoščenk, do organizacije malih podjetij, izdelave različnih izdelkov, ki so jih 
skušali čimbolj potržiti, seveda pa je vse dišalo po promociji, turizmu. Nismo edini 
občudovali krožkarjev iz OŠ Gradec, ki so pod mentorstvom Mojce Zupan predstavili 
Čarovniške zmešnjave na grad (c) u, prav tako je v drugi skupini izstopala skupina 
iz OŠ Šmartno s projektom Zgibanka in dokumentarni film o Šmartnem pri Litiji; 
ob strani jim je stala mentorica Andreja Celestina.
Oboji so prepričali tudi komisije, ki so jih domala enoglasno proglasile za zmagovalce. 
To pa pomeni, da tako gradčani kot Šmarčani potujejo na nacionalni podjetniški 
forum v Gornjo Radgono. Kar v Litiji jim je dobrodošlico izrekel Zlatko Erlih iz 
podjetja SUN d.o.o., ki bo nacionalni forum tudi pripravil, zadovoljen pa je bil z 
vsemi podjetniškimi idejami, predstavljenimi v Litiji, ki so iz leta v leto boljše.

Dva od mladih šmarskih podjetnikov sta svoje vtise strnila v iskreni izjavi:
Miha Habe: Na Podjetniškem krožku smo se zelo zabavali ter naučili veliko novih 
stvari.
Gašper Repina: Konkurenca je bila zelo huda, vendar nam je uspelo zmagati z 
veliko truda in sreče.
In čarovniško navdahnjeni litijani iz OŠ Gradec?
Sara Dobrun: K podjetniškemu krožku sem se pridružila, ker sem hotela doživeti 
nekaj novega. Najbolj mi je bilo všeč ko smo skupaj reševali naloge, reševali 
probleme in se skupaj pripravljali na podjetniški forum.
Jošt Peterca: Podjetniški krožek mi je zelo všeč, ker se pri njem zabavamo in je 
zelo zanimiv. Naučili smo se tudi kakšen je dober podjetnik in kako se pogajamo. 
Tomaž Cirkvenčič: K Podjetniškemu krožku sem se prijavil, ker me zanima

podjetništvo. Naučil 
sem se, kaj je potre
bno za dober poslovni 
načrt. Krožek je izpol
nil vsa moja pričako
vanja.
Sabina Janežič: Na 
udeležbi na forumu 
smo resnično pokazali 
našo podjetniško žili
co.
Branka Jovanovič:
Podjetniški krožek je 
zelo zanimiv, zabaven 
in je primeren za vse, 
ki želijo razvijati svoje 
zamisli in podjetniške 
ideje. Ni mi žal, da 
sem se odločila zanj.

Načrtno, to je s pomočjo razpisnih sredstev Pospeševalnega centra RS za 
malo gospodarstvo, se projekt »Podjetniški krožki« preko koncesionarja - 
podjetja SUN d.o.o. iz Gornje Radgone - izvaja od leta 2000. Svoje doprinesejo 
tudi donatorji, torej tisti podjetniki, ki se zavedajo, da je treba podjetnost 
vzgajati in jo načrtno razvijali. V litijskih logih so se kmalu priključili 
obetajočemu projektu, ki je med mladimi postajal vse bolj priljubljen, tako da 
nad izvajanjem podjetniških krožkov v naših šolah bdi Center za razvoj Litija, 
ki pripravi tudi sklepno prireditev - to je regionalni podjetniški forum. 
Direktorica RCL Saša Gradišek se zaveda pomembnosti vzgajanja 
podjetniškega duha pri mladih, zato kanijo v naslednjem šolskem letu izvajanje 
turističnih krožkov še utrditi oz. zainteresirati še druge osnovne šole naših 
občin.

Da se je podjetniški duh osnovnošolcev sproščal na živahen in radoživ način, so 
gotovo pomagali tudi razigrani gledališčniki Kolenčevi, ki so popoldne na animacijskih 
delavnicah zabavali in zaposlovali nekatere čakajoče učence in iz njihovega 
»dela« so se razvile vse mogoče in nemogoče stvari - predvsem pa veliko 
smeha, glasbe in igrarij. A.Š.

S Perkmandeljcem po 
Posavskem hribovju

7. in 8. maja 2004 se je 32 obiskovalcev iz različnih slovenskih krajev 
godalo na dvodnevno raziskovanje območja občin Dol pri Ljubljani, Litija, 
Šmartno pri Litiji, Zagorje ob Savi, Trbovlje, Hrastnik in Radeče, ki ga 
pokriva blagovna znamka Posavsko hribovje. Vodil jih je hudomušen škrat 
Perkmandeljc, ki je nekdaj živel v zasavskih rudnikih in opozarjal rudarje 
na nevarnosti, včasih pa jim tudi kakšno zagodel ter tako razbijal monotonost 
težkega dela. Na podoben način je udeležence izleta zabaval s svojimi 
šaljivimi zgodbami in jih vodil med posameznimi točkami obiska tega izleta.

Izhodišče izleta je bilo v petek zjutraj na turistični domačiji Pr' Krač v Dolskem, 
kjer je obiskovalce pričakal sam Perkmandeljc in jih povabil na prigrizek pred 
začetkom potovanja. Veliko novega o Dolskem in splavarjenju na Savi nam je 
povedal nekdanji splavar g. France Gradišek, domačin iz Senožeti. Pot nas je 
nato vodila skozi Litijo in Gabrovko do oglarske dežele na Dolah pri Litiji, kjer nas 
je sprejel g. Dušan Mak in ob oglarski kopi nazorno opisal potek njenega nastanka 
in kuhanja oglja. Oglarstvo na Dolah ni le turistična dejavnost, temveč način 
življenja tamkajšnjih prebivalcev, saj 25 oglarjev skuha okoli 150-200 ton oglja 
letno. Z namenom predstavljanja te zanimive dejavnosti obiskovalcem je nastala 
tudi t.i. oglarska pot, ki je bila letos izvedena že četrtič.
Nato smo se v prijetni pomladanski svežini sprehodili po dolinici Bistrice do 
starega Košinatovega mlina, kjer nam je gospa Frančiška Jesenšek prikazala, 
kako se ročno v mlinu melje moka, ogledali pa smo si tudi staro, a lepo urejeno 
hišo. Sledil je spust v dolino rečice Sopote, znano po bogastvu vode in gozdov, 
kar je botrovalo postavitvi številnih mlinov in žag na vodni pogon, ki pa danes žal 
ne opravljajo več svoje funkcije. Ustavili smo se v gostišču Celestina, kjer nas je 
že čakalo kosilo, nato pa pot po dolini Sopote nadaljevali do Radeč. Perkmandeljc 
nas je popeljal po starem delu mesta do cerkve sv. Petra, nato pa skupaj s 
predstavniki KTRC Radeče povabil na splav. Ob zvokih harmonike smo se popeljali 
do Zidanega mosta in nazaj in medtem izvedeli veliko zanimivosti, povezanih s 
tem težkim delom. Po flosarskem golažu smo bili priče pravemu flosarskemu 
krstu enega od udeležencev, s katerim je postal pravi flosar oz. splavar.
Bližal se je večer, zato smo se z avtobusom povzpeli do planinskega doma Gore 
pri Hrastniku na nadmorski višini 762 m, od koder je v lepem vremenu čudovit 
razgled na dolino Save pri Radečah. Naslednje jutro smo spoznavali Hrastnik; 
lokalna turistična vodnica TD Hrastnik ga. Belinda Ladiha nas je seznanila z 
glavnimi podatki o krajih, v hrastniškem muzeju pa smo si lahko ogledali razstavo 
marionet in šolstva. V Steklarni Hrastnik smo si ogledali zanimivo razstavo steklenih 
izdelkov ter izvedeli vse o izdelovanju stekla nekoč in danes, nato pa so nam člani 
Brodarskega društva Hrastnik prikazali nekaj svojih veslaških spretnosti. Pred 
odhodom proti Trbovljam je bila še prilika za nakup izdelkov iz stekla v tovarniški 
prodajalni. Pred rudniško upravo v Trbovljah nas je pričakal lokalni vodnik, g.Jože 
Ovnik, idejni avtor lika Perkmandeljca, in ga. Marija Juraja, predsednica TD 
Trbovlje. Ogledali smo si mozaike na pročelju Delavskega doma, Batičeve kipe 
rudarjev ter zasavski rudarski muzej. Dve obnovljeni tipični rudarski stanovanji pa 
sta ta prikaz še dopolnili. Na koncu smo vstopili še v cerkev sv. Marije, ki je 
zgrajena in opremljena v zanimivem modernem slogu. Po knapovskem kosilu v 
gostišču Martin, kjer smo poskusili tudi knapovsko kislo juho in grenadirmarš, 
nas je pot vodila proti Zagorju ob Savi, mimo Kisovca in Izlak do Spodnje Slivne, 
kjer smo na Geometričnem središču Slovenije ob prepevanju Zdravljice zaključili 
izlet. Sledil je še povratek v Dolsko, kjer se je škrat Perkmandeljc poslovil od 
izletnikov in jih povabil, naj Posavsko hribovje še kdaj obiščejo in si ogledajo vse 
tisto, za kar na tem izletu ni bilo časa. Obiskovalci so nam zatrdili, da so na izletu 
izvedeli veliko novega, zato lahko rečemo, da je izlet uspel in da nas bo 
Perkmandeljc tudi v bodoče vodil po teh lepih krajih Slovenije.

Saša CEGLAR

CENTER ZA RAZVOJ 
LITIJA

Sektorski kviz mladih 
gasilcev v Ribčah

Na osnovi programa dela Komisije za delo z mladino v Gasilski zvezi 
Litija je tudi letos organiziran že tradicionalni kviz gasilske mladine, ki 
teče pod naslovom »Vsi vse vemo«. Kviz vodi predsednik komisije Slavko 
Jalovec, pri pripravah in izvedbi pa mu pomagajo člani komisije.

NEZNANCI ZAŽGALI PERON NA ŽELEZNIŠKI POSTAJI LITIJA
V nedeljo, dne 18/4-2004 okoli 3. ure zjutraj so neznanci zažgali plastično streho 
na 1. peronu železniške postaje Litija. Peron je skoraj v celoti zgorel in nastalo je 
za okoli 20. miljonovsit materialne škode. Požar so pogasili prostovoljni gasilci 
iz Litije. Človek se lahko samo sprašuje, ali je lahko še kaj varnega pred 
nepridipravi, kaj mu je bil v napoto pokrit peron. Vstop v podhod in perone je 
trenutno zaprt, ker je materialna škoda nastala tudi na stopnicah in v podhodu.

Novost letošnjega kviza je, da sta razpisani dve starostni kategoriji: pionirji in 
mladinci, kviz pa je organiziran tudi po malce spremenjenem sistemu. Najprej so 
se morale tekmovalne trojke pomeriti na nivoju sektorjev, zmagovalci vseh treh 
sektorjev GZ Litija pa se bodo pomerili v finalu, ki bo potekalo, 15. maja 2004 na 
Vačah.
Za sektor III., kamor spadajo PGD Vače, Hotič, Kresnice, Jevnica in Ribče, je bil 
kviz organiziran v petek, 7. maja 2004 ob 17.30 uri v večnamenskem objektu v 
Ribčah. Na kviz je bilo prijavljenih 5 enot: 2 mlajši in 3 starejše. Mlade gasilke in 
gasilci so se pomerili v gasilskem in splošnem znanju, pa tudi v praktičnem delu, 
v katerem so vezali vozle in spenjali cevi s trojakom in ročniki. Za popestritev, pa 
tudi za točke, so mladi izvedli pantomimo.
Tekmovalne trojke so dosegle naslednje rezultate:
- v kategoriji pionirjev: 1. mesto - PGD Ribče, 2. mesto - PGD Jevnica
- v kategoriji mladincev: 1. mesto - PGD Vače, 2. mesto - PGD Ribče, 3. mesto
- PGD Jevnica
Na kvizu sta prisotne pozdravila Igor Cividini, poveljnik PGD Ribče in Jožef Lajevec, 
predsednik KS Ribče.

Adriana CIVIDINI, PGD Ribče

Ražanac je malo dalmatinsko mesto oddaljeno 
20km severno od Zadra. V bližini so: narodni 
park Paklenica, slapovi reke Krke, Kornatski 

otoki in Pag.

APARTMAJI:
- za 8 + 2: od 55 - 85 EUR / dan
- 4 osebe: od 35 - 45 EUR / dan
- za 4 + 2: od 35 - 50 EUR / dan 
-za 2 + 1: od 25-35 EUR/dan

INFORMACIJE in REZERVACIJE:
tel.: 01/8983-843 ali GSM: 041-719-444

JO

PRVI MAJ »SITARJEVEC 2004«
Letošnje prvomajsko srečanje na priljubljenemu Sitarjevcu je bilo 
za neutrudljive litijske gasilce in obiskovalce še posebej praznično. 
Tradicionalnega srečanja, 28. po vrsti, se je kljub napovedanemu 
slabemu vremenu udeležilo precejšnje število litijank in lltijanov, 
ki vsako leto zelo radi prihajajo na gasilski golaž In ostale dobrote.

Ob tej priliki smo ob glasbi Pihalnega orkestra Litija razvili poleg državne 
zastave tudi evropsko in pa prvič v zgodovini tudi našo občinsko zastavo. 
Po uradnem pozdravnem govoru našega župana Mirka Kaplje so naši 
godbeniki zaigrali himno, nato pa še himno EU in pa koračnico naše občine. 
Za veselo razpoloženje je poskrbel ansambel Vrč, da so prišli na svoj račun 
tudi ljubitelji plesa.
V nedeljo 2. maja pa smo se litijski gasilci udeležili tudi svečane maše ob 68. 
obletnici ustanovitve litijskega župnišča in maše, ki je bila posvečena sv. 
Florjanu, zaščitniku gasilcev. Poveljnik g. Janez Jurič je seznanil farane o 
našem delu, kakor tudi o pripravah na 120. obletnico našega gasilskega 
društva, ki bo prihodnje leto. Tako smo litijski gasilci proslavili 1. maj, vstop 
v EU, svečano mašo sv. Florjana in na koncu tudi naše usjtehe in trud v 
gasilskem domu Litija. Gasilski pozdrav NA POMOČ!

Predsednik PGD Litija: Zvone ULANEC

V SLIKI IN BESEDI «™
VALVAZORJEV TRG JE DOBIL NOVO PODOBO

Valvazorjev trg je dobil novo podobo. Kot vidite so podrli lesene barake in 
odstranili zid ter montažne garaže in odprl se je cel prostor proti cerkvi Sv. 
Nikolaja, kjer naj hi bila v bodočnosti osrednja litijska tržnica (načrtujejo jo 
že 30 let). Dokler pa te ne bo, pa bo prostor služil kot parkirišče.

PROSLAVA OB DNEVU UPORA NA JAVORŠKEM PILU
27.4-2004 OB 11. uri je bila pred spomenikom NOB najavorskem Piki slovesnost 
ob dnevu upora. Slavnostni govornik je biljože MIRTIČ, podžupan občine Litija, 
ki je orisal pot vse od ustanovnega kongresa OF, do osvoboditve 1945, 
osamosvojitve 1991 leta in vstopa Slovenije 1.5.2004 v Evropsko unijo. Proslave 
so se udeležili številni občani občine Litije in Šmartnega, ki so po uradnem delu 
proslave nadaljevali z družabnim srečanjem pri lovskem domu Gabrovka.

£
[zlatarna!

LITIJA, ul. Mire Pregelj 4, tel.: 01/899 53 93 
ODPRTO: od 9.00 do 19.00 

Sobota: od 8.30 do 12.00

MORAVČE, c. na Grmače 16, tel.: 01/72 31 868
ODPRTO: od 9.00 do 12.00 in 14.00 do 18.00 

Sobota: od 9.00 do 12.00

Obiščite nas in se prepričajte

O BOGATI IZBIRI NAKITA IZ RUMENEGA ZLATA, 

BELEGA ZLATA IN SREBRA.

Vaš nakit bomo popravili, predelali ali

ZAMENJALI ZA NOVEGA.

SPECIALIZIRANA TRGOVINA ZA 
K9£kILH! #.nW/5XFLI

Odprto

bo N AR A
pon - pet: 9.00-12.00 

15.00-19.00M sob: 9.00 - 12.00

Mateja Šimenc s.p. Tel.: 01/8981 -005 

1270 LITI|A, VALVAZORJEV TRG 19
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Šolanje vodnikov psov v Litiji
Med 12.02.04 in 30.04.04 se je na poligonu v Podšentjurju pod 
okriljem Lovsko kinološkega društva Zasavje odvijal že deveti 
tečaj za vodnike psov.

l' ^ „

| Ji ti I J
Štiriindvajset vodnikov psov lovskih in športnih pasem se je v 65-ih učnih 
urah trudilo pripraviti svoje pse za opravljanje izpita »vaje poslušnosti 1« (VP 
1). Vodja šole je bil g. Darko Grošelj, samo usposabljanje na poligonu pa je 
vodila inštruktorica Maja Lesjak. V teh urah smo se vodniki psov naučili 
postopkov učenja psov za posamezne vaje (poleg, sedi, prostor, stoj, 
odpoklic...), ki smo jih potem s svojimi psi utrjevali doma. Ker pa se večina 
vodnikov želi s svojim psom gibati tudi v urbanem okolju, smo velik delež 
časa na poligonu izkoristili tudi za vaje socializacije psov. Nekaj deževnih ur 
pa smo ob obisku veterinarke namenili tudi spoznavanju najpogostejših pasjih 
bolezni ter prisluhnili navodilom o vsakdanji negi psa. Ob koncu tečaja se je 
izpita udeležilo 22 vodnikov in psov in kar 21 jih je uspešno zaklj učilo šolanje 
ter prejelo ustrezna potrdila. Ker je sam tečaj potekal v zelo dobrem vzdušju 
ter ob spoznanju, daješ pravim pristopom učenje psa pravo zadovoljstvo, je 
večina vodnikov izrazila interes za nadaljevalni tečaj šolanja psov. Zaradi 
velikega zanimanja pa je zelo verjetno, da se bo začetni in nadaljevalni tečaj 
šolanja psov lovskih in športnih pasem začel že to jesen. Vsi interesenti lahko 
za več informacij pokličejo Majo Lesjak na tel 031617-266.

Rado ZUPANČIČ

N 0 V I C E 

TEDEN RDEČEGA KRIZA
Teden se vselej začne 8. maja, na dan, ko se je 
rodil ustanovitelj gibanja Rdečega križa Henry 
Dunant in ga organizacija RK izvaja že od leta 1948.

V tednu Rdečega križa od 8.-15.maja 2004 se tudi pri Območnem združenju RK 
Litija vrši vrsta aktivnosti. Te so namenjene mladim članom organizacije Rdečega 
križa, predvsem pa starejšim osebam ter socialno ogroženim družinam in 
posameznikom.
Dne 11. maja 2004 smo imeli »Dan odprtih vrat OZRK Litija« od 9. do 16. ure 
z ogledom delovnih prostorov in pogovor o delu OZ RK Litija ter z ogledom 
skladišča OZRK Litija. Pred športno dvorano v Litiji pa smo na stojnici prikazali 
publikacije in ostale dejavnosti o nudenju prve pomoči, delo mladih članov 
RK in drugo, mimoidočim smo merili krvni tlak in prikazali oživljanje.
V sredo 12. maja je bil sprejem za predšolske otroke, ki so si ogledali predstavi 
lutkovne skupine Lilu iz Litije z naslovom »Gosenica dobi krila«. Predstavi, si 
je ogledalo 433 otrok in 46 spremljevalcev iz občine Litija in občine Šmartno 
pri Litiji, ki so vključeni v VVZ Litija.
V č etrtek 13. maja pa je bil sprejem 1. razredov osnovnih šol v mlade člane 
RK. V dveh skupinah so si otroci, teh j e bilo 321, ogledali dve lutkovni predstavi 
Gledališča »Tone Čufar« izjesenic z naslovom “Žogica nogica”.Veselo razigrane 
jih je po predstavi čakalo še majhno presenečenje - malica in to taka, ki jo imajo 
otroci najrajši ter komplet slikanic Mladi člani Rdečega križa s pristopno izjavo. 
Območno združenje RK Litija je poslalo razpis osnovnim šolam in vzgojno 
varstvenemu zavodu - pisanje spisov in izdelava risbe na temo »pomoč 
človeku, ki je v stiski«.
Socialno ogroženim družinam in posameznikom v mesecu maju razdeljujemo 
materialno pomoč v obliki prehrambnih dobrin, pralnega praška, oblačil in 
obutve. V ta namen smo nabavili potrebne prehrambene dobrine in oblikovali 
186 paketov.
Območno združenje Rdečega križa Lilija se zahvaljuje vsem, ki so kakorkoli 
sodelovali pri izvedbi aktivnosti ob Tednu Rdečega križa.

OZRK LITIJA

Društvo izgnancev Slovenije

Občni zbor na Polšniku
Člani krajevne organizacije Polšnik in ostali vabljeni gostje smo se 18. aprila zbrali na rednem 
letnem občnem zboru v gostilni Majcen na Polšniku. Prostor je bil tokrat še bolj prepoznaven z 
društvenim praporom, kateri nam je v ponos.

»Na Polšniku so še vedno ljudje, ki z zavestjo negujejo 
spomin na nekdanje hude čase z željo, da zanamci tega 
ne bi nikoli doživeli”. Tako je v pozdravnem govoru 
nagovoril navzoče predsednik DIS KO Polšnik, Jožef 
Pograjce. Med gosti šobili Ivica Žnidaršič, predsednica 
DIS, podžupan Občine Litija, g. Mirtič, predsednica 
komisije za stike s kraji izgnanstva, Zdenka Kaplan. 
Navzoči so bili tudi predstavniki sosednjih društev ter 
predsednik KS Polšnik, Martin Kos.
Naše društvo šteje 109 članov in se je v lanskem letu 
pove č a b za 9 članov. Naša osnovna skrb je še vedno 
pomoč ostarelim, osamljenim in invalidnim članom, 
s katerimi se redno sestajamo. Seveda pa se radi 
udeležujemo tudi raznih prireditev. Lansko teto smo 
bili na osrednji prireditvi ob Dnevu izgnancev, ki je 
bila v Mostecu v Ljubljani. Predsednik društva se je 
udeležil skupščine DIS v Novi Gorici. 16.12.2003 smo 
bili organizatorji koordinacije DIS, ki jo je vodil g. 
Albin Prašnikar. Pridobili smo veliko novih informacij 
in zastavili več vprašanj glede odškodnine za

povzročeno nematerialno in materialno škodo v času 
vojne od L 1941 - 1945. Veliko strokovnih nasvetov 
v zvezi s to problematiko nam daje tudi predsednica 
DIS, Ivica Žnidaršič. Nekaj denarja smo prispevali za 
obstoj in obnovo muzeja izgnancev in internirancev 
na gradu Rajhenberg v Brestanici. Zato predlagamo, 
da zberemo čim več gradiva (slike, razne predmete) o 
izgnanstvu za razstavo na omenjenem prostoru. Ob 
koncu našega srečanja smo predstavili tudi program 
dela za naprej in poudarili pomembnost sodelovanja 
z republiškim odborom DIS tudi v bodoče.
V preteklem letu smo v lastni režiji organizirali tudi 
izlet v Belo krajino, saj nam druženje veliko pomeni. 
Zahvaljujemo se KS Polšnik in KS Konjšica za finančno 
pomoč pri organiziranju in izvedbi rednega letnega 
občnega zbora. Drug drugemu smo zaželeli veliko 
dobre volje in zdravja ter se razšli z željo, da se drugo 
leto spet sreča.

Amalija RAZPOTNIK

PRVOMAJSKO 
SREČANJE V 

GOUŠČAH

Tradicionalno prvomajsko srečanje 
krajanov Jevnice in Kresnic v Goliščah 
nad Jevnico je bilo letos posvečeno 
prazniku dela in vstopu Slovenije v 
Evropsko unijo. Na svečanem shodu so 
dvignili občinsko in evropsko zastavo, 
ob kulturnem programu pa so 
udeležence pozdravili tudi: predsednik 
KS Jevnica Jože Gorenc, župan občine 
Litija Mirko Kaplja, poslanec v DZ RS 
Franci Rokavec. Zbrani sov spomin na po
seben dogodek in druženje zasadili lipo.

M.H.

PIZZERIA "FRONTO
DOBRODOŠLI NA PRENOVLJENEM VRTU 

V STAREM MESTNEM JEDRU V LITIJI

Na osnovi programa dela Gasilske 
zveze Litija in regije Ljubljana lil. smo 
v času od 20.3. do 19.4.2004 v Litiji 
organizirali tečaj za pridobitev gasil
ske specialnosti sodnik gasilskih in 
gasllskošportnih tekmovalnih disci
plin, ki se izvaja po učnem programu 
Gasilske zveze Slovenije.

TtUM/m 5000
GOSTILNA ŠPENVE
JASMINA ŠPENVE S. P. 

VALVAZORJEV TRG 16,1270 LITIJA

DELOVNI CAS:
PON.-SOB.: 8.00-22.00 

NEDELJE, PRAZNIKI: 16.00 - 22.00

DOSTAVA HRANI NA DOM

NAROČILA
OD 10.30 DO 22.00

V času evropskega prvenstva in 
Ol vas vabimo v popoldanskih in 
večernih urah na prenovljeni vrt, 
kjer si boste lahko ogledali tekme 
na velikem platnu.

Tečaj je obiskovalo 20 tečajnikov: 8 iz GZ Litija, 
12 pa iz Zasavske regije in sicer 6 iz GZ Hrastnik 
in 6 iz GZ Trbovlje.
Na predavanjih smo se seznanili s Pravili 
gasilske službe, Navodili za gasilska tekmovanja 
ter pravili vaj, ki se izvajajo po pravilih 
mednarodne gasilske organizacije CTIF in z 
drugimi vajami, ki jih izvajamo na gasilskih 
tekmovanjih v Sloveniji.
Tečaj je uspešno opravilo 16 kandidatov, kar je 
za ta zahteven tečaj izjemno uspešno. Za dobro 
podano snov se zahvaljujemo vodji tečaja Igorju 
Cividiniju, podpoveljniku GZ Litija, Jožetu Hribar
ju, podpoveljniku GZ Litija, Dragu Poglajnu, 
poveljniku GZ Litija, Vinku Sentočniku, članu 
komisije za tekmovanja pri Gasilski zvezi Slo
venije ter Jožetu Oblaku, regijskemu poveljniku 
regije Ljubljana III., ki je bil tudi nadzornik tečaja 
in predsednik izpitne komisije, pooblaščen s 
strani Gasilske zveze Slovenije.
Zahvaljujemo se tudi PGD Litija, ki nam je 
zagotovilo dobre pogoje za izvedbo teoretičnega 
in praktičnega dela tečaja in izpitov. Na pomoč!

Adriana CIVIDINI, PGD Ribče

SPOMLADANSKA DELOVNA 
AKCIJA NA VELIKI PRESKI

Ste že bili na Veliki Preski? Ja, seveda. To je tista prijetna vasica v 
Polšniku, ki je lani dobila priznanje za najlepše urejeno vas v KS 
Polšnik. Sredi vasice je križišče, kjer se križajo poti iz »vseh vetrov«.

Gasilci imajo 16 
novih sodnikov

Tole ne pišem samo zato, ker je Velika Preska dobila 
priznanje za najlepšo urejeno vas, ampak tudi zato, 
ker si Preščani želijo, da bo njihova vas res ostala 
najlepša. Moram jih pohvaliti, ker so se konec aprila 
organizirali in »prijeli« za delo. V vasi so pometli 
alfaltno cesto in uredili odvodnjavanje, uredili del 
makadamskih cest, poravnali in očistili prometne 
znake, očistili in pograbili brežine in postavili znak 
»Najlepše urejena vas v letu 2003!« Poleg tega so 
poskrbeli tudi za vse pritoke oziroma izvire reke 
Sopote in ob cesti v dolino Sopote pobrali vse smeti. 
Ne boste verjeli, kaj vse so našli? Ljudem še vedno 
manjka občutek za lepo ter čisto naravo in izgleda, 
da nekateri starši svoje starševske naloge o 
poučevanju otrok, kam se meče smeti, niso vzeli 
resno. Zdaj je počiščeno. In lepo bi bilo, da bi tako 
tudi ostalo.

Delovno druženje jih je 
spodbudilo k povezovanju, da 
so pripravili tudi vaško 
kresovanje in tako trdo delo, za 
lepše okolje, nadgradili s prijet
nim in zabavnim druženjem. 
Bevčevi, Vozljevi in Sedev- 
čičevi so prispevali domače 
dobrote in prijetna družba se je 
veselila pozno v noč. 
Turistično društvo Polšnik, 
Center za razvoj Litija in KS 
Polšnik se trudimo, da bi bilo 
takšnih povezovanj v naših 
krajih čim več. Preščani naj 
bodo za zgled tudi ostalim 
vasem v naši krajevni skup
nosti in motivacija, da vsako 
naselje pridobi priznanje za 
najlepše urejeno vas.

Mateja SLADIČ-VOZELJ

ZDRAVJE IZ NARAVE
Pri čebelarskem društvu 
Litija je ustanovljena 
sekcija za zdravilne in 
rodovite rastline. Preda
vanje vsak prvi pone
deljek v mesecu vodi naš 
član, čebelar in dober 
poznavalec zdravilnih 
zelišč g. Koderman.
Na izletih v naravi spo
znavamo zdravilna ze
lišča in njihovo uporabo.
Ljubitelji narave in čistega 
okolja, kateri bi se nam 
pridružili, dobijo infor
macijo osebno pri g.
Kodermanu na GSM 041 
546 839 ali ČD Litija, v Domu ribičev vsak prvi ponedeljek v mesecu od 
19 do 20 ure.

Za CD Litija, Peter KOKOSAR

!Posvetite, st vašim nogam, ki vas takp ali 
drugače prenašajo in nosijo skozi vaše življenje.

Za lahekikpraki brez vraščenih nohtov, 
otiščancev, kurjih očes ter zadeheljenihpet.

tPokličite in se dogovorite za nego nog
na vašem domu!

‘Bernarda %o(enf&, Mezinček.s.p. 
QSM: 031301904 ali tel.: 01/89911 65
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CURKLOVANJE 2004
28. 5. 2084

t J Zopet je leto na okoli in zopet je na sporedu tradi- 
fro cionalna prireditev “Čurklovanje 2004”, katere 

organizator je KUD Čurkelj. Prireditev bo potekala 28. 
maja v velikem šotoru na športnem igrišču v Jevnici. 

Pričetek prireditve je ob 19.00 uri. Zabava je zago
tovljena in za to bodo poskrbeli:

Skupina BIG FOOT MAMA, katere novi album uspešnic bo izšel le 
nekaj dni pred koncertom v Jevnici, in bo to en prvih koncertov oz. 
promocij po izidu.
Skupina ZABLUJENA GENERACIJA, kateri bodo prav tako v sredini 
maja izdali nov singel in videospot za skladbo Pobegli vlak, Naio Ssaion, 
kateri so izdali svoj prvenec Numedia v sredini aprila, ter v mesecu maju 
igrajo v finalu izbora Nevvcomer 04 v Grazu (Avstrija). Za domačo - 
lokalno popestritev bo poskrbela skupina Avven, skupina, katera šele 
pričenja svojo pot na glasbeno sceno, pri tem pa po mnenju mnogih pred 
njimi padajo vse ovire, katere podirajo s svojo dobro avtorsko glasbo. Za 
vroče presenečenje bo z “umetniško točko" poskrbela vroča PIA BAJC.

Predprodaja vstopnic: Študentski servisi Domžale, Litija, Zagorje ob 
Savi, Agip Senožeti, BAR - BAR Kresničke Poljane, DZS Litija in na 
ostalih označenih lokacijah.

P.S.: Člani omenjenih študentskih servisov imajo dodatni popust pri 
nakupu vstopnic!!!

29. maja bo prav tako v sklopu Čurklovanja 2004 v velikem 
šotoru v Jevnici potekala velika vrtna veselica, na kateri vas bo 
zabaval BRENDI & Pop "n" Dekl, ter gostja večera NATAŠA 
MADJAR. Za hrano in pijačo bo poskrbljeno! Pričetek prireditve 
je ob 18.00 uri.

Info: b.obolnar@volja.net

mali oglasi
Kupimo hišo, zaželjeno cca 500m2 zemlje, na območju Litije. 
Ponudbe na tel. št.: 041/718-333.

NOVO IN UGODNO!
Po zelo ugodnih in konkurenčnih cenah prodajamo lepo 
ohranjena, redno servisirana in tehnično pregledana rabljena 
vozila. Na vašo željo vam uredimo nakup novega vozila pri nas 
ali pri drugem prodajalcu oz. posredniku, nudimo vam tudi 
storitev do registracije. Načini plačil: gotovinsko, leasing na 
položnice do 4-ih let, kredit z zelo nizkim pologom. PPM IMPEX, 
Valvazorjev trg 25 (stavba Centromerkurja), Litija.
GSM: 040 357-607.

AKCIJA! AKCIJA! AKCIJA!
Prodaja vozil Fiat Brava, letnik 1999 po zelo ugodnih cenah, z 
vso opremo. Za vse dodatne informacije smo vam na voljo na 
št. 040 357-607.

V NAJEM dajem garažo -Trg na Stavbah, za čistilnico. V garaži je 
voda in elektrika, garaža je primerna tudi za manjšo obrt. Cena po 
dogovoru. Tel.: 01 8973 215 ali 041 520 394.

IŠČEM razna honorarna dela. Imam izkušnje na področju nege in 
oskrbe starejših ljudi. Možna tudi fizična dela ali delo na 
računalniku. Tel.: 040 613 - 823 po 14. uri.

PRODAM ali ODDAM poslovni prostor, velikosti 30 m2 v centru 
Litije. GSM: 041 515171

Otok PAG - VLAŠIČI, štiri posteljne apartmaje oddamo v prijetni 
dalmatinski vasici.
Inf. Tel. 041/246 425 ali 8983 887

z " \
Zaposlimo voznika tovornega vozila (C kategorija!) 
za razvoz kurilnega olja. Delo na območju občin Litija 
in Šmartno.
Informacije: 041 644 330.

x_________________________________________________________y

VABILO
KUD JEVNICA v sodelovanju z ZKD 
Litija letos zopet prireja odprto 
prvenstvo v igranju na diatonično 
harmoniko. To tekmovanje je hkrati 
tudi predtekmovanje za finalno »Zlato harmoniko Ljubečne 2004«.

Zato vabimo vse, ki bi radi sodelovali na tem tekmovanju, da se prijavijo 
do 25.maja 2004. Prijavnice lahko prejmete na ZKD Litija, Mire Pregljeve 
4-Litija ali po telefonu 01/8984-617 (lahko se dogovorite, da vam jo 
pošljemo po faxu ali e-pošti).
Letošnje, že 4.odprto prvenstvo bo v soboto, S.junija 2004 ob 18.uri 
v dvorani Zadružnega doma Jevnica. Vabljeni ste vsi, ki bi se radi predstavili 
širšemu občinstvu in strokovni komisiji in tudi vsi, ki bi samo prisluhnili 
domači glasbi in navijali za svoje favorite.
Najboljše čakajo tudi lepe nagrade in sodelovanje na polfinalnem 
oz.finalnem tekmovanju.
Letošnja generalna sponzorja sta: Melodija Mengeš in Jevnica d.o.o. - 
prodaja kopalk.
Vse dodatne informacije prejmete na telefonu: 01/8984-617 ali 040- 
972-294. Veselimo se vašega obiska, ker bo večer tako še lepši.

KUD Jevnica

POLETJE BO SPET VROČE!

KLIMA NAPRAVE PANASONIC

PRITLIČJE: 1. IN 2. NADSTROPJE:
Pon. - So.: 7.00 - 21.00 Pon. - pet.: 8.00 - 20.00

Sob.: 8.00-13.00

CENTROMERKUR

CENTROMERKUR d.d. 
Trubarjeva 1, Ljubljana

blagovnica LITIJA
Tel.: 01/8983 238

VELIKA IZBIRA

KOPALK Lisca, Beti, Skinay, Triumph

že za 84.000 SIT 
(brez DDV in montaže)

PRODAJA, MONTAŽA IN SERVIS

/ ' "N

ŠD »PRESAD« GABROVKA 
vabi v SOBOTO, 12.6.2004 na 

2. POHOD MED GABROVŠKIMI VINOGRADI. 
START BO OB 1500NA IGRIŠČU OŠ GABROVKA.

Sprehodili se boste med vinogradi in starimi zidanicami, se v njih okrepčali 
z domačimi dobrotami, vinom in sokom, sprostili oči s pogledom na Dolenjsko 
s svojimi značilnimi hribčki, ogledali etnološki muzej na prostem pri Ferlanu 
in se za zaključek poveselili na družabnem srečanju. Pohod je primeren za 
vse starosti, same hoje je dve uri in pol. Prinesite dobro voljo, za ostalo bodo 
poskrbeli prijazni domačini.

PRIDITE! NE BO VAM ŽAL.
X__________________________________________________________________ /

ELEKTRO-PRENOVA d.o.o. LITIJA

GSM: 031 694196 

Tel. / fax: 01 8984-061

VABILO

Turistično društvo Litija vabi občane in druge zainteresirane na

5. tradicionalni rekreativni pohod od 
Litije na Dragovšek,

ki bo v

soboto, 29. maja 2004 z začetkom ob 8. uri pred 
turistično pisarno Turističnega društva Litija, 

Valvazorjev trg 10, Litija.
Rekreativni pohod, ki bo ob vsakem vremenu (1,5 ure hoje) iz Litije 
do Podkraja (AMD Litija), preko Širmanskega hriba do naselja Dra
govšek, Turistične domačije “Blaj”, kjer bo od 10. ure naprej 
družabno srečanje.

X_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ __ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ /
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V domu našem je praznina, 
v srcih naših bolečina, 
spomin na tebe pa živi, 
čeprav te več med nami ni.

ZAHVALA

V 56 letu starosti, nas je mnogo prezgodaj zapustil dragi 
mož, očka, brat in stric

JANEZ KRANJC
iz Litije, Ponoviška 9

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sosedom in znancem za darovano cvetje, sveče, pomoč v stiski, 
za izrečena sožalja in vsem, ki ste ga v tako velikem številu 
pospremili na njegovi zadnji poti. Zahvala g. župniku za 
opravljen obred, Gasilskemu društvu Litija, pevcem iz Kresnic 
in g. Setničarju za zaigrano Tišino. Hvala g. Gabršku in 
Gasilskemu društvu za poslovilne besede. Vsem in vsakemu 
posebej še enkrat hvala.

Vsi njegovi

ZAHVALA
Po dolgi in hudi bolezni nas je za vedno 

zapustil naš dragi

CIRIL BRVAR
iz Zgornjega Loga

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, prijateljem, znancem in 
krajanom Zgornjega Loga za darovano cvetje, sveče in svete 
maše ter za spremstvo na njegovi zadnji poti. Hvala g. župniku 
Pavlu Okolišu za lepo opravljen cerkveni obred, pevcem za 
zapete žalostinke in trobentaču. Zahvaljujemo se tudi g. 
Franciju Končarju za poslovilni govor.
Iskrena hvala osebju moškega oddelka Doma Tišje in 
zdravniku dr. Marku Kolšku za skrb in nego v času njegove 
bolezni.

Za njim žalujemo: žena Martina, hčerka Darja in sin Zdravko 
z družinama

^I

Skrb, dobrota, delo in trpljenje, 
to tvoje je bilo življenje.

ZAHVALA

V 79. letu življenja je tiho zaspala naša draga mama, 
babica, prababica, sestra in teta

MILKA CERAR - LOVSETOVA 
MAMA

iz Bitič pri Litiji
zadnjih 15 let oskrbovanka Doma Tišje

Ob boleči izgubi se zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem in 
znancem za izrečena sožalja, darovano cvetje, sveče in za sv. 
maše. Posebno hvala Avbljevim, Grilovim, Domu Tišje za 
dologoletno oskrbo, g. dr. Kolšku, g. Tinetu Penčurju za ganljiv 
govor, hotiškim pevcem in g. župniku za lep obred.
Vsem in vsakemu posebej iskrena hvala.

Žalujoči: otroci z družinami in ostalo sorodstvo

ZAHVALA

Mnogo prezgodaj in nepričakovano nas je 
zapustil dragi mož, dobri oče in stari oče

JOŽE DOLINŠEK
s Save 

(1928-2004)

Ob njegovem slovesu se zahvaljujermo vsem sorodnikom, 
sodedom in prijateljem za izrečene besede sožalja, za prelepo 
cvetje, sveče in svete maše.
Zahvaljujemo se tudi g. župniku za tolažilne besede in 
pevskemu zboru s Polšnika za pesmi v slovo. Iskrena zahvala 
dr. Ptičarju za njegov trud in sorodnikom za pomoč v težkih 
trenutkih.

Žalujoči: žena Fani, hči Jožica z možem Miranom in vnukoma 
Andrejem in Matejem in brata Ivan in Franc in sestra Marica z 
družinami



V SPOMIN

Mineva prvo leto žalosti in bolečine, odkar nas je mnogo 
prezgodaj zapustil naš ljubljeni sin in brat

MITJA AVBELJ
(4.4.1981 - 26.5.2003) 

iz Kala pri Dolah 5

Iskrena hvala vsem, ki postojite ob njegovem grobu, prižgete 
svečko in se ga spominjate z lepo mislijo.

Vsi njegovi

V meni je praznina 
in v srcu bolečina, 
a spomin na tebe bo živel.

V SPOMIN
26. maja mineva 1 leto odkar me je po dolgi bolezni za 

vedno zapustil moj dragi mož

MATO DUGONJIC
iz Tenetiš pri Litiji

Hvala vsem, ki se ga spominjate, mu prižgete svečko in postojite 
ob njegovem grobu.

Žena Anica

Neizmerno ljubil si 
svoj rodni dom, 
vse do konca svojih dni 
na ozdravljenje upal si.
Težko tvoje je bilo življenje, 
trdo delo in trpljenje.
Sedaj, ko te več med nami ni, 
nastala je praznina, žalost in bolečina.

ZAHVALA
ob izgubi našega dobrega moža in očeta

STANETA BEVCA
1927 -2004 

iz Tep

se zahvaljujemo vsem, si ste se od njega poslovili na zadnji 
poti, mu darovali cvetje, sveče, darovali za sv. maše in izrazili 
sožalje. Zahvaljujemo se pevcem MPZ Polšnik, govornici Lavri 
Horvat za poslovilne besede, zastavonošema, KS P Litija, g. 
župniku za opravljen obred in cvetličarni Ciklama. Vsem in 
vsakomur še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: vsi njegovi

Tiho si živel,
tiho prenašal bolečino,
tiho si odšel.
Ostala je praznina 
in nema bolečina.

ZAHVALA

ob boleči izgubi našega dobrega in 
dedka

skrbnega očeta, tasta in

SILVESTRA BERCETA
iz Kresniškega vrha

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za izrečena sožalja, darovano cvetje, 
sveče in svete maše ter vsem, ki ste ga pospremili na njegovi 
zadnji poti. Posebna zahvala g. župniku za lepo opravljen obred, 
pogrebcem, pevcem, g. Petku, g. Setničarju za zaigrano Tišino 
in gospe Marinki Tehovnik za poslovilne besede. Vsem in 
vsakemu posebej še enkrat iskrena hvala.

Vsi njegovi

Tam, kjer si ti,
ni sonca in ne luči,
le tvoj nasmeh nam v srcih še živi.
Nihče ne ve, kako boli,
ko se zavemo, da te več ni.

ZAHVALA
ob smrti

KRISTINE ANŽEL
iz Litije

30.11.1941 - 17.04.2004

Ob boleči in mnogo prerani smrti naše žene, mame in babice 
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
sodelavcem, prijateljem in znancem, ki ste z nami sočustvovali 
in nam stali ob strani v teh težkih trenutkih. Posebna zahvala 
g. župniku Pavlu Okolišu za lepo opravljen obred in vsem, ki 
ste jo pospremili na njeni zadnji poti.

Žalujoči: mož Vinko in otroci Katerina, Erik in Blaž z družinami

Sonce je že davno potopilo 
Svoje žarke v hlad noči. 
Samota in tema sta objeli svet, 
In vest, da te več ni.

ZAHVALA

Ob smrti

JANEZA GORIŠKA
iz Litije 

1945-2004

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija
teljem in znancem za izrečena sožalja, podarjeno cvetje in 
sveče. Zahvaljujemo se g. župniku za lepo opravljen obred ter 
pevcem za odpete žalostinke. Posebna zahvala kolektivu za 
izkazano sočutje.
Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Vsi njegovi

Poštenost in delo sta pot ti kazala, 
v trnju se zvesto zate bojevala, 
za teboj povsod so ostale sledi, 
ki nas spominjajo na tiste srečne dni.

ZAHVALA
17.4.2004 nas je zapustila naša draga mama, babica in 

prababica

LJUDMILA KRAFOGEL
iz Litije

Trenutki slovesa od najdražje osebe so manj boleči, če jih 
lahko s kom deliš, zato se iskreno zahvaljujemo vsem 
sorodnikom, prijateljem, sosedom, sodelavcem in znancem, 
ki ste nam stali ob strani, izrazili sožalje ter darovali cvetje in 
sveče. Zahvaljujemo se tudi osebju Doma Tišje za skrb in 
nego. Hvala g. župniku Pavlu Okolišu za lepo opravljen cerkveni 
obred, pevcem iz Polšnika in trobentaču za zaigrano melodijo. 
Iskrena hvala vsem, ki ste jo v tako velikem številu pospremili 
na njeni zadnji poti.

Žalujoči: vsi njeni

Prazen dom je in dvorišče, 
naše oko zaman te išče, 
solza, žalost in bolečina, 
te zbudila ni, 
ostala je praznina, 
ki hudo boli.

(D. Kette)

ZAHVALA
Po težki bolezni nas je v 63. letu zapustila naša draga žena, 

mami, mama, snaha, sestra in teta

ALOJZIJA PODLESNIK
Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
prijateljem, znancem in sosedom, ki ste sočustvovali z nami, 
darovali ogromno število sveč in cvetja ter jo v tako velikem številu 
pospremili na njeni zadnji poti.
Posebna zahvala svakinji Danici iz Ljubljane za pomoč v težkih 
trenutkih, dr. Marti Pančur, Martininim sošolkam in sošolcem iz 
osnovne in srednje šole ter fakultete, Jožinim in Metinim 
sodelavcem, pevcem iz Polšnika, g. Vladimirju Oblaku za besede 
slovesa in g. župniku za lep pogrebni obred.

Žalujoči: mož Jože, hči Martina, mama Fani, hčerki Joži in Meta z 
družinama ter ostalo sorodstvo

ZAHVALA
ob smrti

ANTONA JEREBA
24.05.1932-07.04.2004

Iskrena zahvala vsem sorodnikom, prijateljem, znancem, ki 
ste ga pospremili na njegovi zadnji poti, za izrečena sožalja, 
darovano cvetje, sveče, svete maše, ter za vso podporo. 
Zahvaljujemo se tudi g. župniku, pogrebcem, praporščakom, 
pevcem, trobentaču in ge. Boži za ganljive besede slovesa. 
Ohranili ga bomo v lepem spominu!

Žalujoči: žena Ana, sin Andrej, hči Anita z družino

Ni več trpljenja, 
ne bolečine. 
Življenje je trudno 
končalo tvoj boj.

ZAHVALA

ob smrti našega

JANEZA POGLAJNA
iz Dolgega brda 1 pri Polšniku

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste ga pospremili na njegovi 
zadnji poti, izrekli sožalje, darovali za sv. maše in sveče. 
Zahvala g. župniku za pogrebni obred, pogrebcem, pevcem 
za odpete žalostinke, zastavonošem in govornici Lavri za 
poslovilne besede. Posebna zahvala Domu Tišje za dolgoletno 
oskrbo.
Vsem še enkrat hvala.

Vsi njegovi

m
'S

V SPOMIN
Deset let je minilo, odkar nas je zapustil naš dragi oče, 

dedek in pradedek

PAVEL KRAFOGEL
iz Litije

Hvala vsem, ki se ga spominjate, postojite ob njegovem grobu 
in mu prižigate sveče.

Vsi njegovi

V naših srcih ti naprej živiš, 
zato pot nas vodi tja, 
kjer v tišini spiš.
Tam lučka ljubezni vedno gori 
in tvoj nasmeh med nami živi.

ZAHVALA
ob boleči in nenadomestljivi izgubi našega dragega 

moža in očeta

JERNEJA KOTARJA
16.07.1943 28.04.2004 
iz Čepelj 1, Dole pri Litiji

se iz srca zahvaljujemo vsem sorodnikom, številnim prijateljem in znancem 
ter sosedom, družinam Mrhar, Šuštar in Štaut, kolektivom Mizarstvu Kos, 
Mizarstvu Gabrovka, Gostilni Špende in SCT- ju. Iskreno se zahvaljujemo 
PGD Dole za organizacijo pogreba ter sosednjim PGD, KO RK Dole, OZ RK 
Litija, DU Dole, KO DIS Dole, zastavonošem ter vsem, ki ste nam izrazili 
sožalje in delili z nami bolečino. Hvala vsem in vsakemu posebej za 
sočustvovanje in pomoč v najtežjih trenutkih. Hvala gospodom župnikom za 
lep opravljen obred, pevcem MPZ Polšnik, trobentaču Žigi, g. Vladimirju 
Oblaku za izrečene tople besede slovesa.
Hvala vsem, ki ste darovali cvetje, sveče, sv, maše in dober namen, mu 
prižgali svečke ter ga tako številno pospremili na njegovi mnogo prezgodnji 
poti do preranega, poslednjega domovanja.
Hvala ti za vse, kar si dobrega storil za vse nas.

Žalujoči: žena Štefka, hči Lucija, sinovi Jernej, Miran, Dušan, brata in sestre 
z družinami ter ostalo sorodstvo
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Knjižnica
NOVICE IZ KNJIŽNICE LITIJA

PRISLUHNILI SMO IN SE NASMEJALI...
Tone Partljič je litijsko knjižnico obiskal v tednu knjige, 20. aprila. Pisatelj in poslanec DZ se odlično 
znajde v svetu humorja, poleg krajših humoresk piše tudi komedije, romane in knjige za mladino. Na 
literarnem večeru je več povedal o zadnji knjigi Golaž, reka in mostovi, kjer se je ponorčeval iz nekaterih 
poslanskih kolegov. Pa mu tega menda niso preveč zamerili.

BRALNA ZNAČKA 2004...
V četrtek, 22. aprila, na dan Zemlje, sta cicibralce za njihov trud nagradila Sten Vilar in Andreja 
Stare. Njuna predstava, Ta čudovita zemlja, je na zabaven način opozorila obiskovalce, kako naj 
ravnajo z odpadki in našim planetom. Malčki so navdušeno sodelovali pri predstavi in na koncu 
ponosno prejeli priznanja. Le-ta je letos prejeto 347 otrok, v 1. razredu osnovne šole 198, v vrtcih pa 
149. Starejši učenci, ki so v letošnjem šolskem letu uspešno opravili bralno značko, bodo nagrajeni 
z ogledom filmske predstave.

OBLETNICA...
11. maja je minilo 10 let, odkar je bil ustanovljen Villa Litta klub - 
fondacija Litija. Toliko časa je minilo tudi od začetka obnovitvenih 
del v Knjižnici Litija. Ob tej obletnici so v Knjižnici Litija pripravili 
dve razstavi: filatelistično je pripravil Janko Štampfl, fotografsko 
o obnovi knjižnice, pa je pripravila Andreja Štuhec. (na fotografiji 
je knjižnica med obnovo)

AKCIJA MAK, PRIDOBIVANJE NOVIH ČLANOV
1. Nives Mandelj iz Save je osemstota članica, ki je podaljšala 
članstvo. Nagrajenka je prejela knjižno nagrado. Čestitamo.

Aleksandra MAVRETIČ

» POTUJOČI OTOK«
KUD Art Club - Litija je ob praznovanju vstopa v EU pod skupnim geslom »KULTURA BREZ MEJA« 
pripravilo v Knjižnici Litija 29.04.2004 dogodek z imenom»POTUJOČI OTOK« kot promocijski večer 
I. mednarodnega filmskega festivala »IS0LA CINEMA- KINO OTOK«, ki bo potekal v Izoli od 25. - 29. 
maja 2004, na katerem se bodo predvajali filmi iz Azije, Afrike, Latinske Amerike ter Vzhodne Evrope.

Mesto Izola bo v celoti zaživelo v filmskem utripu; gostilo 
bo znane režiserje in igralce (Mike Kourasmaki, Goran 
Markovič, Shaji Narayan Karun, Želimir Žilnik, Anna 
Mouglalis), možnost kampiranja itd.... več inf. na spletni 
strani www.isolacinema-ora.
V Knjižnici Litija smo preživeli prijeten večer ob obilici 
svežih informacij o filmskem festivalu. Sedaj imamo 
možnost, da lahko tudi v Litiji predvajamo filme z bolj 
umetniško tematiko, kot se predvajajo v ljubljanski 
Kinoteki in Kinodvoru.
Zahvala tudi gostiteljici tega večera ga. Joži Ocepek, ki 
ima posluh za malo drugačno kulturno tematiko, ki bi v 
bodoče pritegnila tudi mlade iz Litije.
P.S. KUD Art Club bo sodeloval na filmskem festivalu 
KINO OTOK v Izoli z video-filmi, katerih avtor in član 
društva je Jani Vrtačnik, dobitnik I. nagrade na 
Neodvisnem filmskem festivalu v Ljubljani, za amaterski 
dokumentarni film »Trip srca motorista«, leta 1998.

Te video projekcije bodo predvajane na film. fest. v 
sklopu, ki se imenuje »Svetilnik na plaži«, kjer bo 
brezplačen ogled vseh filmov.

ZvoneVRTAČNIK

GENERACIJE GENERACIJAM
Že dolgo je znan rek V slogi je moč, ki se tudi tokrat ni izneveril. Starši, učenci in učitelji smo 
stopili skupaj in nastala je lepa prireditev GENERACIJE GENERACIJAM, ki smo jo izvedli IS.aprila 
v gimnazijski telovadnici.

Ideja se je porodila že na začetku letošnjega šolskega 
leta in dozorela po našem drugem vlomu v šolo, ko 
smo ostali povsem brez ozvočenja in vseh mikrofonov. 
Razmišljali smo, kako do sredstev za nakup nove 
opreme, in se odločili, da poprosimo za sodelovanje 
starše naših učencev, ki so v litijskem prostoru že 
poznani, rekli smo jim kar medijske zvezde, in njihov 
odziv je bil zelo dober.
Na prvem skupnem sestanku smo se ob prijetnem 
vzdušju dogovorili najvažnejše in potem je steklo. Nastala 
je prijetna prireditev za uho in dušo, ki so jo učenci naše 
šole in večina njihovih staršev in drugih prisotnih s svojim 
obiskom in močnim aplavzom toplo sprejel].
Ta večer smo bili eno. Vsi smo pripadali OŠ Gradec in 
vsak od nas je bil vesel in ponosen, da je tako. Nastopalo 
je tako mlado kot staro in na odru so se nekajkrat pojavili 
predstavniki več generacij in celo iste družine. Prireditev 
je bila zabavna, veliko se je pelo, pa tudi plesalo, največje 
presenečenje pa je pripravil prav zato priložnost 
ustanovljen ansambel, ki je s svojo dobro izvedeno 
skladbo navdušil.
Prireditev je bila dobrodelna, zato smo imeli vstopnino, 
tako za odrasle, kot tudi učence in seveda tudi za vse 
učitelje. Skupaj nam je uspelo iztržiti 455.000,00 sit, kar 
bo v začetku zadostovalo za nakup osnovne opreme. 
V imenu učencev in učiteljev naše šole in seveda v 
svojem imenu bi se rada javno zahvalila vsem staršem, 
starim staršem in drugim sorodnikom naših učencev, ki

so v programu sodelovali bodisi osebno ali pa ponudili 
svojo pomoč kot mentorji nastopajočih. Hvala seveda 
tudi vsem prisotnim gledalcem, kajti brez njih ne bi bilo 
finančnega rezultata in vsem sponzorjem, predvsem 
obema medijema v naši občini, radiu GEOSS in ATV. 
Glede na odmevnost prireditve v javnosti ugotavljamo, 
da si tudi starši želite sodelovanja s šolo in to ne le na 
učnem področju. Prepričali smo se, da tudi prireditve, 
kakršne je bila GENERACIJE GENERACIJAM povezujejo, 
združujejo in osrečujejo. In tudi v teh stvareh je iskati 
smisel življenja in našega druženja.
Naj se še kdaj ponovi.

Iva SLABE, ravnateljica

m

ZIK KI LTURNI CENTER Litija
Trg na Stavbah 8a, tel.: 01898 02 70

OTROŠKE MATINEJE
Počasi se izteka tudi sezona 

otroških matinej. Kljub temu je bilo v soboto, S.maja, v 
Kulturnem centru živahno kot že dolgo ne. Najprej je 
Lutkovno gledališče FRU-FRU iz Ljubljane izvedlo 
priljubljeno pravljico Moj dežnik je lahko balon, nato 
pa je za male gledalce sledilo presenečenje. Na odru se 
je pojavil PAPI, maskota SKB banke. SKB dd, Enota 
Litija je bila namreč pokrovitelj tokratne predstave. 
PAPI je otrokom na igriv in zabaven način predstavil 
osnove bančnega poslovanja. Da je bilo vse skupaj še 
slajše, so ob odhodu malčke razveselili z baloni in 
bonboni.

Zadnja letošnja matineja, 22.maja, je bila obarvana 
čarobno, saj jev goste prišel čarodej RADO. Spremljali 

ga golobi, zajček, kužek in seveda najrazličnejši 
čarovniški pripomočki. Široko odprte otroške očke so z 
navdušenjem spremljale čarodejeve trike in 
marsikomu je ušel vrisk začudenja ob živalskih 
vragolijah.

Dvorana Kulturnega centra je tako do septembra zaprla 
vrata otroškim matinejam. Otroci in straši se bodo počasi 
pričeli pripravljati na počitnice, zato vsem skupaj želimo 
eliko veselja, zanimivih dogodkov ter smeha polnih 

počitniških dni.
_ eseni na svidenje!

VEČER ŠANSONOV 27.maj
Ta moj narobe svet je več kotprima, 

konča se spredaj in začne se uzad, 
pomlad je, ko drugodje pusta zima 
in kdor sovraži me, ima me rad... 
in skupaj z njim grem pesmico zapet - 
zato je pravšnji moj na-ro-be svet!

(Frane Milčinski-Ježek)

Vse ljubitelje klasičnega šansona vabimo na enkraten 
dogodek, ki se bo zgodil v četrtek, 27.maja, ob 19-30 v 
Kulturnem centru. Nika Vipotnik bo s prijatelji in 
harmoniko predstavila dela Jacquesa Brela, Edith Piaf 
in Franeta Milčinskega - Ježka. Šanson ali »pesem s 
ceste« je preprost izraz čustev slehernega čoveka, je 
iskren in taki so tudi njegovi izvajalci. Šanson ima sloves 
»zateženega« žanra, Nika Vipotnik pa ga želi približati 
ljudem, da bi ga sprejeli za svojega, se ob njem sprostili 
in zabavali. Nedvomno se nam obeta zanimiv in 
zabaven večer, zato prisrčno vabljeni vsi, ki si želite 
naporen delavnik popestriti z glasbo ter iskrivimi in 
hudomušnimi besedili.
Vstopnina: 1500 sit

OTVORITEV MUZEJSKE ZBIRKE
V Kulturnem centru smo pripravili na ogled novo 
muzejsko zbirko, ki prikazuje zgodovino rečnega 
prometa po Savi in Ljubljanici. Brodarstvo je bilo 
nedvomno tista dejavnost, ki je v preteklosti 
najmočneje zaznamovala naše mesto. Rečni promet 
je tisočletja predstavljal alternativo kopnemu in zlasti 
Litija je veljala za eno najimenitnejših brodarskih 
postaj ob Savi. Stari zapisi navajajo, da je celoten kraj 
živel od te dejavnosti, saj je v Litiji delovala ladjedelnica 
in tri ve č je vrvarnice. Dnevno je mimo Litije plulo 10 do 
15 ladij, ki so bile večina last litijskih brodnikov. Naša 
muzejska zbirka je naletela na izreden odziv in pohvalo 
v Narodnem muzeju Slovenije kot tudi v Tehniškem 
muzeju Slovenije, saj nobena ustanova v državi ne 
premore tovrstne zbirke niti gradiva. Trenutno je 
litijska brodarska zbirka edina v Sloveniji, zato jo 
nameravamo dopolnjevati in širiti, da bi morda nekoč 
prikazovala celoten tok Save z njenimi pritoki ter vso 
človekovo dejavnost povezano z reko. Ob tej prilož
nosti naprošamo vse, ki bi utegnili karkoli prispevati k 
obogatitvi zbirke, naj se oglasijo v pisarni Kulturnega 
centra. Avtentično orodje zaročno izdelovanje čolnov 
je velikodušno prispeval g. Gvido Kres z Zg. Loga, 
modele plovil pa so izdelali Matjaž Zavrl (tombas, 
peskar, Strehar) ter Rok in Lojze Zupančič (savski čoln). 
Muzejska zbirka bo na ogled v občinski avli do konca 
maja.

KINO - GLEDALIŠČE
V Kulturnem centru smo se v sodelovanju s 
»Fotokopiranje in video Litija« odločili obogatiti 
ponudbo filmskih predstav, zato z junijem začenjamo s 
KINO-GLEDALIŠČEM. Kino-gledališče bo zahtevnejšim 
obiskovalcem ponudilo filme, ki se navadno ne vrtijo v 
velikih kinodvoranah in nosijo oznako »art-film«. Če 
bo odziv gledalcev zadovoljiv, bomo s predstavami 
nadaljevali tudi v poletnih mesecih.
Prva predstava Kino-gledališča bo v petek, 4.junija, 
ob 20.uri, v dvorani Kulturnega centra. Zavrteli bomo 
film BOŽJE POSREDOVANJE, ki je kronika ljubezni in 
bolečine na konfliktnem Bližnjem vzhodu. Zgodba se 
dogaja v Nazaretu, rojstnem kraju krščanskega 
mučenika, danes pa največji palestinski enklavi znotraj 
izraelske države. Zaradi politične situacije je 
komunikacija med ljubimcema onemogočena do te 
mere, da prihaja do absurdnih situacij, ko se svoboda 
gibanja konča na izraelski kontrolni točki med dvema 
mestoma. Film je prejel nagrado žirije in Medna
rodnega združenja filmskih kritikov v Cannesu 2002 
ter posebno nagrado žirije na mednarodnem filmskem 
festivalu v Chicagu. Cena vstopnice: 600 sit

MESTNA SKUPNOST LITIJA
VABI NA

CMSSKia mŠBB
v sredo, 23.06.2004, ob 19.uri, 

pri Ribiškem domu v Litiji.

Ob 19.30 - promenadni koncert
Pihalnega orkestra Litija

Ob 20.30 - zabavni program
in družabno srečanje z ansamblom

Ob 21.30 -KRES UJMUSME

mammm

DRUŽITE
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PRAZNOVANJE NA 
ZGORNJEM LOGU

Krajani naselja ZGORNJI LOG smo se že v preteklih letih potrudili, 
da smo ob prazniku dela, l.maju, postavili mlaj in se srečali ob 
kresu. Letos pa je bilo še posebno slovesno, saj smo želeli to 
praznovanje združiti z otvoritvijo brunarice, ki so jo člani ŠPORTNEGA 
DRUŠTVA ZGORNJI LOG postavili v neposredni bližini reke Save.

Slavnostni trak so družno prestrigli predsednik društva B. Škufca, lastnika 
zemljišča, ki sta ga brezplačno odstopila društvu F.Marzidovšek in A.Savšek, 
ter tajnik društva J.Groboljšek ml.
Predsednik Društva je v svojem pozdravnem nagovoru predstavil vse 
aktivnosti, ki so jih člani izvedli vse od ustanovitve društva naprej in se zahvalil 
vsem ostalim krajanom, ki so kakorkoli pomagali društvu, bodisi z delom ali 
pa v obliki sponzorskih sredstev. Člani društva želijo, poleg športnega 
udejstvovanja, kjer je nogometno moštvo zelo uspešno, še naprej aktivno 
sodelovati pri vseh družabnih sre čanjih krajanov. Tudi v prihodnje naj bi prav 
Športno društvo bilo tisto zdravo, ustvarjalno in aktivno jedro našega naselja, 
ki bi skrbelo za povezavo med krajani - mlajšo in starejšo generacijo, med 
športnimi navdušenci in tistimi, ki se navdušujejo bolj za družabna srečanja. 
Takšnih srečanj, pogovorov je dandanes, ko lovimo le še minute in sekunde, 
vedno manj. Upam, da bo v prihodnje bolje in ne pozabimo, da je v slogi moč.

Lijana LOVŠE

GASILSKA MAŠA V KRESNICAH
V počastitev godu Sv. Florjana, zavetnika gasilcev, ki goduje 4. maja, je 
bila v farni cerkvi v Kresnicah v nedeljo, 2. maja 2004 ob 10.00 uri, 
organizirana že kar tradicionalna gasilska maša. Maše smo se udeležili 
gasilci iz Prostovoljnih gasilskih društev Ribče, Kresnice, Jevnica in 
Hotič. Po končani maši smo gasilci iz Ribč in drugi krajani pripravili pogo
stitev pred župniščem.
V imenu vseh prisotnih gasilk in gasilcev se zahvaljujem gospodu župniku 
Tonetu Dularju za lepo opravljeno sveto mašo. Ravno tako se zahvaljujemo 
gospodinjam za pripravljene dobrote in gasilcem iz Ribč za organizacijo 
pogostitve. Že po samem uradnem delu je bil sklenjen tih dogovor za organizacijo 
gasilske maše v naslednjem letu. Predlog je, da se gasilska maša drugo leto 
organizira v Verneku.

Adriana CIVIDINI, PGD Ribče

OŠ GRADEC Uspešni na vseh področjih
SLOVENŠČINA

27. državnega tekmovanja iz materinščine so se v soboto, 20. 3. 2004, v Ljubljani 
udeležile 3 učenke, najuspešnejša med njimi pa je bila Zala Velkavrh iz 9. razreda, ki 
je osvojila zlato Cankarjevo priznanje. Svečana podelitev priznanj bo v Cankarjevem 
domu na Vrhniki v petek, 14.5.2004, ob 10. uri.

ZGODOVINA
Na OŠ Brinje v Grosupljem je 24. marca 2004 potekalo državno tekmovanje iz 
zgodovine. Od petih udeleženih tekmovalcev sta dve učenki osvojili zlato priznanje, 
in sicer Zala Velkavrh ter Janja Dermol.

KEMIJA
V soboto, 27.3.2004, so se v Trbovljah zbrali učenci, ki so se na državnem tekmovanju 
pomerili v znanju iz kemije. Tekmovanja se je udeležilo 9 učencev. Srebrno Preglovo 
priznanje so si prislužile učenke Manca Kisovec, Beti Vidmar, Anja Zupančič, Petra 
Obermajer in Ana Velkavrh, zlatega Preglovega priznanja pa sta se razveselila Janja 
Dermol in David Mohar.

FIZIKA
Državno tekmovanje iz fizike se je v soboto, 8.5.2004, odvijalo v Ljubljani. Udeležila 
sta sega učenca Petra Obermajer in Žiga Vrečar. Ali sta si prislužila zlato oz. srebrno 
Štefanovo priznanje, bo znano v prihodnjih dneh.

Bernarda DOBOVŠEK

NOVICE IZ OŠ GRADEC
OBISKALI SMO DOM TIŠJE

V sredo, 21. aprila 2004, se je deset učencev tretjega razreda s svojima učiteljicama 
odpeljalo na obisk k starejšim oskrbovancem DOMA TIŠJE. Tretješolci smo jim 
pripravili kratek kulturni program. Za vsakega oskrbovanca smo izdelali tudi 
skromno darilo. Gledalci in poslušalci so bili nad programom navdušeni, tako so 
nas nagradili z bučnim aplavzom. Podarili so nam tudi ročno spleteni igrački, ki so 
ju izdelali sami, za kar se jim še enkrat iskreno zahvaljujemo.
Po pogostitvi smo se s prijetnimi občutki in novimi doživetji vrnili v šolo ter si 
obljubili, da bomo še večkrat, na tak ali drugačen način, skušali popestriti vsakdan 
naših starejših občanov.

Judita NEMECEK

EKO KROŽEK
V mesecu novembru je na naši šoli prvič začel delovati EKO KROŽEK, v katerem 
sodelujejo učenci od 1. do 9. razreda, ki so hkrati predstavniki okoljskega odbora 
naše šole. Na državnem tekmovanju E ko kviza, ki je potekal 23. aprila v Radencih, 
nas je-zastopala Janja Dermol iz Š.b razreda in zasedla odlično 3. mesto. Učitelji 
in učenci OS Gradec ji čestitamo!
22. aprila je mednarodni dan Zemlje. Že več kot 30 let si vsa svetovna javnost 
prizadeva na tak ali drugačen način obeležiti njen dan. Tudi na naši šoli smo mu 
posvetili posebno pozornost. Za okroglo mizo smo povabili domačina, g. Janija Zoreta, 
strokovnjaka na Ministrstvu za okolje in prostor, ki nam je pripravil uro s poučno 
vsebino o varovanju okolja. Učenci in učitelji smo z zanimanjem prisluhnili tudi 
odgovorom glede okolja in vstopa Slovenije v EU. Trudili se bomo, da bodo takšna 
srečanja postala tradicionalna, saj bomo le s skupnimi močmi prispevali k ohranjanju 
našega planeta. Predstavnika E ko krožka sta v mesecu aprilu skupaj z mentorico, 
go. Anito Kušar, odpeljala na dvorišče KSP-ja 22,5 kg oz. 1007 kosov odpadnih 
baterij, ki smo jih na šoli zbirali kar 5 mesecev. Na komunalno stanovanjskem 
podjetju smo si ogledali tudi zabojnike za ločeno zbiranje odpadkov, ki jih s 
primernimi tovornjakiredno odnašajo na urejene deponije po Sloveniji na reciklažo. 
Vsi, ki obiskujemo OŠ Gradec, si želimo, da bi se vsi krajani Litije začeli ekološko 
obnašati do okolja in narave.

Anita KUŠAR
ZBIRAMO STAR PAPIR

Tako kot vsako leto, smo se tudi v tem šolskem letu odločili za akcijo zbiranja 
starega papirja. Učenci, ki nas razredni predstavniki Eko krožka dnevno opominjajo 
glede čistega okolja, smo bili dobro motivirani, saj smo v manj kot tednu dni zbrali 
kar 8590 kg starega papirja. Denar, ki smo ga zanj dobili, je shranjen v šolskem 
skladu. Porabili ga bomo za subvencioniranje zimskih in letnih šol v naravi tistih 
učencev, ki se jih zaradi finančnih razlogov drugače sploh ne bi mogli udeležiti.

SLOVENIJA V EU
Ta pomemben dogodek za našo državo smo proslavili tudi učenci in učitelji OŠ 
Gradec. V telovadnici Gimnazije Litija, smo si v ponedeljek, 3. maja 2004, ogledali 
gledališko predstavo Martin Krpan, ki jo je uprizorila akrobatsko-plesna skupina iz 
Pirana. Predstava, ki je bila predlagana s strani Ministrstva za šolstvo in šport, in je 
bila primerna tako za prvošolce, kot tudi starejše učence naše šole, je v sebi skrivala 
narodnostni pomen. Krpan, kot preprost kmečki fant, je v času Avstro-Ogrske s 
svojo močjo rešil celo cesarstvo, in to naj bo dobra popotnica naši državi pri 
uveljavljanju v EU in svetu.

Maruša BOKAL

10 LET UČITELJSKEGA 
PEVSKEGA ZBORA

B.maj je obeležil posebno zmago vztrajnosti pevk UPZ Gradec, ki 
so si na sobotnem jubilejnem koncertu “pripele” svojo desetletnico 
pred nabito polno dvorano Kulturnega centra na Stavbah.

Da so pevke pogoste spremljevalke MPZ Gradec na prireditvah OŠ Gradec, so 
znali na pevski način izraziti tudi mladi pevci, ki so jim ob tej priložnosti zapeli 
nekaj pesmi in se nato pridružili poslušalcem v dvorani.
Voditeljica jubilejnegakoncerta,profesorica Anita Mirjanič, je navzoče seznanila 
o zametkih nastanka zbora.Ideja se je porodila na učiteljski strokovni 
ekskurziji na Bavarskem, ko so nekatere današnje pevke spontano zapele 
pesem “Kje so tiste stezice” in doživele navdušenje naključnih tujcev.
Poleg te pesmi so zapele še petnajst drugih iz svojega pevskega repertoarja, ki 
sedaj obsega že 83 pesmi.
Da pa so pevke lahko zajele sapo, sta s kratko komedijojašejamnika z naslovom 
“Maček”, poskrbela igralca ljubljanskega Mladinskega gledališča - Uroš Maček 
in Matej Recer.
V nadaljevanju so pevke odpele številne pesmi - od poskočnih, kot je bila npr. 
dalmatinska narodna “Dva bracanina”, do bolj otožnih, kot je bila ruska 
narodna “Osamljeno doni zvonček”.
Prireditev se je zaključila z zahvalami in priznanji vsem tistim, ki imajo za 
nastanek zbora in njegovo delovanje največje zasluge. Ob tej priložnosti so se 
pevke spomnile tudi svojega prvega zborovodje Ivana Kolarja, ki je zbor vodil 
celih pet let, nato pa vodenje predal sedanji zborovodkinji Marjanci Vidic. 
Zlati priznanji sta dobili sedanja zborovodkinja Marjanca Vidic in pevka UPZ 
celih 10 let, kakor tudi dolgoletna zborovodkinja otroškega pevskega zbora 
(26 let) -Jožica Juvančič.
Bronasta priznanja pa so dobili vsi, ki v zboru vztrajajo od pet do deset let. 
Sedanja predsednica zbora Marina Eltrin se je zahvalila tudi vsem tistim, ki 
zboru tako ali drugače pomagajo pri delovanju in uspešnih nastopih.
Pevke so jubilejni koncert zaključile s pesmijo “Ostani z nami”, k čemer 
obiskovalcev v dvorani ni bilo potrebno posebej nagovarjati, saj je ubrano 
petje, domiseln program in živahno vodenje Anite Mirjanič obogatilo sobotni 
večer vseh prisotnih na koncertu.
Po končani prireditvi so si obiskovalci v avli lahko ogledali bogato razstavo 
fotografij in utrinkov o delovanju UPZ OŠ Gradec.

Almira GREGORIČ KOLENC

ZBOR GIMNAZIJE LITIJA
Letos prvič na Državni reviji otroških in 

mladinskih zborov
Na litijski gimnaziji že peto leto deluje mešani mladinski zbor, ki je 
z letošnjim pevskim udejstvovanjem presegel meje regije In 
pomembno posegel v slovenski kulturni prostor. Da se zbor razvija 
v perspektiven mlad ansambel dokazujejo strokovna mnenja 
ocenjevalcev revij na občinski in medobmočni ravni, predvsem pa 
udeležba na Državni reviji otroških in mladinskih zborov v Zagorju 
ob Savi (april 2004), na kateri lahko nastopijo samo tisti zbori, ki 
jih na podlagi posnetkov izbere strokovna komisija.

Zbor se je na Državni reviji predstavil s pestrim in tehtnim programom, ki je 
obsegal štiri skladbe od renesančnega madrigala v francoskem jeziku, preko 
nemške romantične skladbe, do dveh slovenskih - umetne in priredbe ljudske, 
za katero so pevci prejeli še posebej velik aplavz. Pevci so muzikalno in 
interpretativno prepričljivo odpeli program v treh različnih jezikih in si zaslužili 
veliko odobravanje strokovne publike.
Poleg nastopa na Državni reviji so se letos predstavili tudi na območni reviji v 
Litiji, medobmočni v Trbovljah in ob Božiču presenetili svoje sošolce in 
profesorje v gimnazijskem atriju. V marcu so priredili že tradicionalni koncert 
»Med nama je pesem«, na katerem vsako leto gostijo drug srednješolski zbor. 
Letos so povabili Mešani komorni zbor Škofijske klasične gimnazije v Ljubljani 
(zborovodja Damijan Močnik), ki je eden najboljših srednješolskih zborov v 
Sloveniji. Zbor je gostoval že po celi Evropi, preteklo sezono celo v Kanadi. 
Zbor je navdušil predvsem z lepim zvokom in zahtevnim repertoarjem. 
Litijske pevce do konca junija čaka še izmenjalni koncert z Dekliškim zborom 
Veno Piton iz Ajdovščine in nastop ob zaključku šolskega leta. Da ima zbor 
pred seboj še zanimivo pevsko prihodnost zagotavljajo predvsem logistična 
in moralna podpora ravnatelja Gimnazije Litija, g. Vinka Logaja, strokovno in 
zavzeto delo zborovodkinje Helene Fojkar Zupančič in asistentke Ane Jazbec 
(prej Rahele Šinigoj) ter sodelovanje dijakov, ki vedno bolj razumejo, da je 
petje v dobrem zboru privilegij in ne le dodatna dejavnost za prosti čas. (pr)

Litijski gimnazijci na Državni reviji v Zagorju
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NOVICE IZ OŠ LITIJA
POGLED SKOZI OKNO OSNOVNE ŠOLE LITIJA, 
PODRUŽNICE S PRILAGOJENIM PROGRAMOM
Kar srečo z vremenom so imeli učenci podružnice, ko so v četrtek, 22.4.2004 
izvedli športni dan. Pomerili so se v različnih atletskih skupinah. Najboljši se bodo 
udeležili regijskih tekmovanj in specialne olimpiade v maju in juniju.
V Gabrovki je bilo izvedeno državno tekmovanje v Veseli šoli. Udeležilo se ga je 
šest učencev podružnice pod vodstvom mentorice Marije Mihelič. Nestrpno čakajo 
na rezultate.
Zadnji dan pred prvomajskimi počitnicami je učiteljica podaljšanega bivanja Barbara 
Horvat pripravila kviz v znanju. Vsi učenci so se zbrali v učilnici in sestavili tri 
skupine, ki so tekmovale v znanju iz praznika dela, dneva upor proti okupatorju in 
vstopa v evropsko unijo.
V tednu od 3. - 7.5 2004 je bila organizirana delovna praksa za starejše učence 
oddelka vzgoje in izobraževanja. Vsak dan so se s kombijem odpeljali v INČE 
Mengeš. Sestavljali so zamaške za čistila in pakirali kapalke v posode. Najbolj so 
se veselili tople malice in kave ter druženja in pogovora z delavci v varstveno 
delavnem centru.Učenci sedmega in osmega razreda pa so imeli delavno prakso 
kar v šoli. Sestavljali so stikala in pakirali nogice za pohištvo. Delo je potekalo po 
tekočem traku.
V sredo, 5.5.2004 je bilo v Trbovljah področno tekmovanje v malem nogometu. 
Udeležila se ga je tudi ekipa podružnice, ki sta jo trenirala in spremljala Mito Kos 
in Viljem Guček.
Delavno soboto, 8.5.2004 je bil na podružnici pouk s ponedeljkovim urnikom. 
Najboljši atleti pa so se udeležili krosa v Šmartnem.

Marjeta MLAKAR - AGREZ

»POTOVALI SMO V KOLUMBIJO «
Otroci, ki obiskujejo vrtec Medvedek, skupino Muce, smo meseca 
aprila odpotovali v Kolumbijo. Neko dopoldne nas je v vrtcu obiskala 
NICKOVA mamica, ga. Irena Anžel, in potovanje se je začelo...

Otroci, ki obiskujejo vrtec Medvedek, skupino Muce, smo meseca aprila odpotovali j 
v Kolumbijo. Neko dopoldne nas je v vrtcu obiskala NICKOVA mamica, ga. Irena 
Anžel, in potovanje se je začelo ...
Odšli smo v Kolumbijo, v Ameriko. Ker smo na globusu najprej državo poiskali in 
ugotovili, da je zelo daleč, smo odpotovali kar z letalom. Tam pa so nas pričakale 
same neverjetne stvari. Največji pajek na svetu Tarantela, ubijalska riba Piranja, 
čisto pravi krokodilček Titi, in še in še.
Naučili smo se kar nekaj besed (oso = medved), prepevali smo pesmico, ki jo 
pojemo tudi v našem jeziku (En mali slonček) ter spoznali igrico z glasovi. Ogledali 
smo si veliko slik, ki so nas zelo navdušile.
Risbice ki so nastale po naši vrnitvi iz potovanja pa pričajo o neverjetni izkušnji, ki 
so jo doživeli otroci.
Potovanje v Kolumbijo je bila le ena od dejavnosti, ki so potekale v okviru projekta 
»Spoznavajmo otroke sveta«, ki sva se ga s pomočnico lotili v skupini 4. leta 
starih otrok. Ker je skupina živahna, hkrati pa izredno vodljiva, sva pripravili njim 
primerne dejavnosti s katerimi smo se dotaknili veliko področij. Glavni namen pa 
je bil navajati otroke na strpnost, drugačnost, medsebojno pomoč...
Projekt sva podnaslovili OTROCI SMO RAZLIČNI; TO SEM JAZ, TO Sl Tl! Z otroci pa 
sva delali v treh sklopih: jaz in moja družina, otroci po svetu, imejmo se radi.
Ni nama žal časa, ki sva ga porabili za načrtovanje dejavnosti in samo izvedbo. 
Vsi smo se naučili veliko novega. Otroci so se učili od naju, midve od otrok. Vsem 
skupaj pa bo v spominu še dolgo ostala izkušnja, kako smo potovali po svetu. Za 
to pa se moramo zahvaliti ge. Ireni Anžel, ki je bila pripravljena na tako zanimiv 
način predstaviti iz kje izvirajo korenine njihove družine.

Maja TOPLAK

DRŽAVNO PRVENSTVO V 
TAEKVVONDOJU 2004

V Logatcu je soboto 24.04.2004 potekalo državno prvenstvo v borbah. 
Prejšnja leta smo bili vajeni treh kol prvenstva in na koncu zadnjega 
kola so bili znani državni prvaki. Letos pa so se klubi na sestanku 
odločili, da prvič poskusijo s samo enim kolom prvenstva.

Organizacija samo enega 
kola se je pokazala za 
pozitivno odločitev klu
bov, saj se je na letošnje 
prvenstvo prijavilo več 
tekmovalcev kot prejšnja 
leta. Na letošnjem prven
stvu je sodelovalo 164 
tekmovalcev iz 12 slo
venskih klubov. TKD Litija 
je zastopalo 16 tekmo
valcev, kateri so zasedli 
odlično ekipno 4 mesto 
glede na dejstvo, da je 
kar nekaj klubov imelo 
prijavljeno več tekmo
valcev kot Litija in so kljub temu zasedli nižja mesta.Trenerji smo zadovoljni z 
nastopom litijskih taekvvondoistov ter se bomo še naprej trudili po svojih močeh. 
PRVAKI V (TAEKVVONDOJU) BORBAH ZA LETO 2004 SO:
Prva mesta: KAROLINA AŠKERC (KADETINJA-36 KG), NERMIN REKANOVIČ 
(KADET-50 KG), ŠPELA ŠINKOVEC (JUNIORKA-63 KG), POLONA DOBRAVEC 
(SENIORKA-63 KG).
Druga mesta: MANCA KOLAR /KADETINJA-36 KG), MAŠA KOPRIVNIKAR 
(KADETINJA-50 KG), MARUŠA VISNIKAR (SENIORKA-67 KG).
Tretja mesta: KATJA VIDMAR (KADETINJA-50 KG), GAŠPER REPINA (KADET-50 
KG), MANCA VIDMAR (JUNlORKA-55 KG), ALEŠ KOLAR (SENIOR-62 KG), ANITA 
JUVANČIČ (SENIORKA-67 KG).
Špela Šinkovec je bila izbrana za najboljšo borko med juniorkami.
Tekmovanja pa so se udeležili še Lara Amršek kadetinja-50kg, Katja Kremžar 
kadetinja-50 kg, Matic Mahkovic kadet -33 kg, Elvin Budimlič kadet -40 kg. 
Zahvalili bi se sponzorju, ki že vse od začetka pomaga in nam razbremeni veliko 
stroškov, ki spremlja tekmovanja doma in v tujini, to je firma M-TRADE (TOMAŽ 
KREMŽAR). FRANCI ŠIRCELJ

V nedeljo 30. maja s kolesom na GEOSS!

19. kolesarski 
vzpon na GEOSS
19. tradicionalni množični kolesarski vzpon na 
GEOSS bo v nedeljo, 30. maja 2004. Start bo ob 
10.00 v Sp. Hotiču. Proga bo dolga 7 km z 
višinsko razliko 400 m. Na cilju bo vsak 
udeleženec prejel toplo malico in spominsko 
nagrado. Startnina bo 2.500,00 sit za odrasle in 

1.000,00 sit za mladino, družine bodo imele popust. Prijave na startu 
od 9.00 naprej.

Graška c. 41,1270 LITIJA
Tel.: 01/898-00-70 
GSM: 041-665-833 
GSM: 041-687-342

-PRENOS
LASTNIŠTVA VOZIL

• UVOZ IN PRODAJA RABUENIH VOZIL 
• SPLOŠNI SERVIS

VSE NA ENEM MESTU HITRO IN POCENI!

Delovni čas:
PON. - PET.: od 8.00 - 16.00
Tudi po nakupu ostanemo z vami!

SiUDl€
Valvazorjev trg 8, Litija

Delovni čas.:
Pon. - Pet.: 8.00 - 20.00 

Sobota: 7.00 - 12.00 
Nedelja in prazniki: ZAPRTO

Telefon: (01) 8981-088

o Mzer ©sto dražim®

° kvalitetni proramdl 
TIGHmSGHWARZiroPF

0 PODALJŠEVANJE LAS 
1 NARAVNIMI LASMI

o SPLETANJE 5CITIG

KVALITETA PO ZMERNI CENI 

10. OBISK - BREZPLAČNO STRIŽENJE

w
IZRABLJENA 

MOTORNA VOZILA

Odprto: vsak dan: 7.00 - 15.00 sreda: 7.00 -17.00 
sobota in nedelja zaprto

Ribče 50a, 1281 Kresnice
tel.: 01 / 8977-923, 8977-924 
fax: 01 / 8977-522

inženiring, d.o.o. GSM: 041 621-130, 070 621-130 

Vernek 3,1281 Kresnice get-inzeniring@siol.net

GET

Sistem ravnanja z izrabljenimi 
motornimi vozili

• zmanjšuje onesnaževanje, ki ga povzročajo 
izrabljena motorna vozila, zapuščena v naravi ali 
na neustrezno opremljenih avtoodpadih

e ohranja naravne vire s ponovno uporabo materialov 
Zakonodaja, veljavna pred vstopom Slovenije v 
Evropsko unijo, ni predpisovala razgradnje izrabljenih 
motornih vozil.Ta so zato lahko končala na divjih odla
gališčih, avtoodpadih, po gozdovih, v potokih in jezerih.

Kdaj je motorno vozilo izrabljeno?
Izrabljeno motorno vozilo je vozilo (namenjeno pre
vozu potnikov z največ osmimi sedeži ali prevozu 
blaga z največjo maso do 3,5 tone), ki se več ne 
uporablja v cestnem prometu, ker:

e je dotrajano in neprimerno za varno vožnjo 
e je toliko poškodovano, da popravilo in vožnja 

nista mogoča (npr. v prometni nesreči)
• se zadnji lastnik odloči, da je zanj odpadek.

Kako sistem deluje?
Lastnik izrabljenega motornega vozila pred odjavo 
iz prometa dostavi vozilo na prevzemno mesto, 
ker pooblaščeni predelovalec poskrbi za njegovo 
predelavo.

Postopek odjave izrabljenega 
vozila iz prometa
1. Dostava vozila na prevzemno mesto
Zakon o varnosti v cestnem prometu nalaga lastniku 
izrabljenega motornega vozila, da pred odjavo iz 
prometa dostavi vozilo na prevzemno mesto. 
Priporočamo, da se lastnik predhodno pozanima, kje 
je zanj najbližje prevzemno mesto . Seznam prevzem
nih mest je objavljen na spletni strani Ministrstva za 
okolje, prostor in energijo (www.gov.si/mop). 
Prevzemna mesta so označena z usmerjevalnimi in 
označevalnimi tablami.

2. Plačilo stroškov razgradnje
Lastnik prejme na prevzemnem mestu položnico za 
plačilo stroškov razgradnje izrabljenega motornega 
vozila in sicer 21,10 sit/kg bruto teže vozila.

• Prevzem vozil v mesecu maju je BREZPLAČNO
• Za vozila, ki so že deregistrirana stroške razgradnje 

plača država.

9
__________ REPUBLIKA SLOVENl|A__________
MINISTRSTVO ZAOKOLjE, PROSTOR IN ENERGI|Q

Koncesionar v upravnih enotah Trbovlje, Zagorje ob 
Savi, Litija, Ljubljana, Kranj, Škofja Loka, Tržič, 
Radovljica, Jesenice je GET inženiring, d.o.o. 
Demontažni center Ribče 50a, 1281 Kresnice 
tel.: 01/ 8977 - 923, gsm: 041 621 - 130,
070 621 -130
Več informacij o sistemu razgradnje izrabljenih 
motornih vozil dobite na spletni strani:
www.gou.si/mop,www.get-inzeniring.si

GET
inženiring, d.o.o.

Vernek 3,1281 Kresnice
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t»Rs<r, LITIJSKI KOŠARKARJI DOSEGLI ZASTAVUENI CILJ
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Košarkarji Litije so končali s tekmovanjem v 
1.B slovenski košarkarski ligi in na koncu 
zasedli 10. mesto ter tako v celoti izpolnili 
načrt, ki so si ga zadali pred prvenstvom. S to 
uvrstitvijo so si namreč zagotovili obstanek v 
ligi, kar je za novinca zanesljivo lep uspeh.

Povedati je potrebno, daje imel trener Džemo Ibiši s pomočnikom Sebastjanom 
Iskro in tehničnim vodjo Igorjem Soršakom v tej sezoni na voljo manj izkušenih 
igralcev, kot pa sezono pred tem in da so vse breme nosili domači tekmovalci, 
vzgojeni v litijskem klubu. Izjema je bil edino Željko Bošnjak, ki je pred leti že 
igral v Litiji, tokrat pa je mladim domačim košarkarjem s svojo višino zelo 
pomagal, vendar je žal zaradi službenih obveznosti manjkal na nekaterih 
tekmah, pa tudi na številnih treningih.
V litijski ekipi so v tej sezoni največ pokazali: brata Goran in Dragan Pušič ter 
Mario Japič. Omenjena trojica je na številnih pomembnih tekmah prispevala 
odločilni delež za zmago Litijanov. Brata Pušič sta odlično sodelovalavigri in 
ji dajala ton, Japič pa je s svojimi potezami in učinkovitostjo navduševal 
gledalce. Takoj za njimi je potrebno omeniti Anela Blaževič, ki je poleg tega, da 
je vodil igro, dosegel precej točk z zelo dobrim odstotkom zadetih metov. Ve č 
priložnosti za igro so v tej sezoni dobili Repina, Cirar injolič ter jih tudi solidno 
izkoristili kljub pomanjkanju izkušenj. Še najbolj mladi Jolič, ki je presenetil 
s samozavestno in učinkovito igro v napadu. Cučič, Babič, Drnovšek Auflič, 
Omahen in Zupan so igrali manj, vendar pa so s prizadevnostjo na treningih 
prispevali svoj delež k uspehu moštva. Zdovc pa je zaradi službenih obveznosti 
igral le na nekaj tekmah v prvem delu prvenstva. Lilijani bi lahko dosegli še 
kakšno zmago več, vendar so v dolgi sezoni od oktobra do aprila svoj davek 
zahtevale tudi poškodbe in bolezni ter odsotnost nekaterih igralcev. Tudi 
sodniki nam niso bili posebej naklonjeni, saj so jih na tekmah z GD Hrastnik in 
Radensko v Litiji močno oškodovali. Litijanom se je preko celega prvenstva 
najbolj poznalo premajhno število visokih igralcev, saj te pomanjkljivosti še 
tako borbena igra, ki je bila za Lilijane v tej sezoni sicer značilna ni mogla 
odpraviti. Prav pri visokih igralcih je potrebno moštvo za naslednjo sezono 
okrepiti, kar je glavna naloga vodstva kluba na čelu z Mirkom Kapljo in 
Zdravkom Špesom. Seveda pa je še naprej dobro delati z mlajšimi starostnimi 
kategorijami igralcev v klubu, saj to zagotavlja dolgoročno stabilnost kluba in 
zadovoljstvo gledalcev, katerih še ve č je pomoči bi bili v klubu zeta veseli.

Nov uspeh gabrovskih 
košarkaric

KONČNA LESTVICA PO 26. KROGIH
1. MARIBOR BRANIK
2. PARKLJI BEŽIGRAD
3. LOKA KAVA
4. NOVA GORICA
5. BANEX
6. RADENSKA CREATIV
7. FRAGMAT
8. GD HRASTNIK
9. RUDAR, TRBOVLJE

10. LITIJA
11. UNION' OLIMPIJA- ml.
12. AJDOVŠČINA
13. ZKK MARIBOR
14. AJDOVŠČINA

Maribor Branik se je vrnil nazaj v l.A ligo, ŽKK Maribor in Radovljica pa 
bosta naslednjo sezono igrala v 2. SKL.

8 Marko GODEC

26 24 2 2344:1987 50
26 21 5 2245:1850 47
26 20 6 2221:1957 46
26 18 8 2011:1815 44
26 16 10 2338:2186 42
26 16 10 2289:2177 42
26 14 12 2177:2150 40
26 14 12 2235:2280 40
26 11 15 2168:2210 37
26 8 18 1992:2174 34
26 8 18 2023:2089 34
26 7 19 2047:2198 33
26 5 21 2050:2372 31
26 0 26 1764:2511 26

Dekleta letnik 1991 in mlajše so se v preteklih dneh borila na 
državnem prvenstvu v košarki za vstop v finalni turnir štirih. Dekletom 
iz Gabrovke je uspel preboj v polfinale po odločilni tekmi v četrtfinalu 
proti učenkam Iz OŠ Tržišče. Četrtfinalni kot tudi polfinalni turnir je 
bil izveden v telovadnici OŠ Gabrovka pod vodstvom profesorja 
športne vzgoje Igorja Medveda.

V četrtfinalni skupini je bila daleč najkvalitetnejša ekipa mlajših dekle iz OŠ Šmarje 
pri Jelšah, saj je obe tekmi, zmagala za več kot 40 točk. Ekipa OŠ Gabrovka pa je 
v odločilni tekmi z ekipo OŠ Tržišče ves čas vodila in nazadnje zanesljivo zmagala 
in si odprla vrata v polfinalno skupino. V tej skupini sta bili ekipi I. OŠ Murska Sobota 
in OŠ Ludvika Pliberška iz Maribora za malenkost kvalitetnejši od ekip iz Gabrovke 
in iz OŠ Franceta Bevka iz Ljubljane. Posebno dramatična je bila tekma med 
slednjima ekipama, saj so dekleta iz Gabrovke ves čas vodile, v začetku tudi za 11 
točk, vendar so jih nasprotnice v zadnjih sekundah tekme dohitele in izsilile podaljšek, 
v katerem so bile bolj sproščene in so rezultat obrnile sebi v prid.
Kljub bolečemu porazu pa so igralke in vodstvo ekipe OŠ Gabrovka z doseženim 
rezultatom zelo zadovoljne, saj pomeni uvrstitev med prvih 16 ekip v Sloveniji velik 
uspeh za šolo, ki ima v devetletnem programu le dobrih 120 učencev in učenk in je 
selekcija igralk izbrana med 18-imi učenkami 5. razreda osemletke in 9. razreda 
devetletke. Dve igralki sta bili poškodovani, tako da lahko rečemo, do so igrale 
skoraj vse učenke te starostne skupine.
Po analizi kvalitete igre trenerji ugotavljamo, da se kvaliteta v šolskih kategorijah 
zmanjšuje, kar pripisujemo manjšemu interesu učencev-k po gibanju in programu 
devetletne osnovne šole, ki onemogoča vadbo po pouku, ker so učenci-ke prisotni 
pri drugih predmetih in jih ni moč dobiti na vadbo do 14.30. Po tej uri pa že morajo 
na avtobus, da pridejo domov do kosila. V takem sistemu se kvaliteta ohranja le v 
šolah, ki imajo za seboj košarkarske klube in učenci-ke trenirajo v popoldanskem 
ali večernem času. V Sloveniji je malo ženskih košarkarskih klubov, zato ima tudi 
malo šol možnost za kvalitetni trening deklet. To je vzrok, da je večino ekip mlajših 
deklet na kvalitetno nižjem nivoju, le nekaj ekip pa je zelo kvalitetnih.
Trenerji in športni pedagogi si želimo manjšo obremenitev učencev-k v devetletni 
osnovni šoli in več ur športnih dejavnosti, za katere so v zdajšnjem sistemu 
prikrajšani.

I.M.

30. SEZONA 
0LMN NA TRAVI

i

I.OLMN NA TRAVI št. odig. 
tekem

št.
porazov

št.
remijev

št. št. št.
prejetih

gol
razlika

št.
točk

1. CEMENTNI IZD. PRAPROTNIK ZG. LOG 15 0 3 12 48 20 28 39
2. VILIČARJI PARKELJ 15 2 4 9 45 26 19 31
3. KING SIZE OE 15 4 2 9 55 8 47 29
4. OMAHEN TRANSPORT 15 3 5 7 48 31 17 26
5. SDPOLSNIK 1 15 6 3 6 46 52 -6 21
6. SD SAVA 15 8 1 6 45 42 3 19
7. BARON 15 7 3 5 28 28 0 18
8. MK LIGHT SOUND 15 7 3 5 39 47 -8 18
9. GOST. MAČEK 15 8 2 5 32 38 -6 17
10. VAČE 15 9 1 5 32 48 -16 16
11. JANG BOJS 14 10 1 3 24 55 -31 10
12. GOST. JUVAN HOTIČ 14 11 0 3 33 64 -31 9

2. OLMNNA TRAVI št. odig. 
tekem

št.
porazov

št.
remijev

št.
zmag

št. št.
prejetih

gol
razlika

št.
točk

1. KAMNOLOM DRAGA 14 0 0 14 71 16 55 42
2. LESKOVICA 14 2 0 12 57 24 33 36
3. JANCE 14 3 0 11 64 28 36 33
4. ŠD PREŽGANJE 13 3 0 10 46 17 29 30
5. KSD VELIKA STANCA 14 7 1 6 42 43 -1 19
6. ŠD DOLE 13 7 1 5 32 36 -4 16
7. GOZDARSTVO KASTELIC 13 9 0 4 36 44 -8 12
8. BISTRO AS 14 9 2 3 23 48 -25 11
9. KORONA LIBERGA 13 9 1 3 20 46 -26 10
10. ŠDPOLŠNIK2 13 10 1 2 26 56 -30 7
11. JAVORJE 13 12 0 1 13 58 -45 3

Tomaž ROZINA

RENAULT GOSPETI JOŽE s.p. .

PRODAJA

POPUSTI za nova vozila do 600.000 SIT

KREDIT, LEASING

novih in rabljenih avtomobilov
^ POOBLAŠČEN SERVIS 
mehanična dela vseh znamk

» Menjava olja ELF (31) in filtra 
že od 7.716 SIT naprej na vozilih vseh znamk 

e Menjava olja ELF, filtrov, svečk, 
tekočin, zavornih oblog...

$ AVTOKLEPARSKA DELA
(POGODBA Z ZAVAROVALNICO TRIGLAV)

G VULKANIZERSTVO, LETNE GUME
(Continental, Michelin, Sava, Gislaved)

| nadaljevanje s 1. strani \

ANJA POGLAJEN ZMAGALA
Anja Poglajen je zmagala svoj prvi turnir v kategoriji do 18 let. Petnajstletna 
Anja Poglajen je iz kola v kolo gladko premagovala nasprotnice, saj nobeni ni 
prepustila več kot štiri igre. Tako je bilo tudi v finalu, ko je s 6:16:3 premagala 
prvo nosilko Založnikovo iz Krškega. Na turniju je nastopil tudi Nejc Steiner, 
ki pa je izgubil v četrfinalu, kar je tudi lep uspeh.
Tekmovali pa niso samo v mladinskih kategorijah do 18 let-v Mariboru so se 
na že tradicionalnem Večerovem turniju pomerili tekmovalci in tekmovalke 
do 12 let. Najuspešnejša je bila Kosmač Anita, ki se je prebila vse do finala in 
osvojila pokal za 2. mesto. Le za trohico slabši je bil Nik Razboršek, ki je 
odšel domov s pokalom za 3.mesto. Na turnirju so nastopili še Šter Ana, ki je 
izgubila v 2. kolu in pa v B finalih Prašnikar Tim, ki mu je za las ušel pokal 
- v četrfinalu je namreč izgubil v tretjem setu 4:6, Košak Živa je prišla do 
2.kola, Lukač Lara pa je izgubila v l.kohi.
Med prvomajskimi počitnicami se je TK AS Litija odpravil na enotedenske 
priprave v Umag. Te so bile letos uspešne na vseh področjih - imeli smo lepo 
vreme, dobro vzdušje, otroci so veliko trenirali. Letos so se tekmovalcem 
pridružili tudi najmlajši upi TK AS Litija Čuk Mark, Čuk Pia, Šteferl Tim, 
Kolman Eva in Kralj Lara, ki so se še posebej zavzeto pripravljali naprihodnja 
tekmovanja - že konec maja jih čaka znameniti Hervis Open v Ljubljani.
Da so bile priprave res uspešneje prvi potrdil Nik Razbošek, ki se je iz Umaga 
preselil direktno v Čakovec na enega najmočnejših evropskih turnirjev serija 
ETA za kategorijo do 12 let in se po uspešnih kvalifikacijah, kjer je gladko 
premagoval nasprotnike, tudi v glavnem turnirju prebil v četrtfinale, kar je

izjemen rezultat, še posebej, če vemo, 
da mu je žreb v 1. kolu namenil kar 
prvega iz slovenske lestvice Todo
roviča iz Maribora, ki pa gaje Nik ugnal 
s 6:1 6:2. V drugem krogu je bil 
uspešnejši od Januzoviča (BIH) 6:3 
6:2, v četrfinalu pa je izgubil od 
Paviča (CRO) 6:2 6:3. Nik Razboršek 
se je tako pridružil Anji Poglajen na 
tekmovanjih za evropsko in sve
tovno lestvico. Slednjo čakata konec 
maja dva ITF turnirja v Budimpešti. S 
prvega (IDOM CUP) je že prejela 
obvestilo, da je uvrščena direktno v 
glavni turnir. Upamo, da ji bo uspelo 
osvojiti nove ITF točke in napredovati 
po lestvici ITF. (M.P.)

¥
RENAULT

Brodarska 7, LITIJA
Tel.: 01 8980 820 
fax: 01 8980 825 
GSM: 040 834 794 __
e-pošta: renault.gospeti@siol.net

ODPRTO
od 8.00 do 17.00 ure, sobota: od 8.00 do 12.00 ure

E

PLANINSKI KOTIČEK

pa je bil tudi 
litijski župan 
Mirko Kaplja. 

Obnovljeni MPZ Upa je izvedel 
pravi koncert planinskih pesmi. 
Občni zbor je potrdil podana po
ročila, razrešil dosedanje vods
tvo in izvolil novo. Društvo bo še 
naprej vodil predsednik Roman 
Ponebšek. Prisotni na občnem 
zboru so prejeli 22. številko Pru- 
sika, za tiste, ki se občnega zbo
ra niste mogli udeležiti je nekaj 

na voljo v pisarni

ršina, Lojze Huptman, Silvo 
ilj, ki so celotno pot zaključili 
občnem zboru po 23. urah

OBČNI ZBOR NA JANČAH
Planinski dom na Jančah je bil 18.4.2004 skoraj pretesen za 
vse, ki so se zbrali na volilnem občnem zboru našega društva. 
Predsednik verifikacijske komisije je naštel kar 132 članov, tu 
pa so bili tudi gostje iz zasavskih planinskih društev. Prisoten

Lojze Hauptman, novi čaln UO PD Litija skupaj 
s predsednikom društva Romanom Ponebš- 
kom in Jožetom Šinigojem, članom UO PD 
Litija zadolženim za Badjurovo krožno pot 
(BKP). Lojze Hauptman je prejel plaketo za 
stokrat prehojeno BKP.

Planinsko društvo tudi letos organizira POLETNO TABORJENJE za svoje člane. 
Letos bo to v Logarski dolini insicerv kraju Solčava. Najprej bo od nedelje 11.7. 
do nedelje 18.7.2004 potekal tradicionalni 24. mladinski planinski tabor MO, ki 
je namenjen učencem 3.-9. razreda, srednješolcem, študentom in odraslim. Po 
mladinskem taboru pa bo od torka 20.7. do sobote 24.7.2004 potekal 1. 
družinski planinski tabor, ki je namenjen družinam z različno starimi otroki. Več 
informacij in prijavnice za oba tabora dobite v pisarni društva vsak četrtek med 16. 
in 18. uro ali pa pri vodjih Ani Mohar (041320144) in Alešu Preglu (041 229 758).

ZAVOD ZA GOZDOVE 
SLOVENIJE

m
ŠPORTNO DRUŠTVO 

DOLE PRI LITIJI

VABILO
v soboto, 22.maja 2004, vas vabimo na

REKREATIVNI KOLESARSKI 
VZPON DOLE 2004

Posamičen start bo potekal med 8. in 10. uro s parkirišča pri bencinskem 
servisu OMV Istrabenz Litija. Startnina znaša 1.500,00 SIT, za kar udeleženci 
prejmejo spominsko majico, na cilju pa topli obrok in čaj.
Pot bo vodila skozi Zagorico, Jablanico in Cerovico, preko Velike Preske 
do cilja na športnem igrišču pri Osnovni šoli Dole pri Litiji. Skupna dolžina 
trase je 27 km, njena višinska razlika pa znaša 430 m.
Dodatne informacije posredujetajustin Peruti (041/ 656494) in Saša Ceglar 
(01/ 899-02-97)

NASVIDENJE V OGLARSKI DEŽELI NA DOLAH!
Prireditev bo potekala ob vsakem vremenu. Kolesarji vozijo na lastno 
odgovornost otroci do 15. leta starosti le v spremstvu staršev ali skrbnika, 
ob vezna uporaba čelade.

MNZ LJUBLJANA- člani 1. liga
Vodilna ekipa Kolpa je dosedaj v sezoni 2003/2004 le dvakrat doživela poraz. 
V 18. krogu jih je tudi tokrat na domačem terenu že drugič premagala 
drugouvrščena ekipa Cockta Kresnice. Do konca sezone so še 4. krogi. V 
soboto, 22. 5. 2004 obe domači ekipi igrata doma:
NK LITIJA : NK RUDAR TRBOVLJE in NK KRESNICE : NK IHAN.

REZULTATI 18. KROG-a:
DOLOMITI: RUDAR TRBOVLJE
VIR : LITIJA
SVOBODA KISOVEC : ČRNUČE 
IHAN : KOČEVJE
KOLPA : COCKTA KRESNICE
TERMIT : ARNE TABOR 69

Lestvica:
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KLUB Tekme Zmage Neodl. Porazi Goli Točke
1. KOLPA 18 15 1 2 44: 10 46
2. COCKTA KRESNICE 18 10 3 5 35 : 26 33
3. ARNE TABOR 69 18 8 5 5 42:27 29
4. LITIJA 18 8 5 5 33 : 26 29
5. DOLOMITI 18 8 5 5 28:31 29
6. TERMIT 18 6 10 2 21 :15 28
7. IHAN 18 6 6 6 33:21 24
8. SVOBODA KISOVEC 18 4 8 6 21 : 26 20
9. RUDAR TRBOVLJE 18 5 2 11 20:38 17
10. KOČEVJE 18 4 3 11 17:36 15
11. ČRNUČE 18 3 5 10 14 : 24 14
12. VIR 18 1 7 10 15 : 43 10

GOSTILNA IN PIZZER1A

Graška c. 64, 1270 Litija, tel.: 01/898 00 00, 898 00 01

Vabimo vse zaključene družbe!
manjše in večje družbe, za poroke, obletnice 

in razna srečanja do 20,30 in 160 oseb

f i0O koctVfc po po
Ugodna

nedeljska
kosila.



ZGODOVINA RUDARJENJA V LITIJI I
Avtorica: Helena HAUPTMAN

Naši predniki so že zelo zgodaj odkrili uporabnost naravnih 
bogastev, ki so se jim ponujala na vsakem koraku. Začetki 
obdelave barvastih kovin segajo že v bronasto dobo (2500 
-1800 pr.n.št.), ko so začeli najprej z izkoriščanjem bakrove 
rude. Arheološke najdbe pri nas so pokazale, da so koliščarji 
z Ljubljanskega barja že ulivali baker v odprte forme. Iz 
tega obdobja so znane najdbe raznih livarskih pripomočkov 
ter bakrenih izdelkov kot so sekire, šila, bodala in lopate. 
Ljubljanska koliščarska kultura je obstajala od zgodnje 
bakrene do zgodnje bronaste dobe.
Bronasta doba ( 1700 - 800 pr.n.št.) je uvedla obdelavo 
še drugih lažje topljivih kovin, zlasti uvoženega kositra ter 
s tem razvoj zlitine brona. Iznajdba tega postopka se pripisuje 
Sumercem sredi 3. tisočletja pr.n.š. Do sedaj znano 
arheološko gradivo na Slovenskem ozemlju prinaša številne 
bronaste predmete, redke ostanke žlindre ter enodelne in 
dvodelne forme za vlivanje šele iz obdobja pozne bronaste 
dobe. Talilnih peči do sedaj niso odkrili. Največ najdb izvira 
iz Gornje Radgone, Ormoža, področja Pohorja in Rifnika pri 
Celju. Starejše kovinske dobe veljajo za obdobje utrjenih 
gradišč, ko je veljalo predvsem načelo varnosti in zaščite 
pred sovražniki. Kasneje je za važen faktor pri razvoju 
naselij prevladala bližina rudišč.
Bron je zlitina bakra in enega ali več legirnih (legirati—zlivati) 
dodatkov, od katerih ne sme prevladovati cink. Glede na 
legirni element poznamo kositrove, aluminijeve, svinčeve, 
manganove ali večkomponentne posebne brone. Takratna 
tehnologija je obvladovala predvsem kositrove brone, ker 
so imeli na razpolago baker in kositerit, ki so ga prinašali iz 
nahajališč v Italiji in češko-saškega rudogorja. Proizvodnja 
svinčevega brona je tehnološko zahtevnejša in za zdaj še 
nimamo dokazov, da so jo naši predniki v zgodnji dobi 
kovin obvladovali.
Železna doba (začetek 800 pr.n.št.) je prinesla bujen vzpon 
kultur in s tem nastanek kovinarskih in trgovskih centrov. 
Nahajališča najdb kovinskih predmetov se ujemajo z 
geografskim razporedom rudišč bakrove, svinčeve, cinkove 
in železove rude. Najpomembnejša središča kovinske obrti 
so nastala v Stični, na Magdalenski gori, Mokronogu, dolini 
Krke z Novim mestom in Smarjeto ter seveda na Vačah kot 
enim najpomembnejših železnodobnih središč na naših tleh. 
Uporaba svinca za ljudstva kovinskih dob po vsej verjetnosti 
ni imela posebne namembne in estetske vrednosti, njegovo 
uporabnost so začeli izkoriščati šele Rimljani. Obstaja kar

V tremoli ranem vrezu okrašena bronasta nožnica železnega 
enoreznega meča - mahaire s Cveteža pri Vačah iz 6. stol. 
pr.n.št. (hrani Narodni muzej v Ljubljani)

nekaj poročil o svinčenih najdbah na naših tleh, zlasti na 
Vačah, kjer so našli svinčene prevrtane kroglice in s svincem 
napolnjene kavrije (morske polžke), ki so jih uporabljali kot 
uhane. Drugod so našli tudi svinčene zapestnice, bakrene 
gumbe s svinčenim jedrom ter vretena. Kljub vsemu je bila 
uporaba svinca v železni dobi še precej redka in 
neuveljavljena.
Vsekakor so bila ležišča rude tista, ki so v prazgodovini 
pogojevala nastanek naselbin. Zadnja načrtna arheološka 
topografija Zasavskega hribovja je pokazala, da tudi Litija 
spada med najstarejša naseljena območja v Sloveniji. Se 
več, izkopavanja Arheološkega instituta I. 1997 so 
neizpodbitno dokazala, da lahko Litijo štejemo za najstarejše 
rudarsko mesto v državi. Odlična naravna lega Sitarjevca s 
strmimi pobočji je prebivalcem starejše železne dobe nudila 
varno zavetišče, zato je približno v 4. stol. pr.n.š. na najvišjem 
vrhu, kjer danes stoji TV pretvornik, nastalo manjše naselje. 
Ohranilo se je približno enajst poselitvenih teras, na katerih 
so bili zgrajeni bivalni objekti. Naselbina je bila obljudena vse 
do prihoda Rimljanov, po vsej verjetnosti pa je večino hiš 
uničil požar. Arheologi so izkopali ostanke nekdanjih stavb, 
od katerih se je ohranil le glinast omet z odtisi protja. Precej 
številne so bile tudi drobne najdbe keramičnega posodja ter 
nekaj ostankov nakita in orodja. Po pomembnosti se 
sitarjevško naselje ne more meriti z vaško naselbino, za 
Litijo pa pomeni začetek njene poselitvene zgodovine in 
potrditev tisočletne rudarske tradicije teh krajev.

Pevke in pevci litijskih upokojencev
so praznovali

V Lltill je pesem spoštovani del kulture. Vzpodbujajo jo že v otroških vrtcih in vse do starejših generacij. 
Tako je tudi v Društvu upokojencev Litija, kjer so letos praznovali 20-letnico petja. Jubilejni koncert so 
pripravili 23.4.2004 v dvorani Kulturnega centra Litija.

Program je izzvenel v motu: »Le tja, kjer je trata 
zelena«, ki ga je s svojimi sodelavci uspešno in na 
visoki ravni strokovnega dela vodila Lojzka 
Koritnik.
Poslušalci so lahko uživali v petju Mešanega 
pevskega zbora in ženske komorne skupine 
»Mavrica«. Kot goste so povabili Moški pevski zbor 
»Lipa« Litija, pod vodstvom Mance Černe in 
Tamburaški orkester folklorne skupine »Javorje« 
pod vodstvom Helene Vidic. Sodeloval je tudi 
harmonikar Evgen Malis in flavtistka Katarina 
Boldin. Celoten program je bil oblikovan tako, da 
je poudarjal slovenstvo in povezoval glasbo skozi 
več generacij ter razmišljal o naši skupni prihod
nosti.
Predsednik DU Litijajanez Kres se je nastopajočim zahvalil 
za dosedanje delo in jih vzpodbujal, da naj nadaljujejo z 
enakim žarom še v prihodnje.
Na prireditvi so podelili tudi Galusove značke, ki jih je 
podelila Rosana Maček v imenu JSKD Litij a: srebrno - Franc 
Pelko in bronasto: Berta Šoš in Andrej Cirar.
Zbor so pozdravili predstavniki številnih prijateljskih 
društev tudi iz Zasavja in Posavja.

TEŽJE BESEDE: TUF, PTOLEMEJ, BIAFRA, MANITU

Rešeno nagradno križanko pošljite 
do 10.6.2004 na naslov uredništva. 
Izžrebali bomo tri reševalce, ki bodo 
prejeli knjigo 150 let železnice, avtorja 
Martina Brileja.

Ime in priimek:

Ulica:_

Pošta:,

Tel:

Posebno pozornost so namenili tudi naj starejšemu pevcu 
Andreju Smrdelju.

Ubrano zapete pesmi so poslušalcem polepšale večer; 
pevkam in pevcem pa je uspešen nastop dal nove moči za 
nadaljne nastope.

IZŽREBANCI APRILSKE 
KRIŽANKE:

Slavko LAJOVIC, Kresnice
-1. NAGRADA; vrtni umivalnik-barok 
Gašper SIMONČIČ, Litija
- 2. NAGRADA: korito za rože - veliko 
Fani HAUPTMAN - Šmartno
- 3. NAGRADA: korito za rože - malo

Nagrajenci prejmejo nagrado v 
podjetju GCP PRAPROTNIK, Zgornji 
Log, tel.: 01/8985-140.

IfejTERALTA
EVROPSKO OKNO V SLOVENSKI DOM 

www.interalta.si

PVC OKNA IN VRATA
SISTEM X LINE

patent zaščitne X-komore za izjemno izolativnost in trdnost

OKNO LUXURY- z njim boste drugačni

Ivan GODEC

ZOBOTEHNICNI
LABORATORIJ

Zinka Tori
Ul. Luke Svetca 1, Litija

GSM: 031 639 178

^Javno glasilo OBČAN je vpisano v evidenco javnih glasil pri Ministrstvu za kulturo RS pod zaporedno^ 
številko 1638. Časopis prejemajo vsa gospodinjstva v občini Litija in Šmartno pri Litiji brezplačno 
na dom. Izdajatelj: Tiskarna ACO, Jovanovič Aleksander s.p. CDK 39,1270 Litija, tel.: 01/898 38 
43; Glavna in odgovorna urednica: Andreja Štuhec; Grafična priprava in tisk: Tiskarna ACO, Litija; 
Naklada: 6.700 izvodov

L
AVTO - SOLA

Sl SVETIC
VAM NUDI NASLEDNJE UGODNOSTI

»POPUST ZA DIJAKE IN ŠTUDENTE 
• MOŽNOST OBROČNEGA ODPLAČEVANJA 
• ORGANIZIRAMO TEČAJ PRVE POMOČI 

IN ZDRAVNIŠKI PREGLED

TEČAJ
CESTNO PROMETNIH PREDPISOV
organiziramo za H, A, B, E kB, C in E kategorijo s pričetkom v

TOREK, 1.6.2004 OB I6. URI
INFORMACIJE IN PRIJAVE

na Graški cesti 2

www.si-car.si
TEL.: 01/8983-140 • GSM: 041-720-378

Izboljšan 5 komorni sistem za največjo možno izolativnost 
U(k) vrednost profilov = 1.1 W/m2 K za prihranek energije
Povečana protivlomna varnost za varno bivanje in počutje
Nižji profil za več svetlobe v prostoru, siva tesnila za 
lepši izgled

PE Ljubljana............................. 01/51-11-624
PE Litija....................................041/770-298

MONTAŽA KRAMBERGER
Uroš Kramberger s.p.

C.D.K. 35, 1270 Litija

GSM: 031/632-962, FAX: 01/898-44-56

• PVC in ALU okna, vrata
• rolete, žaluzije, senčila

police
PREDSTAVNIŠTVO ZA:

?j-(P* aluminij mentol komnn

BALEIA
Okna z razgledom

Nudimo vam kvalitetno vgradnjo 
ter ostala zaključna dela.



KLIMATSKE NAPRAVE

Prodaja in montaža 

Možnost plačila na 12 obrokov

Dominator d.o.o. 
Tel.: 051 359 555

Dominator
(S d.o.o

Mal2004,št.5,leto5 NOVICE IZ OBČINE ŠMARTNO PRI LITIJI www.litiia.net/liskarna-aco

Ekipno šolsko državno prvenstvo v krosu
Organizatorjem letošnjega krosa v Šmartnem je usnel pravi podvig. Kljub nemogočim vremenskim 
razmeram, skoraj ves teden je deževalo, so odlično pripravili vse potrebno, da so lahko v soboto 
izvedli pravo tekmovanje v krosu.

Tako je bil v soboto, 8. 
maja 2004, v Šmart-

• - ,Xž>A nem prj Spet
praznik šolske atletike.

.............. ...... Blizu 2000 mladih iz
-_QjžMARTNO_1 vse Slovenije se je 
zbralo na 19- Dnevnikovem šolskem 
ekipnem krosu.
Med prireditvijo je potekal bogat 
kulturni program, ki so ga pripravili 
učenci OŠ Šmartno. Sodelovale so 
nekatere enote policije, ki so predsta
vile svoje preventivne akcije. Zelo 
zanimiva pa je bila tudi stojnica slo
venske vojske, kjer so predstavili 
poklic vojaka. Prireditev sta vodila in 
povezovala Stane Kokalj in Boštjan 
Reberšak. Še posebno smo bili veseli, da sta se krosa kot 
gosta udeležila tudi dva vrhunska športnika, skakalec 
Damjan Fras, ki je zaposlen na Generalni policijski upravi 
v enoti vrhunskih športnikov, in atlet Matic Osovnikar. 
Oba sta z veseljem opravila nekaj podelitev naju
spešnejšim tekmovalcem, delila avtograme in se 
fotografirala s številnimi učenkami in učenci, ki so se 
udeležili letošnjega krosa.
Organizacija in izvedba prireditve je bila na visokem 
nivoju, za kar smo že med samo prireditvijo prejemali 
številne čestitke in pohvale. Odmevnost prireditve pa je
bila razvidna tudi v dnevnem časopisju.
Tako zahtevnega projekta pa ne bi mogli izpeljati brez 
velikega števila prostovoljcev, okoli 180 jih je bilo, ki so 
žrtvovali svoj prosti čas in pomagali pri pripravah in 
izvedbi te prireditve in na ta način dali svoj velik prispevek 
k promociji kraja in občine Šmartno pri Litiji. To so bili 
člani društva Prosti čas, člani AO PD Litija, šmarski gasilci,

PRVO MESTO ZA RENSKI RIZLING
Franc Šuštaršič iz Riharjevca, občina Šmartno uri Litiji, po domače Piškurjev France, se že dolga leta 
ukvarja z vinogradništvom. Pred desetimi leti se je odločil, da bo svoj vinograd, ki se nahaja na Koprivnici, 
kakor rečejo kraju z zidanico in vinogradom, korenito pomladil.

člani RD Šmartno 99, veterani RK Šmartno, skupina mladih 
šmarskih dijakov in študentov, Klub litijskih študentov 
KLIŠE in nenazadnje učenci, učitelji in drugi delavci OŠ 
Šmartno. HVALA VSEM. Sponzorjem in donatorjem se 
zahvaljujemo v posebni zahvali.
Letošnji kros v Šmartnem, že peti po vrsti, je nekaj 
posebnega tudi zato, ker je prvi, odkar jel. maja Slovenija 
postala polnopravna članica Evropske zveze. Letošnjega 
krosa so se udeležili tudi tekmovalci iz Avstrije in 
Madžarske, s tem dobiva kros v Šmartnem tudi medna
rodni pomen.
Želimo si le, da bi postali prizadevni organizatorji 
šmarskega krosa lep zgled tudi ostalim krajanom in 
občanom, da se da z malo truda in dobre volje veliko 
prispevati k promociji kraja in občine Šmartno pri Litiji.

Albert PAVLI

nadaljevanje na strani 3

Prvomajsko srečanje na Javorjuje kljub slabemu vremenupotekalo vprijetnem razpoloženju.

Slabo vreme ni pokvarilo razpoloženja
K temu je pripomogla predvsem Slovenska vojska, ki 
je organizatorjem srečanja zagotovila šotore, ter 
prijeten kulturni program v katerem so sodelovali: 
Recitatorska skupina učencev OŠ Šmartno, Pihalni 
orkester iz Litije, Mešani pevski zbor Zvon Šmartno, 
Folklorna skupinajavorje in veterani - gasilci iz Javorja. 
Prijetna poživitev so bile tudi družabne igre, ki jih je 
domiselno izpeljal Lovro Peterlin, in v katerih se je še 
posebno izkazala prijetna družba iz jablaniške 
doline.
Velja pa omeniti tudi otvoritev razglednega 
stolpa na Javorški panoramski poti, ki je 
prijetna pridobitev ne le zajavorje, temveč 
tudi za šmarsko in ivanško občino, kar nista 
pozabila omeniti tudi župana obeh občin.
Letošnje srečanje pa je potekalo tudi v 
vzdušju vstopa Slovenije v EU.
Organizatorji prireditve smo bili presenečeni 
nad obiskom, predvsem pa nad dejstvom, da 
so udeleženci dvodnevnega srečanja odhajali 
izjavorja zadovoljni. Za prihodnje leto pa že 
pripravljamo nov projekt, ki naj bi popestril 
prireditev in polepšal Javorje. Seveda tudi za

naslednje srečanje pričakujemo sodelovanje tako 
zgoraj naštetih skupin, ki so oblikovale kulturni pro
gram, občine Šmartno pri Litiji in občine Ivančana 
Gorica, Mesarije Litija, Frtice d.o.o., Pekarne Piškotek, 
Cvetličarne Tila, ATV signala Litija in številnih 
posameznikov, ki so sooblikovali prvomajsko 
srečanje na Javorju 2004.

Organizatorji prireditve

lIKRADIMO NARAVI ODPADK

LU

Upravni odbor PGD Vintarjevec se je na zadnji seji društva odločil, da prvič to leto izvede čistilno akcijo na svojem 
teritoriju. Izpostavili smo glavno cesto Krznar-Bogenšperk do kraja Kamen In vlntarjevški potok od Črnega potoka 
pa vse do Izvira blizu Debeč. Pred gasilskim domom smo se zbrali v soboto 17.04.2004 ob 0.00. Ozirali smo se v 
nebo, saj je rahlo deževalo, vendar nas to ni odvrnilo od začrtane akcije.

Ker nas je bilo veliko smo se razdelili v skupine. Ena ekipa 
se je z »gasilcem« odpeljala na sam izvir vintarjevškega 
potoka. V tej ekipi je bilo šest mladih gasilcev in gasilk 
starih od 5 do 12 let v spremstvu mentorja »Čigumija«, 
opremljenih z delovnimi rokavicami, gumijastimi 
škornji, pokrivali in primerno oblečeni, saj je napove
dovalo slabo vreme. Druga ekipa je odšla na Kamen pri

Bogenšperku, tretja v sam potok Črni potok, četrta ekipa 
pa proti Podrejam in Kotu.
Imeli smo tudi mobilno enoto, kije sproti pobirala vreče 
z odpadki in jih vozila na ekološki otok, s to enoto smo 
bili tudi radijsko povezani, če bi se komu kaj zgodilo ali 
če bi zmanjkalo vreč.

nadaljevanje na strani 2

Prispevke pošljite do 10. JUNIJA 2004
na naslovTiskarnaACO,C.D.K.39,1270Litijavelektronskiobliki ali 

po e-pošti: obcan@sioI.net ali tiskama.aco@siol.net

Tako je ves vinograd postopoma prenovil, razširil vrste 
in nasadil žlahtno trto s sortami: laški in renski rizling, 
kerner, žametna črnina in modra frankinja. Iz vseh teh 
trt pridela zelo žlahtno kapljico, saj je tudi odličen 
kletar. Vina razdeli na sortna, kot so kerner, renski in 
laški rizling, ter zvrst, kot deželno vino in seveda 
ljubljenec naših krajev cviček.
Pet let pa je tudi v društvu vinogradnikov Sevnica- 
Boštanj, kjer se vsako leto dajejo vzorci v ocenjevanje. 
Za vzorec se odda dva litra vzorčnega vina zaprtega s 
kronskim zamaškom ali dve buteljki s plutovinastim 
zamaškom.
Že v letu 2003 je oddal vzorec deželno belo letnik 2002 
na ocenjevanje in dobil oceno 15.35, kar mu je dalo 
korajže, da se je tudi letos odločil dati vzorce. 
20.03.2004 je bila v Sevnici, v hotelu Ajdovec, razgla
sitev. Bil je žeto vesel, ko je izvedel, da je njegov renski 
rizling letnik 2003, polsladko vino z oceno 17.62 osvojil 
prvo mesto, kar potrjuje njegova diploma, za deželno 
beto je dobil oceno 14.88 in dobil priznanje, na katerega 
je zelo ponosen.
Da ne govorim o njegovem vinogradu, kateri je času 
vegetacije tako lepo urejen, kot bi hodil po rajskem vrtu; 
ali pa njegova kamnita klet, ki je enkratni ambient z

obokanimi snopi 
in je pokušina vi
na v tej kleti še 
posebna harmo
nija, katero tako 
rad deli s prija
telji žlahtne ka
pljice.
Veliko začudenja 
in iskanja kraja 
Riharjevec je pov
zročilo pri oce
njevalni komisiji, 
saj niso mogli 
verjeti, da se 
lahko na tako 
severnem delu 
vinorodnega okoliša Dolenjske, pridela tako žlahtno 
oziroma vrhunsko vino, kar je lep dokaz, da s pravilno 
vzgojo vinske trte in natančnim kletarjenjem prideš 
do takšnega pridelka. Zato Franc, na zdravje, v želji 
trdnega zdravja in še veliko diplom, ter kristalnega vina 
v tvojem in naših kozarcih.

Jožef VERBAJS-Čigumi

JAVNI ZAVOD BOGENŠPERK
BOGENŠPERK 5,1275 Šmartno pri Litiji, teL: 01 898 78 67

Vabimo vas na 4. FESTIVAL BOGENŠPERK
SLOVENSKI OKTET v četrtek, 2705.2004, ob 20. uri

in KUD FOLKLORNA SKUPINA JAVORJE (ljudski plesi in pesmi)
v petek, 11.06.2004, ob 20. uri

v atriju gradu Bogenšperk.
Lepo vabljeni!

Vstopnice bodo v prodaji uro pred začetkom festivala na gradu Bogenšperk.

Po trinajstih letih spet stoji mlaj v Zgornji Jablanici.

Postavlanje mlaja v Zg. Jablanici
Po trinajstih letih spet stoji mlaj v Zgornji Jablanici. Za ta 
kulturni molk je bilo krivo več dejavnikov. Največ že znani 
pozdrav soseda - sosedu, dvig roke in živijo, nimam časa. 
Pa smo si vaščani rekli: »Naredimo temu pozdravu konec!«

Razposlana so bila vabila: Ob 16. uri se dobimo v centru vasi pri 
Majčevi kašči! (Majčeva kašča je prav zares lep pokazatelj odnosa 
do kulturne dediščine.) Tako kot organizatorji so si tudi ostali 
krajani želeli druženja. Pridni in močni Jablančani so poskrbeli za 
mlaj, spretnejablančanke paza venček okrašen z barvnimi trakovi, 
zastavo evropske unije, ki je bila izdelana kar ročno ob samem 
poteku postavljanja mlaja. Mlaj se je postavljal na klasičen ročen 
način - z žavrami (žavre - v črko A postavljene debele, močne 
palice vklenjene v verige). Marsikateri mladenič se je prvič soočil 
s takšnim delom, a ni bilo videti razočaranih. Ko je bil mlaj 
postavljen se je prilegel na odprtem ognjišču kuhan golaž, kruh iz 
krušne peči, domače pecivo in seveda domača kapljica. Nihče ni 
vprašal čigave so te dobrote in koliko stanejo, vse je bilo naše 
Jablanško. Kljub temu, da nas je aprilski dež vztrajno rahlo močil, 
je harmonika izpod prstov domačega harmonikarja in ljudska, 
ubrana iz srca, zapeta pesem odmevala dolgo v noč.
Vsaj dvakrat letno naj bi bilo v naši vasi tako!

Zapisala M.H.

ŠMARTNO DOBIVA NOVO PODOBO
Mimoidoči, ki se pelje iz Šmartnega proti Kostrevnici, 
opazi zelo lepo urejeno rojstno hišo Slavka GRUMA, 
ki se je rodil prav v tej hiši 2.8.1901. Slavko GRUM je 
bil dramatik in pripovednik. Po poklicu pa je bil 
zdravnik in služboval v ljubljanskih bolnišnicah, nato 
pa je bil zdravnik splošne prakse v Zagorju ob Savi, 
kjer je 3-8.1949 umrl
Šmarčani so lahko ponosni na svojega rojaka, ki se je 
rodil prav v centru Šmartnega, še bolj ponosni pa so 
lahko na novega lastnika, ki je kraju vrnil čudovito 
hišo, na kateri je pritrjena spominska plošča Slavku 
GRUMU.

Ciril GOLOUH
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\ „\\3 USODA OBRATA IUV V 
q£&' ŠMARTNEM PRI LITIJI
V zadnji številki Občana je bila občina v prispevku »Ali gre v občinj (skoraj) vse 
samo še navzdol?« deležna oznake, kot da ji usoda obrata IUV v Šmartnem pri 
Litiji ni mar. Dejansko stanje je drugačno. Občina ni lastnik ali solastnik IUV, si pa 
kot lokalna skupnost prizadeva za oživitev proizvodnje v šmarskem obratu. V tem 
smislu je pisno opozorila predstavnike države kot večinske lastnike in tudi 
sodelovala v pogovorih z nekaterimi interesenti za obrat. Vendar se moramo vsi 
zavedati, daje ključni dejavnik lastnik, občina pa lahko le delno vpliva na nadaljnje 
dogajanje.
Vodstvo Občine Šmartno pri Litiji se zaveda dejstva, da je že leto dni propadajoča 
tovarna škoda in sramota hkrati. Največja škoda, ki se jo vsi zavedamo pa je 
gotovo v dejstvu, da so v kraju na razpolago ustrezni delavci, strokovnjaki na 
področju usnjarstva, proizvodnja pa stoji oziroma se številni vozijo na delo na 
Vrhniko. Občina podpira obnovo proizvodnje, pri čemer pa vztraja, da varstvo 
okolja ne sme biti na zadnjem mestu.
Upamo, da bo vprašanje obrata v Šmartnem v kratkem rešeno v zadovoljstvo 
nas in naših občanov.

Župan Milan IZLAKAR

Lahkotnost, uščip, 
paraliza

Raznaperesa so raznesla že nemalo črnila, upajoč, da bo kaj»hasnilo«, hasne 
pa bore malo. Zanimivo je, da se stvari nato - tudi temu navkljub - odvijejo tako, 
kot se naj ne bi; in to velja tudi za naše kraje.
Začetkeje zaznamovala lahkotnost bivanja, v smislu: to bomo urejali malopo 
domače, malo po pravno, kakor kdaj, na kratko in učinkovito. Kaj bi 
»komplieirali«; stvari so vendar jasne.
- Tako seje pristopih k oblikovanju teles, s kar najmanjšim krivinskim radijem. 
Čežanješuspeheje to dobro, kopajih ne, se zadeva obme v nasprotje: da si tudi 
kriv za vse.
-Tako se je postopat pri osnovnih aktih, in sepokazalo, da so nedomišljeni. 
Škodljive so bile tudi nepremišljene izjave o rečeh, o katerihje kdaj bolje molčati.
- Tako seje ravnat pri kadrovanju, saj ni bilojasnega razvida opravil profilov 
in orientacije v domače okolje. Ekipa se je nerazumno razbohotila.
- In tako se počne tudi še naprej.

Napoletje soJmčeleprihajatiprve številke: tiste, kisejihdobi-tedajejopoletin 
opogumljajo v zastavljenem »konceptu«-, in tiste, ki se jih daje. Logično: nekaj 
morašdati, česižedobil. Uščipnete, ko moraš dati nekaj, kar nisi predvidel, in 
popadejo te krči, ko nepredvideno karprihaja in prihaja, pri tem pa misliš in 
upaš, da so to le otroške bolezni, ki enkrat minejo. Lahkotno so se vlekle še nove 
innovepoteze, ki so kulminirale v famozni delitvi imetja. Signalov, dajezadeva 
dolgoročno pomembna, uho ni »utegnilo« zaznati, ampak seje kar galopiralo 
h koncu s parolo, »daje delitev uspešna, čeje kar najhitreje dosežena«. Vsojesen 
in zimo so prihajale na piano stvari, ki so žal že kruta realnost in bodo 
zaznamovale prihodnost; »novimjiresenečenjem ni videti konca«.

0 grbih in zastavah...
Občina Šmartno pri Litiji je v torek, 11. maja 2004, gostila člana društva 
Heraldica Slovenica, mag. Tadeja Jakopiča, vodjo projekta cerkvene 
heraldike, in Jožefa Lajevca, predsednika društva.
Pripravila sta zanimivo predavanje o zakonitostih grboslovja in zastavoslovja. 
Predavanje je bilo v prvi vrsti namenjeno vsem tistim, ki se, bodo soočili z izzivom 
javnega natečaja za oblikovanje grba in zastave občine Šmartno pri Litiji, ki je 
odprt do 30.6.2004.
Udeleženci predavanja smo bili seznanjeni z mnogimi zanimivimi podatki tako iz 
zgodovine kot novejšega obdobja. Heraldika je pomožna zgodovinska veda, ki se 
je začela uveljavljati v 11. stoletju kot vojaški fenomen, vsa kasnejša obdobja pa 
so vanjo vnesla svoje značilnosti in zakonitosti. V Sloveniji se v zadnjih letih 
uveljavlja restituirana heraldika, ki temelji na preprostosti. Tako so za osebne in 
občinske grbe ter iz njih izhajajoče zastave, ki temeljijo na zakonitostih grboslovja 
in zastavoslovja, značilne preproste in razločne oblike. Glavno sporočilo predavanja 
pa je bilo, da mora grb nositi vsebino, s katero se lahko občani poistovetijo.

mag. Karmen SADAR

Če želite slediti aktualnemu dogajanju v občini Šmartno pri Litiji 
vas vabimo, da obiščete uradno spletno stran občine 

na naslovu: www.smartno-litija.si!

Cena šmarskih smeti in delo občinskega sveta

»TUKLE« SIT
Tako se je končala »obrazložitev« šmarskega župana - g. Milana Izlakarja, ko je 
podal besedo svetnikom, ki da naj sami povedo kolikšna bo cena odvoza smeti v 
šmarski občini.
Svetniki nismo prišli do odgovora, kolikšna je realna količina odvoza, na osnovi 
katere bi se lahko odločali o ceni. Tudi »prenapihnjena« cena, ki jo je predlagalo JP 
KSP Litija, je daleč od realnih okvirjev, vendar je to že novo poglavje.
Dejstvo je, da smo občani deležni višje cene odvoza in da je to ceno potrdila 
cenjena šmarska večina, ki se je očitno odločila, da bo vodilo dela v občinskem 
svetu preglasovanje. Vsak trud nekaterih svetnikov, da bi se pri tako občutljivih 
stvareh poskušalo odločitve sprejemati na podlagi konsenza in predvsem na 
podlagi konkretnih podatkov oz. dejstev, povozi preglasovanje že omenjene večine 
(LDS, lista za NOS, SDS, SMS).
Ta zgodba se sicer ponavlja že od samega začetka dalje, vendar sem bil mnenja, 
daje to zgolj povolilna taktika župana in njegove kompanije - ohranjati v šmarski 
občini napeto ozračje in sprtost (ali bolje zamerljivost). Vendar opažam, da to 
postaja »normalen« okvir delovanja občinske garniture.
Tako sem bil presenečen, da se je cenjena večina »privoščila« izglasovati negativno 
mnenje za ravnatelja OS Šmarrtno (na korespondenčni seji!). In to na podlagi 
»dejstev«, ki sta jih v dnevnem časopisju predstavljala župan Milan Izlakar in 
podžupan Tomaž Gradišek (LDS). Ne vem, koliko župan ve kaj dela župan, vendar 
očitki, ki jih je navajal, veljajo županu. Kajti pogodbe in s tem višino - ceno 
prevoza podpisuje in »določa« občina oz. župan.
Izognil pa se bom komentarju glede očitanega nesodelovanja OŠ z lokalno skupnostjo. 
Sprašujem se le, koliko sta predstavnika občine naredila za to (ne)sodelovanje?!

Pojasnilo k članku : Ali gre v občini skoraj vse samo še 
navzdol, avtor g. Rudi Bregar

Tiskarska delavnica na gradu 
Bogenšperk je še vedno v pro
storu Bakrotiskarne in zanjo ni 
predvidena sprememba lokacije 
s strani lastnika, Tehniškega 
muzeja Slovenije.
Avtorja prosimo, da v bodoče 
preveri svoje izjave pri pristojni 
službi in naj ne zavaja javnosti.

Za Javni zavod Bogenšperk 
Urša PAVLICA

KULTURNE DEJAVNOSTI 
V DOMU TIŠJE

OBISK PEVCEV S P0LŠNIKA
16. aprila nas je obiskal mešani pevski zbor Polšnik. Zapeli so nam nekaj lepih 
velikonočnih pesmi, katere so bile namenjene predvsem gospe Ivanki Pucelj, ki je 
bila kar 30 let aktivna v domačem kraju na Polšniku. Poklonili so ji lep šopek 
tulipanov in sliko Polšnika, ter se ji lepo zahvalili za ves minuli trud, delo in skrb. 
Gospa Ivanka je bila zelo ganjena in krati presenečena.
Za tem je nastopil moški pevski zbor in ubrano zapel. Razšli smo se zadovoljni in 
dobre volje.

NASTOP UČENCEV OŠ GRADEC
V okviru prostovoljnega dela na OŠ Gradec poteka projekt z naslovom Obogatitev 
kulturnega življenja stanovalcev Doma Tišje z namenom medgeneracijskega 
sodelovanja. Tako se vsak mesec predstavi posamezni oddelek učencev OŠ s 
svojim programom. Tokrat so bili učenci 3. razreda, ki so se predstavili z recitacijami, 
petjem in plesnima točkama.

PRAZNOVANJE APRILSKIH ROJSTNIH DNEV0V
Vtem in drugih občilih zasledimo marsikaj. Publika se oglaša; le tisti se ne, ki bi 
moralipojasnjevati svoja ravnanja. Manira permanentnega iskanja krivcev in 
grešnikov,kitoniso,bokmaluizčrpana.ZadnjUukzdrsjenašelmestovdnemem 
časopisju in bilže tam pospremljen zjasnim epilogom.

Skupnost, ki naj bi ob trdem, strokovnem in nesebičnem delu rastla, se sprevrača 
v amorfno, v strukturo kijipopušča vezivo. Končno: kako odriniti na globoko, 
v prihodnost, čeje in bo cula še dolgojmizna. Stanjepostajapodobno vegetaciji 
v paralizi, ko nisi več gospodar nad seboj.

Rajko MESERKO

RAZPIS POČITNIŠKIH 
PROGRAMOV 2004

Tako kot vsak mesec smo tudi v aprilu praznovali rojstne dneve naših stanovalcev. 
V tem mesecu je praznovalo 18 stanovalcev. Prireditve se je udeležilo 11 svojcev. 
Najprej je delovna terapevtka gospa Renata Ozimek lepo pozdravila vse slavljence, 
ter njihove svojce. Nato sta gospa Karolina Petje in gospa Ljudmila Tomc prebrali 
navodila, kako lahko preživiš vsakdanjik lepše in bolj zadovoljno. Sledil je nastop 
domskega pevskega zbora Tisa. Po končanem programu je sledil pogovor s svojci.

NASTOP MOŠKEGA PEVSKEGA ZBORA »FANTOV OD FARE«
Program je bil posvečen materam in pomladi. Na prireditvi je bilo prisotnih 64 
stanovalcev, ki so se pevcem zahvalili z dolgim aplavzom.

Postavlja se vprašanje (nejrešljivostiproblema. Po »fermatovsko«, kot je topred 
štirimi stoletji storil francoski matematik Pierre de Fermat, z domnevo o 
nerešljivostidiofantske enačbe x"+y"=z"zan>2-insščepcempikance, karje 
sprožalofrustracije njegovega ceha do dandanašnjih dni - verjetno ne. Ali pač!

Ars

DVA IZLETA V TUJINO IN 
RAZSTAVA

Letošnji program Društva upokojencev Šmartno poteka po 
predvidenem programu, le aprilski izlet na Dolenjsko so zaradi 
slabega vremena prestavili na poznejši čas.
V poletnih mesecih, ko potekajo dopusti, bodo šmarski upokojenci organizirali 
dva izleta v tujino in sicer 8. julija v znan romarski kraj Maria Zeli v Avstriji, 26. 
avgusta pa na Plitvička jezera na Hrvaškem. Nanju vabijo poleg svojih članov 
tudi druge upokojence in vse ljubitelje potovanj, saj za prestop meje zadostuje 
osebna izkaznica.
Sredi oktobra pa bodo pripravili razstavo ročnih del in predstavili dediščino 
domačih mojstrov in obrtnikov. K sodelovanju vabijo vse upokojence, pa tudi 
vse ostale občane, ki jim je ročno delo v veselje in osebno zadovoljstvo. Edini 
pogoj za sodelovanje na razstavi je ta, da so izdelki novi in jih niso še nikjer 
razstavljali. Pripravljalni sestanek za organizacijo razstave bo sredi septembra, 
o čemer bodo vse zainteresirane razstavljalce pravočasno obvestili.

Boris ŽUŽEK

Društvo »PROSTI ČAS« Šmartno bo v času poletnih počitnic organiziralo 
dva programa letovanj za šolske otroke ter mladino, in sicer:

• letovanje v Seči pri Portorožu za 50 otrok (namestitev v CŠOD* Burja) 
Temin: 7. -12. julij 2004

• športni tabor v Bohiniu za 35 otrok (namestitev v CŠOD* Bohinj) 
Termin: 6.-11. avgust 2004

* CŠOD - Center šolskih in obšolskih dejavnosti

Skupine bodo vodili strokovno usposobljeni pedagoški delavci.
CENA obeh programov je enaka in znaša:
*-17.000 SIT za osnovnošolce - člane društva, ki imajo poravnano letno članarino 
■*- 20.000 SIT za sredniešolce/študente - člane drnštva, ki imajo poravnano članarino 
■*- 22.000 SIT za osnovnošolce, ki niso člani društva oz. nimajo plačane članarine 
*- 25.000 SIT za srednješolce/študente, ki niso člani društva oz. nimajo plačane 
članarine

Ta cena vključuje 6-dnevno bivanje, prevoz, vodenje in organizacija letovanja.
Prijave in vplačila sprejemajo v prodajalni »KING« v Šmartnem do petka. 4. 
iuniia 2004.
Ob prijavi plačate 7.000 SIT, ostalo pa v še dveh obrokih, in sicer za Sečo 
najkasneje do 4. julija, za Bohinj pa najkasneje do 2. avgusta 2004.
Za podrobnejše informacije smo vam na voljo po telefonu 031 721 013 in na 
spletnem naslovu info@drustvnnrosticas.si .
Obiščete pa nas lahko tudi na spletni strani www.drustvoorosticas.si.

Danica SEDEVČIČ

NASTOP DRUŠTVA INVALIDOV ZAGORJE
Konec aprila so nas prvič obiskali člani društva invalidov iz Zagorja.
Na začetku so zapeli kar nekaj pesmic o mamicah, katere so v NOB izgubile veliko 
svojih sinov. Kar trije pevci so igrali na harmoniko ter tako bogato popestrili 
program.

PRVOMAJSKA BUDNICA
V soboto, 1. maja zjutraj ob 8.30 uri nam je prišel zaigrat budnico Litijski pihalni 
orkester. Orkester ima veliko članov, med njimi igra flavto tudi gospa Melita, ki je 
zaposlena v našem domu. Pred domom se je zbralo veliko stanovalcev. Težje 
pokretni stanovalci so spremljali nastop orkestra pri oknih in na balkonih.
Veseli In zadovoljni smo bili tako mi, kot tudi nastopajoči, saj so nam lepo popestrili 
praznične dni.

Stanovalci Doma Tišje in delovna terapevtka Renata OZIMEK

Javni mttffiageiiipdt

io BED
Organiziramo:
• Poročna slavja
• Praznovanja raznih jubilejev
• Poslovna srečanja
• Pogostitve za zaključene skupine

VABIMO VAS
SOBOTE IN NEDELJE 

OD 12. - 18. URE

JAVNI ZAVOD BOGENŠPERK 
Tel.: 01-8987-867,041 709-992 

E-mail.: bogensperk@siol.net

nadaljevanje s 1. strani]

UKRADIMO NARAVI ODPADKE
Otroci so bili zelo zavzeti, saj so kar tekmovali, kdo bo več nabral in odnesel mentorju v vrečo. Ko 
so bile vreče polne smo jih pustili ob cesti, katere je mobilna enota pobirala. Naj povem ,da smo med 
odpadki našli največ plastenk, pločevink in steklenic od vseh možnih brezalkoholnih in tudi opojnih 
substanc, zelo veliko plastičnih vreč, tudi tangice so se našle in uporabljeni spolni pripomočki, še 
najbolj pa smo bili previdni pri odvrženih injekcijskih iglah.
Akcija je šla proti koncu in pri ekološkem otoku se je nabralo trideset (30!!!) sedemdesetlitrskih vreč 
smeti. Na koncu smo naredili še gasilsko sliko v spomin in hajd v gasilski dom na toplo, saj smo bili 
kar dobro premočeni, nekateri pa so tudi zajeli vodo v škornje pri čiščenju potoka. Tu nas je čakala 
topla malica, za katero je poskrbela šmarska občina - županu se zahvaljujemo za vzpodbudno gesto. 
Na koncu bi opozoril vse dnevne in nočne obiskovalce naše »gmajne«, kateri hodijo na »puhanje« 
prepovedanih sub
stanc in vbadanju igel 
v svoja telesa ali počno 
kaj drugega, naj svin
jarijo, ki jo mečejo skozi 
okna svojih avtomo
bilov odpeljejo s seboj, 
kajti, bilo bi zelo nepri
jetno, če bi vas pri tem 
dejanju zalotili. Gozdne 
prostore, kjer to po
čnete, pa si oglejte 
zdaj, ko jih je očistila
gasilska roka. Z gasilskim pozdravom na pomoč: Vintarjevški gasilci
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MLAJŠI DEČKI A V 
FINALU DRŽAVNEGA 

PRVENSTVA
Članska ekipa je konec aprila končala tekmovalno sezono 2003/2004. Na 
koncu so zasedli solidno 5. mesto. Mlajši dečki A (letnik 1991) so se že 
drugo leto zapored uvrstili med najboljše 4 ekipe v Sloveniji!
Glede na lansko sezono, ko je članska ekipa zasedla 7. mesto, se vidi določen 
napredek, predvsem pri mlajših igralcih, vendar bo potrebno še dosti dela, zato 
sta trenerja Matjaž Šikovec in Dare Šuštar podaljšala treninge do konca maja, 
trenira pa se z enakim tempom. Zadnja dva rezultata sta bila sledeča:
RK Alples Železniki - RD Šmartno 99 27 : 27 (16 : 13)
RD Šmartno 99 - RD Istrabenz plini Izola 29 : 36 (15 : 16)
V 1.B ligo napredujeta MRD Dobova in pa RK Cerklje, lahko bi rekli povsem 
zasluženo, saj sta ti dve ekipi prikazali najbolj konstantno igro skozi celotno ligo. 
Iz 3. lige v 2. napredujeta RK Krim in MRD Branik Maribor, kateremu pomagata 
tudi legendarna Iztok Puc in Robert Šafarič.
Raj še omenimo, da je bila šmarska ekipa druga v ligi po realizaciji 7m (107/84 - 
78,50 %), ter druga v Fair Playu, prav tako pa imamo tudi drugega strelca lige, to 
je bil Jernej Peterlin s 174 zadetki. Ostali šmarski strelci in igralci pa so bili: Aleš 
Gregorič 106, Marko Simončič 87, Jani Peterlin 44, Matevž Vidmar 41, Rok Prelogar 
38, Lovro Peterlin 33, Uroš Poglajen 31, Primož Zupan 29, Matjaž Pihler 22, Jure 
Podkrajšek 20, Žiga Kahne 10, Primož Cenkar in Jernej Trotovšek po 3, Rok 
Derenčini in Tomaž Zupan po 2 zadetka. Za člansko ekipo pa so še nastopali Midhad 
Muratovič, Andrej Poglajen, Martin in Urban Gradišek, Blaž Izlakar in Klemen Bučar. 
Končna lestvica 2. DRL:
[M | [Ekipa ||ŠT||ZM||NE||PO|0A||PR ||GR JjTOllMTl
[0 Irk dobova II22 1117 ||3 IH II705 ||575 ||130 1|37 ||0 |
QRK CERKLJE II22 ||17 ||2 l|3 ||687 ||602 ||85 IN ib i
|3 | |RD ISTRABENZ PLINI IZOLA II22 | |l 7 Ih l|5 II661 ||578 ||83 l|34 llo 1
k | |RK ATOM KRŠKO II22 ||10 ||5 117 I k>31 ||562 1169 Hs Ib 1
|F]|RD ŠMARTNO 99 II22 ||11 ||3 IS lk>45 ||627 ||18 |25 Ib |
|6 | |RK ARCONT RADGONA II22 ||10 ||2 ||IO ||657 ||652 ||5 1122 |b 1
|7 IjRKGRCA KOČEVJE II22 l|8 IH 1110 ||582 ||637 H-55 l|20 |b 1

|8 ||RD ALPLES ŽELEZNIKI II22 ||8 ||3 lili ||598 ||629 11-31 1119 ib l
|9 ||ŠD RK RADOVLJICA It22 l|6 ||3 1 |I3 ||562 ||600 11-38 Miš ib l
IIollRK AJDOVŠČINA II22 II6 ||l 1115 11570 ||649 ||-79 lin Ib 1
[u]|M RK DRAVA PTUJ II22 IH IH I|l4 11543 ||616 11-73 im IH 1

liži Irk radeče II22 ||2 IH 1118 11505 11619 11-114 116 ||0 |
Mlajši dečki A so se že v četrtfinalu, ki je bil v Litiji, z dvema gladkima zmagama 
uvrstili v polfinale, ki je potekalo 09.05.2004 v novi Celjski lepotici.
Rezultati polfinalnih dvobojev so bili sledeči:
RK Celje Pivovarna Laško - RK Inles-Riko Ribnica, 20 : 12 
RK Cimos Koper - RD Šmartno 99, 13 : 19
Strelci za Šmartno 99: Berglez 7, Kračan 5, Šinkovec, Poglajen in Kokot po 2, 
Žurga 1 zadetek.
RK Celje Pivovarna Laško - RK Cimos Koper, 22 : 17 
RD Šmartno 99 - RK Inles-Riko Ribnica, 12 : 11
Strelci za Šmartno 99: Poglajen 4, Kračan 3, Kokot in Žurga po 2, Berglez 1 
zadetek.
Po besedah trenerja Toneta Justina, so fantje kljub poškodbam, ki so jih pestile, 
zbrali moč in pogum, ter pustili srce na igrišču. Dodal je še, da je zmagal kolektiv, 
rezultat pa je seveda uvrstitev v finale. V finalu se bodo mlajši dečki pomerili s RD 
Termo Škofja Loka, RK Dol TKI Hrastnikom in seveda RK Celje Pivovarna Laško. 
V mesecu maju se bo o.digralo še nekaj turnirjev, obiskal se bo turnir mini rokometa 
v Hrastniku, kjer bodo Šmarčane zastopale tri ekipe, dve dečkov in ena deklic, prav 
tako pa bodo potekali zaključni turnirji šol zasavja za mlajše dečke in deklice.

Iztok IZLAKAR

17. aprila je na Vrhniki potekalo regijsko tekmovanje v ritmični 
gimnastiki za osnovne šole.

RITMIČARKE ŠMARTNA USPEŠNE NA 
REGIJSKEM TEKMOVANJU

Udeležilo se ga je 13 ekip v konkurenci mlajših učenk in 7 ekip v konkurenci 
starejših učenk, med njimi tudi tri ekipe iz OŠ Šmartno pri Litiji. Prvič na regijskem 
tekmovanju se je zgodilo, da je v izenačeni konkurenci prišlo do delitve tretjega mesta 
v obeh kategorijah, prav to .tretje mesto pa sta si v obeh konkurencah delili tudi 
šmarski ekipi. Druga ekipa OŠ Šmartno pri Litiji je v konkurenci mlajših deklic osvojila 
8. mesto. Prvih pet ekip v obeh konkurencah si je zagotovilo nastop na državnemn 
prvenstvu, ki bo 15.5. v Petrovčah pri Celju. To velja tudi za obe šmarski ekipi, mlajšo 
pod vodstvom Petre Kamenček in starejšo pod vodstvom Sandre Žilavec.
Rezultati - mlaiše učenke: 1. OŠ Lukovica, 2. OŠ Šmartno pod Šmarno Goro, 3. 
OŠ Šmartno pri Litiji 2 in OŠ Antona Martina Slomška Vrhnika, 5. OŠ Sora,.... 8. 
OŠ Šmartno pri Litiji 1,starejše učenke: 1. OŠ Šmartno pod Šmarno Goro, 2. 
OŠ Polhov Gradec, 3. OŠ Horjul in OS Šmartno pri Litiji, 5. OŠ Dol pri Ljubljani.

Besedilo in fotografije: Iztok KARIŽ

.//montaža Bajec
PUC OKIlfl in URflTfl

Borut Bajec litija

Telefon: 01/898 08 llimToi/898 37 21 
6sm: 041/754 468 • Mali: bbajec@slol.net

uam na PR0FII 3000 
MJli 5000

NOVICE IZ OŠ ŠMARTNO
ANGLEŠKI JEZIK MALO DRUGAČE

Na OŠ Šmartno pri Litiji že nekaj let poteka vrsta tekmovanj iz angleškega 
jezika. V prvi vrsti je šolsko tekmovanje iz znanja za učence osmih razredov 
osnovne šole in devetletne osnovne šole v zadnjih letih. V letošnjem šolskem 
letu je tekmovalo 14 učencev, ki so prejeli 4 bronasta priznanja: ALJAŽ 
BERTALANIČ, UROŠ ADAMLJE, URŠKA VIRANT, MOJCA ZAMAN. Na državno 
tekmovanje se je uvrstil Aljaž Bertalanič in prejel srebrno priznanje. Njihova 
mentorica je bila Mija Razpotnik, njej in učencem iskrene čestitke z željo, da 
bodo tudi v srednjih šolah tako uspešni.

Tudi letos je potekalo tekmovanje za angleško bralno značko, kjer sodelujemo 
že od njenega začetka. Mentorici sta bili tudi letos Mija Razpotnik in Katarina 
Kragelj. Sodelovali so učenci od 4. do 8. razreda. Tekmovalo je 14 učencev iz 
osmih razredov in prav vsi učenci so si prislužili priznanja. Iz sedmih razredov 
se je tekmovanja udeležilo 25 tekmovalcev, vsi dobijo priznanja, 5 učencev pa 
še knjižne nagrade.
V sedmih razredih devetletne osnovne šole se je tekmovanja udeležilo 13 
učencev, v petih razredih je tekmovalo 8 učencev. Zelo marljivi so bili učenci 
četrtih razredov, ki so tekmovali prvič, tekmovalo jih je 145, vsi dobijo priznanja, 
6 učencev pa še knjigo.
Prvič je na naši šoli potekalo tudi tekmovanje iz nemške bralne značke za 
učence sedmih razredov devetletne osnovne šole, njihova mentorica pa je 
Marjeta Poglajen. Vsi prijavljeni učenci so jo uspešno opravili.

14. OTROŠKI PARLAMENT 2004/2005
ZDRAVA SPOLNOST IN HOMANI MEDOSEBNI ODNOSI
Kaj se je dogajalo na šoli in izven šole na letošnjo temo?
Za tiste najmlajše smo pripravili letošnjo temo, zgolj igrice in ne resnejših pogovorov. 
S starejšimi smo šli v daljše, globlje pogovore. Tisti, ki pa so bili še posebej zagreti, 
pa so se lahko udeležili šolskega parlamenta, kjer so lahko naredili plakate. K temu 
je seveda sodil pogovor in obenem tudi kakšna nova informacija. Ker pa_ nam to ni 
bilo dovolj, smo izglasovali dva predstavnika, ki sta kasneje zastopala OŠ Šmartno. 
In sicer v Litiji na občinskem in nato regijskem srečanju. Ker pa mladi želimo doseči 
najvišje točke neba, smo izglasovali tri, iz Hrastnika, Zagorja in Šmartnega pri Litiji. 
Zastopnike, ki so nato zastopali Zasavje. To se je odvijalo v državnem parlamentu 
Slovenije.
Pisal se je ponedeljek, 1.3.2004, ko se je začela razprava o letošnji temi, velikokrat 
nas je zaneslo in smo raje govorili o drugih temah. Na naša vprašanja so odgovarjali 
minister za šolstvo znanost in šport, Slavko Gaber, državna tožilka, Zdenka Cerar, 
varuh človekovih pravic in drugi.
Velikokrat nas mlade starejši ne jemljejo kot enake sogovornike in to je narobe. 
Potem pa nastanejo problemi, čeprav je znano, da na mladih svet stoji! Še en dokaz 
in sramota je da nas sploh niso posneli, čeprav bi se potrebovalo čim več reklame za 
otroški parlament. Zasledil pa sem, da je samo ena najstniška revija pisala o letošnjem 
zasedanju mladih parlamentarcev. Izbirali smo temo za 15, državni parlament 2004/ 
2005. »OTROCI V EVROPSKI UNIJI«.

Zastopnik zasavske regije Primož JERE

V mesecu decembru so si učenci angleškega krožka na Poljanski gimnaziji 
ogledali predstavo božičnih običajev v Angliji, ki sojo pripravili dijaki gimnazije. 
Uspešno so sodelovali v nagradnem kvizu o božiču in prepevali kolednice.
V mesecu aprilu pa so sodelovali na razpisu Slovenskega društva učiteljev 
angleškega jezika - skupine za književnost in risali plakate na temo Skakespeare 
in njegov čas. V kategoriji za učence osnovnih šol sta priznanji in nagradi 
prejela učenca sedmega razreda devetletne osnovne šole Patrik Benedičič in 
Kristijan Onišak in njihova mentorica Katarina Kragelj. Plakata sta bila 
razstavljena v avli Filozofske fakultete v Ljubljani, vsi učenci pa so si ogledali 
tudi predstavo Sen kresne noči, ki so jo zaigrali študentje anglistike na FF.

Katarina KRAGELJ

ŠMARSKI UČENCI V LONDONU
V torek med prvomajskimi počitnicami je izpred šmarske šole že tretjič zapored 
odpeljal avtobus, s katerim se je skupina 29 učencev, 4 odraslih in 2 
spremljevalcev odpeljala v London. V Ljubljani so se nam pridružili še dijaki iz 
ene od ljubljanski srednjih šol in vodička. Odpeljali smo se na letališče Treviso 
v Italiji, od tam pa zvečer z letalom na letališče Stanstead blizu Londona. 
Naslednja dva dneva smo si ogledovali znamenitosti Londona: Tower Bridge, 
trdnjavo, katedralo sv. Pavla, Big Ben, v muzeju voščenih lutk smo se slikali 
poleg znanih osebnosti, videli predstavo v planetariju, Trafalgar Sguare, 
Piccadilly Circus, Leister Sguare, si ogledali menjavo straže pred Buckingham 
Palače, Dovvning Street, nakupovali smo na Oxford Street, znanem 
nakupovalnem središču in uživali ob pogledu na polne parke tulipanov. Šli smo 
si pogledat ničelni poldnevnik, ki poteka čez zvezdarno na Geenwichu, se z 
ladjico peljali po reki Temzi in si ogledovali mesto z reke. Zelo nam je bil všeč 
tudi Prirodoslovni muzej, bili pa smo tudi v Narodni galeriji in občudovali 
originalno sliko “Sončnice” Vincenta Van Gogha. Po mestu smo ves čas 
potovali s podzemno železnico ali hodili peš. Družbe nam ni manjkalo, govorili 
pa smo tudi angleško, v trgovinah in med seboj, ker je bil z nami na izletu tudi 
naš vrstnik iz ZDA, ki je ves teden prebival pri naših učencih, svojih prijateljih. 
Na večer drugega dne smo se z avtobusom odpeljali do Dovra, s trajektom do 
celine, v Francijo, nato pa čez Nemčijo, Avstrijo do Ljubljane in v Šmartno, 
kamor smo prispeli v petek zvečer. Na avtobusu smo spali, gledali filme in se 
pogovarjali. Angleško vreme nas to pot ni razočaralo, saj smo oba dneva nosili 
dežnike. A kljub temu nam je bilo lepo in tega izleta se bomo vsi radi spominjali.

Patrik BENEDIČIČ, 7.c devetletne OŠ

| nadaljevanje s 1. strani \

Ekipno šolsko državno 
* prvenstvo v krosu

OSNOVNA ŠOLA ŠMARTNO se zahvaljuje vsem, 
ki ste pomagali pri pripravah in izvedbi Dnevniko

vega šolskega ekipnega krosa za osnovne in srednje šole.

PRIREDITEV SO OMOGOČILI NASLEDNJI POKROVITELJI IN 
SPONZORJI:

- MINISTRSTVO ZA ŠOLSTVO ZNANOST IN ŠPORT
- ZAVOD ZA ŠPORT SLOVENIJE,

- DNEVNIK, ČASOPISNA DRUŽBA,
- OBČINA ŠMARTNO,

- SLOVENSKA VOJSKA,
- POLICIJA

PRI IZVEDBI PRIREDITVE SO S SVOJIM PRISPEVKOM 
POMAGALI TUDI:

- MERCATOR,
- OMAHEN TRANSPORT,

- TRGOGRAD,
- KLIŠE, klub litijskih in šmarskih študentov,

- MIZARSTVO MARKO KAHNE,
- LITIJSKA MESARIJA,

- KMETIJSKA ZADRUGA LITIJA,
- CESTNO PODJETJE LITIJA,
- CENTER ZA RAZVOJ LITIJA,

- JAVNI ZAVOD BOGENŠPERK,
- VRTNARIJA KLINC, MORAVČE,

- PIZZERIJA SONČEK,
- GOSTILNA MAČEK,

- MERCATOR, TRGOVINA PRI ŠOLI,
- KLASJE,

- LJUBLJANSKE MLEKARNE,
- ERA VELENJE,

- ŽITO,
- BIROSERVIS MLAKAR,
- MARIJA SIKOŠEK, dr.,

- STANOVANJSKO PODJETJE LJUBLJANA,
- PALVA, LITIJA,

- ATV SIGNAL, LITIJA,
- ŽUPNIJA ŠMARTNO,

IZVAJALCI IN ORGANIZATORJI PRIREDITVE:
- OSNOVNA ŠOLA ŠMARTNO (učitelji, delavci, učenci),

- DRUŠTVO PROSTI CAS ŠMARTNO,
- ALPINISTIČNI ODSEK PD LITIJA,

- MERILNA EKIPA IZ DOMŽAL,
- ATLETSKA ZVEZA SLOVENIJE,

- ROKOMETNO DRUŠTVO ŠMARTNO 99,
- GASILSKO DRUŠTVO ŠMARTNO,

- VETERANI RK ŠMARTNO,
- SKUPINA MLADIH ŠMARTNO (dijaki, študenti).

V SPOMIN

MIROSLAVU DOBROVOLNU
1970-2003

31.5.2004 mineva leto žalosti in krutega spoznanja, da si se za 
vedno poslovil. Vsem, ki se ga spominjate, postojite ob 
njegovem grobu in prižigate svečke iskrena hvala. Še posebna 
zahvala Sonji.
Živiš v naših srcih.

___
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DOBRODELNA PRIREDITEV
Ne moremo narediti velikih stvari - le drobne stvari z veliko 
ljubezni. Ta misel matere Tereze je bila vodilo letošnje 
dobrodelne prireditve OŠ Šmartno, kije bila včetrtek, 2 2. aprila 
2004,vKultumemdomuvŠmartnem.

Pevci vseh treh pevskih zborov so pripravili čudovit koncert. Pod vodstvom 
SELME GRADIŠEK in ob klavirski spremljavi RAHELE ŠINIGOJ, je nastopilo preko 
sto pevk in pevcev. Koncert so popestrili gostje, JANKO KEŽAR, ANŽE KRISTAN 
in LOVRO VEDERNJAK, ki so na različnih tolkalih spremljali mladinski pevski zbor, 
in SAŠA GRADIŠEK. Večer je bil tudi plesno obarvan. Učenke 7. razreda devetletke, 
ki obiskujejo izbirni predmet starinski in družabni plesi, pri učiteljici SANDRI ŽILAVEC, 
so pripravili zanimiv plesni program.
Namen prireditve je bil dvojen. Staršem in občanom smo želeli predstaviti pevsko 
in plesno dejavnost na OŠ Šmartno, hkrati pa smo zbirali prostovoljne prispevke 
za šolski sklad. Zbrali smo 97.790 SIT, ki jih bomo v skladu s potrebami namenili 
učencem, katerih starši ne zmorejo plačati vseh stroškov. Vsem darovalcem se 
v imenu učencev iskreno zahvaljujem.

Albert PAVLI

»PLAVANJE V ŠMARTNEM 
JE FINO!«

S tem stavkom se lahko pohvalimo tako vzgojiteljice kot otroci, tisti 
seveda, ki so obiskovali »TEČAJ PRILAGAJANJA NA V0D0-.V mesecu 
aprilu je tečaj v dopoldanskem času potekal 14 dni v OŠ Šmartno pri Litiji.

Bazen je topel,ozračje še bolj,višina vode je s pomičnim dnom prilagojena višini 
otrok in nenazadnje sta tu še dva prijazna in potrpežljiva plavalna učitelja Jani in 
Goran,ki poskrbita za zelo domače vzdušje. Lahko se pohvalimo.da smo počasi 
preko igric VSI neizmerno uživali v vodi in VSI osvojili MEDALJO »ČOLNIČKA« ,kar 
pomeni,da vsi znamo drseti na vodi najmanj 5 sekund z rokami naprej in glavo v 
vodi! BRAVO!!
Prepričljive so tudi 
izjave otrok:
Neja: »Ko smo delali 
čolničke je blo lušn!«
Žan: »Vesel srn,k se 
znam od stene odrint.
Ful dobr je blo k smo 
se šli račke!«
Lea: »Tuš se kar sam 
pržge.Ritensko na 
stopnice. Pa skoz 
obroče.Ja vse je blo 
fajn!« Nadja: »Fina 
topla voda.Prijazna 
tovariša.Najbolj dobr 
pa k smo delal čolni
čka!« Tjaša: »Meda
lja! Globoka voda je 
tut fajn.«
Domen: »A bomo še šli?« Ampak tudi zadovoljni nasmehi na fotografiji povedo
velikoj ČISTO VSI imamo MEDALJE! Hura! ! I
»ZAJČKI« iz vrtca Medvedek in »ŽABICE« iz vrtca Kekec.
HVALA Jani in Goran še se vrnemo k-vama,da izpopolnimo in nadgradimo svoje 
znanje. Staršem pa pokažemo kaj vse smo se že naučili!

V imenu »zajčjih« in »žabjih« plavalčkov zapisala vzgojiteljica Alenka SMUK

Turistično razvojno društvo 
»KAMPELC«,

VAS VABI na

Antonovo nedeljo
13. JUNIJA 2004 v Veliko Štango.

Po sv.maši ob 11.00 vam pripravljajo kulturni program, v katerem bodo nastopili: 
TAMBURAŠKA SKUPINA iz.ŠMARTNA PRI LITIJI in učenci OSNOVNE ŠOLE 
ŠTANGARSKE POLJANE. Člani društva pa bodo svoje, izdelke in pridelke 
ponudili na stojnicah na prostoru pred cerkvijo.

PRISRČNO DOBRODOŠLI NA ŽEGNANJU V VELIKI ŠTANGI!

M
KLIŠE

5. maja se je zgodila že 7. Škisova tržnica, katere 
smo se seveda udeležili tudi Klišejevci.

ŠKISOVA TRŽNICA 2004
Prireditev se je letos odvijala za Bežigradom na Kardeljevi ploščadi. 
Bila je dobro organizirana in nismo dopustili, da bi dež pokvaril 
študentsko vzdušje. Ker smo bili skoraj vsi blatni do pasu, je prireditev 
malce spominjala na Rock Otočec. Pa nič zato- ml smo se imeli super!

Čez dan so se na svojevrstne načine predstavljali študentski klubi, zvečer pa so 
prizorišče popestrile glasbene skupine. Tudi mi smo imeli svojo Klišejevo stojnico v 
tako imenovanem klubskem mestu. Letošnja tema je bila KULINARIKA in vsak klub 
je predstavljal hrano svoje regije ali pa kar tako. Klišejevci smo predstavljali hrano 
prihodnosti, ki je bila v obliki raznih kapsul, bombončkov, tablet... skratka bili smo 
izvirni, a ne?!
Letos so prvič izvedli tudi tekmovanje za najboljši Škisov namaz. Vsak klub je torej 
naredil svoj edinstveni namaz, ki pa je moral biti kar se da dobrega okusa, saj se je 
ocenjeval. Naš namaz je naredil Anže in glede na to, daje bil čudne barve, je bil zelo 
dober in vsi so ga pohvalili, tudi komisija.
Nagrada nam tako kot lani ni ušla. Kliše je dobil 3. nagrado (10 akt in tečaj tujega 
jezika) in sicer za najboljšo predstavitev v klubskem mestu. Naj omenimo še to, da 
nas je na naši stojnici obiskal tudi župan občine Litija g. Mirko Kaplja in direktor 
občinske uprave g. Zdravko Špes.
In nenazadnje še velik HURA za vse tiste, ki so v izvedbo predstavitve našega kluba 
na Škisov! tržnici vložili veliko svojega časa, idej, ustvarjalnosti... še posebno za 
tiste, ki so nas v dežju predstavili na povorki, saj so se resnično potrudili.

Občni zbor mladih 
Gasilske zveze Šmartno

Mladinska komisija GZ Šmartno se je odločila, da bo letos občni 
zbor mladih organizirala v Štangarskih Poljanah v njihovem 
gasilskem domu 06.03.2004 ob 16.00.

Po prihodu otrok je predsednik MK Sebastjan Martinčič vse prisotne pozdravil, ter 
povedal, da se je MK držala začrtanega plana dela z mladimi in ga skoraj v celoti 
rearizirala. Predlagal je izvolitev delavnega predsedstva, katerega so vodili sami 
otroci. Občni zbor je nato potekal po predlaganem dnevnem redu.
Tako je vsako društvo podalo poročilo o delu z mladimi skozi vse leto. Sledila so 
poročila o posameznih dejavnostih, kot so: osvajanje preventivnih značk, občinsko, 
regijsko in državno tekmovanje; občinski, regijski in državni kviz, tabor mladih, 
srečanje mladih, likovna dela v mesecu požarne varnosti in mentoriada .
Po vseh teh poročilih, katera so bila tudi humoristično obarvana in so jih otroci 
sami napisali, so dali besedo še predsedniku GZ Šmartno tov. Mitji Jesenšku, ki 
je dejal naj se držimo začrtanega plana, ter pozval društva, ki so malo »zaspala« 
na tem področju, naj se potrudijo pri delu z mladimi, ki imajo interes sodelovati, 
problem pa je pri mentorjih ali pa pri vodstvu samem kot na primer Štangarske 
Poljane, kjer je bilo vloženega ogromno truda za oživitev dela z mladimi, vendar 
nam (še) ni uspelo. Na koncu nam je zaželel veliko športnih in gasilskih uspehov. 
Z gasilskim pozdravom na pomoč!

Mentor MK: Jožef VERBAJS-Čigumi
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Miro Petek s.p.
Kresnice 78 
1281 Kresnice

GSM:041-744-631 
GSM:041-546-837

Izvajanje elektroinštalacijskih del

Prodaja in montaža 
sekcijskih garažnih vrat

Izvedba dvoriščnih drsnih vrat
www.elektro-petek.si info@elektro-petek.si

Občni zbor Društva Sožitje 
Litija in Šmartno
V četrtek, 22.4.2004, je bil v gostilni Pustov Mlin v Cerovici občni 
zbor društva Sožitje Litija In Šmartno. Udeležilo se ga je veliko 
članov, sorodnikov, prijateljev In pedagoških delavcev. Prisotne je 
pozdravila predsednica društva Nežka Pirc in župan občine Litija 
Mirko Kaplja.

Poročilo o delu v letu 2003 in program dela v letu 2004 je predstavila Marjeta 
Mlakar- Agrež, finančno poročilo pa Tone Tori. Najdlje je pogovor tekel o 
gradnji-varstveno delavnega centra in iskanju lokacije za stanovanjsko 
skupnost. Želja vseh prisotnih je bila, da bi se varstveno delavni center pričel 
graditi leta 2005 in da bi naslednje leto že pričeli delati v njem. Vsi udeleženci 
vikend seminarja in drugi so si lahko ogledali dogajanje v Rogaški Slatini s 
predstavitvijo v Power pointu, ki jo je pripravila Barbara Babnik. Udeleženci 
vikend seminarja so dobili potrdila o izobraževanju.
V času občnega zbora so na terasi gostišča potekale tri ustvarjalne delavnice 
za otroke in druge, ki so se želeli priključiti. Delavnice so pripravili pedagoški 
delavci podružnice s prilagojenim programom.
Srečanje se je zaključilo z večerjo in plesom. Igral je Marko Krebs.

Marjeta MLAKAR-AGREŽ

Diabetiki na občnem zboru
V februarju smo se člani društva diabetikov Litija, ki združujemo 
člane občin Litija in Šmartno, skupaj z gosti zbrali na rednem letnem 
občnem zboru v zdravstvenem domu v Litiji. Predsednica Darja 
Zupančič je v uvodnem govoru predstavila našo dejavnost, ki je 
usmerjena v združevanje in pomoč ljudem s sladkorno boleznijo, ki 
Imamo enake ali podobne probleme, In seveda v Iskanje poti za 
boljše življenje s to boleznijo.

Povedala je, da je naše delo namenjeno vsem diabetikom, ne glede na članstvo v 
društvu. Seveda pa je le članstvo v društvu tisto, ki nam omogoča, da lahko delujemo 
in izpeljemo zastavljeni program, saj so od njega odvisna tudi naša sredstva, ki nam 
jih namenja Zveza društev diabetikov. Samo tiste, ki so naši člani, lahko obveščamo 
o naših aktivnostih, jim brezplačno pošiljamo revijo Sladkorna bolezen, jih povabimo 
v našo družbo na izlete, delavnice, k telesnim aktivnostim, na izobraževanja in še kaj. 
Poudarila je, da bi pri tem morale še večjo vlogo prevzeti diabetološke ambulante, 
vendar je v zadnjem času prisotna težnja po zdravljenju sladkorne bolezni pri splošnem 
zdravniku, torej družinskem zdravniku. Tako bo naše društvo verjetno še manj znano. 
Pohvalila je naše sodelovanje z diabetologinjo dr. Koprivo, ki se dobro zaveda pomena 
našega društva in nam vseskozi daje strokovno pomoč pri našem delu.
Razložila je težave pri pridobivanju sredstev za delovanje in programe, ki jih rešujemo 
vsako leto posebej s članarinami, z donatorstvi, s prijavami na razpise obeh občin ter 
na razpis Zveze društev diabetikov, kjer se sredstva pridobivajo na podlagi načrtovanih 
in realiziranih programov, predvsem pa števila članov. Še vedno pa morajo udeleženci 
naših programov poseči v žep in s svojimi sredstvi pokrivati stroške telovadbe, 
planinskih izletov...
Za delo v organih društva ni velikega zanimanja, saj delujemo voluntersko.Seveda bi 
nam nove delovne moči prišle zelo prav.
V nadaljevanju je povedala, da poskušamo naše delo predstavljati tudi v javnih 
občilih, v Občanu in reviji Sladkorna bolezen, da bi pri diabetikih vzbudili več zanimanja 
za obiskovanje različnih programov in s tem tudi skrb za svoje zdravje. Vendar je še 
najboljše obveščanje »ustno izročilo«, torej povabilo in priporočilo znancem, prijateljem 
ali naključnim sogovornikom v ambulantah. Nadaljevala je, da k večji osveščenosti 
mladih, med katerimi je vse več te bolezni, pripomorejo tudi vsakoletna šolska 
tekmovanja z naslovom Kaj vem o sladkorni bolezni? Pohvalno je, da so se v jeseni tekmo
vanja udeležile osnovne šole Litija, Gradec, Šmartno, Gabrovka in Gimnazija Litija. 
Ugodno je ocenila naše sodelovanje z društvom invalidov Litija. Skupno smo vlagali v 
novo telefonijo in s tem pridobili svojo številko ter skupen dostop do interneta. 
Združujemo se pri organiziranju in uresničevanju nekaterih programov. Delimo si tudi 
novo delovno moč, ki smo jo pridobili s skupno kandidaturo za pomoč v obeh društvih. 
Predsednica je prisotne seznanila z opravljenim delom v lanskem letu in poudarila, da 
smo plan kljub težavam v večji meri izvedli in ga na nekaterih področjih celo presegli, 
malce se je zatikalo le pri četrtkovih pohodih. Med prednostnimi nalogami v letošnjem 
letu je še vedno pridobivanje novih članov in širjenje informiranosti o delovanju 
društva. Sprejeti moramo nova pravila društva in urediti registracijo ter status 
humanitarne organizacije. Organizirali bomo več izobraževalno-zdravstvenih predavanj 
s področja diabetesa in spremljajočih problemov.
Rada bi vas spomnila, da nadaljujemo z merjenjem sladkorja in krvnega tlaka tako kot 
do sedaj vsako prvo sredo v mesecu v društveni pisarni med 9. in 11. uro. Na 
merjenje pridite tešči. Vabljeni ste tudi tisti, ki imate diabetes v družini, in je prav, da 
temu posvečate več pozornosti.
Ker je tudi druženje del zdravljenja, vas vabim, da združimo prijetno s koristnim in še 
naprej pridno telovadimo pod vodstvom fizioterapevtke v Športni dvorani vsak 
ponedeljek in sredo ob 18. uri. Posebne vezi in prijateljstva se stkejo na lažjih ' 
planinskih izletih, ki so vsak četrtek in jih bomo imeli tudi v letošnjem letu. Vsak drugi 
torek v mesecu organiziramo kopanje v bazenu Laško z vodeno telovadbo v vodi. 
Vsem članom pošiljamo obvestila za program tekočih aktivnosti, ostali pa jih lahko 
preberete na oglasni deski v diabetološki ambulanti. Za dodatne informacije pokličite 
na telefonsko številko 898-15-84 vsako sredo od 9. do 11. ure.
Ob koncu je svoje uspešno spopadanje s sladkorno boleznijo skupaj z dr. Koprivo 
predstavil mlajši diabetik in marsikoga prepričal, da se z voljo in vztrajnostjo veliko 
doseže.

Helena MUZGA

PESTRA IZBIRA APARTMAJEV V NASELJU SEVID
Hrvaška (med Trogirjem in Primoštenom)

Sredi Jadrana (420 km iz Litije) vas vabimo na poletni oddih v prijetne apartmaje. 
Samo 30 metrov od bivanja je čudovita plaža, rezervirana samo za vas.

Blizu so mesta Rogoznica,
Split in Šibenik, kjer se lahko 
sprehodite in občudujete 
znamenitosti ter doživite pestro 
nočno življenje.
Za vse ostale, željne miru in tišine, 
pa predlagamo sprehod ob obali 
ob šepetanju morskih valov.

APARTMA 1:
64m2 +26m2 terasa, oseb 4+1 

Različni termini: od 45-60 EUR/dan

APARTMA 2:
53m2 + 15 m2 terasa, oseb 4+1 

Različni termini: od 40-60 EUR/dan

APARTMA 3:
20m2 + 11 m2 terasa, oseb 2+1 

Različni termini: od 25-30 EUR/dan
DODATNE INFORMACIJE IN REZERVACIJE: 

tel.: 01/8983 843, GSM: 041-719-444

PRODAJA IN MONTAŽA KLIMA NAPRAV

mrva
toplozračni sistemi

Mrva Marko s.p. 
Vače 32, 1252 VAČE 

Tel.: 01/897 67 60 
GSM: 041 770 596

UNICO
EDINI BREZ ZUNANJE ENOTE

Sistem Unico se lahko namesti na zgornji ali 
spodnji del stene z enostavno montažo.

Sistem Unico zagotavlja enostavno in hitro 
montažo. Dovolj sta le dve odprtini.

Sistem Unico je opremljen z vsemi dodatki za 
instalacijo. Montaža zunanjih rešetk je možna 
od znotraj.

Sistem Unico vam ne bo povzročal težav s 
kondenzom, ker ga preprosto nima.


